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Paul B. Imbordino, Assistant Special Agent in Charge
(ASAC), White House Division, United States Secret Service,
(UsSsS) was interviewed in the Office of the Special Counsel, 1001
Pennsylvania Avenue N.W. ASAC Imbordino was advised as to the
identities of the interviewing agents and informed of the nature
of the interview. He then provided the following information:

He has been employed by USSS for 22 years and is
currently in charge of USSS agent liaison with the Uniform =~
Division of USSS at The White House. His office is located in
the 0ld Executive Office Building, room 150 and his telephone
number is 202-456-2443. He has been in his current position for
approximately one year and was so employed at the time of Vincent
Foster, Jr.’s death on July 20, 1993.

ASAC Imbordino was shown a diagram of offices located
on the 2nd floor of the west wing of The White House. This
diagram is dated 1/25/93 and was obtained from the United States
Park Police. Individual offices on this diagram are labeled with
the names of their 1993 occupants including names such as,
"Bernie Nussbaum, Vince Foster, Maggie Williams, the First Lady",
and others. Mr. Imbordino stated that this diagram is an
accurate representation of the location and occupancy of second
floor offices at the time of Foster’s death. Mr. Imbordino was
asked to refer to this diagram and explain USSS standard
operating procedures and staffing regarding the uniformed guard
force located in the west wing area of The White House at the-
time of Vincent Foster’s death.

Mr. Imbordino stated that it was not in 1993 and is not
now USSS policy to have uniformed officers stationed on the 2nd
floor of the west wing. He said that the nearest regularly
scheduled USSS guard post to what was then Vincent Foster'’s
office is located on the 1st floor of the west wing and is called
the "west lobby post". This is the Hearest access entrance to
the 2nd floor and is used by some White House staffers but is
mostly used by individuals having appointments to meet with
people on the 2nd floor of the west wing. The next nearest guard
post to what was Vincent Foster’s office is located on the ground
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floor, one level below the west lobby post and is referred to as
"Post E-1". E-1 is a "sit-down" desk post that allows entrance
into the west wing from West Executive Avenue. This post is
staffed 24 hours per day while the "west lobby post" is staffed
from 6 am to 10 pm daily. Mr. Imbordino stated that once an
individual is cleared through either of these posts and goes to
the 2nd floor of the west wing, that individual is no longer
tracked or monitored by USSS. He reiterated that there are no
guard posts on the 2nd floor of the White House’s west wing:

Both posts (E-1 and west lobby) are staffed by one uniformed USSS
officer with relief officers available to allow for lunch and
other breaks. Post E-1, a 24-hour post, has three shifts per
day, while the west lobby post has two shifts per day. Since
both of these posts are inside The White House compound, a secure
area, staff persons and guests reaching either of these posts
have been pre-cleared by White House perimeter guard posts when
they reach either the E-1 or west lobby entrances. Individuals,
therefore, need only show appropriate White House credentials
and/or temporary passes to enter the 2nd floor area through
either of these posts. ASAC Imbordino does not believe that logs
are routinely kept at either of these posts.

Mr. Imbordino stated that, to the best of his
knowledge, no USSS personnel were on the 2nd floor of the west
wing the entire day of July 20, 1993. He stated, however, that
on July 21, 1993, Mr. Nussbaum or a member of his staff contacted
the Director of USSS at approximately 10-10:30 am requesting--
assistance in securing Vincent Foster’s office. This message was
relayed to the Presidential Protective Division of USSS and was
in turn relayed to The White House Security Coordinator of USSS,
ASAC Don Flynn. A decision was made to post a uniformed USSS
officer at the entrance to the "Counsel reception" area located
in the southwest corner of the west wing’s 2nd floor, the only
entrance to the suite of offices occupied by Mr. Foster and Mr.
Nussbaum. ASAC Flynn, himself, established this post almost
immediately and had a uniformed officer on duty at that location
by approximately 11-11:30 am on July 21. A meeting was held in
Mr. Nussbaum’s office later that day, attended by Mr. Nussbaum,
USSS personnel, and US Park Police personnel. It was decided
that it was necessary to place a lock on Mr. Foster’s office to
further secure it for investigation. TUSSS personnel were brought
in to place a lock on the Foster office door that evening and at
approximately 10-10:30 pm the work was finished, the door was
locked and all USSS personnel departed the 2nd floor with ASAC
Flynn having the only key to the lock. No uniformed USSS officer
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or any other USSS personnel remained on duty on the 2nd floor
past approximately 10:30 pm on July 21. ASAC Imbordino said
that, to the best of his knowledge, USSS was not asked to post
any guards or further secure any other area of the 2nd floor
after that time. Mr. Imbordino said that he does not know of any
log that was kept regarding the comings and goings of individuals
in the area of Vincent Foster’s office following his death.

Mr. Imbordino stated that there are no surveillance
cameras, motion detectors, or other security devices employed by
the USSS on the 2nd floor of the west wing. He advised, however,
that the door to the reception area of The White House Counsel
suite of offices is alarmed and that it had been so alarmed for
quite some time prior to Foster’s death. There are other. offices
on the 2nd floor (but not all) that are similarly alarmed. These
alarms are monitored at the USSS Uniform Control Center located
in the 0l1d Executive Office Building next door to The White
House.

On July 22 at approximately 1:00 pm, ASAC Don Flynn
opened the lock of the door of the Foster office for a group of
individuals, including law enforcement personnel and Mr. Nussbaum
who went into the office to search it. Following this search,
ASAC Flynn gave the only key to the Foster door lock to Mr.
Nussbaum on July 22. Mr. Imbordino stated that while he does not
know for sure what prompted Flynn to give this key to Nussbaum,
he assumes that there was a consensus opinion that there was no
further reason to secure Foster'’s office. Mr. Imbordino states
that he knows of nothing the United States Secret Service was
asked to do during the period July 22 through July 31 regarding
the 2nd floor of the west wing. He stated that to the best of
his knowledge, no additional officers were posted on the 2nd
floor and no additional locks were placed on other doors.

Mr. Imbordino volunteered.that he did not know Vincent
Foster prior to his death and does not believe that he would have
recognized him had he seen him on or near The White House
compound. Mr. Imbordino also volunteered that individuals who
work on the 2nd floor of the west wing of The White House have
designated secured parking spaces located on West Executive
Avenue, within The White House compound area. ‘

ASAC Imbordino was asked to provide a list of all USSS
uniformed officers who were assigned to post E-1 and the west
lobby post during the period July 20 through July 31, 1993. He
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was also asked to designate to which of these two posts the
listed uniformed officers were assigned during that period. Mr.
Imbordino was further asked to identify and make available the
following USSS personnel for interview regarding this matter:
ASAC Don Flynn, Roger Kammerdiner, Jospeh Phillips, James Young,
(FNU) Wills-technical employee, and Roger (LNU)-technical
employee.
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Paul B. Imbordino, Assistant Special Agent in Charge,
(ASAC), White House Division, United States Secret Service (USSS)
was interviewed in the Office of the Special Counsel, 1001
Pennsylvania Avenue, NW. ASAC Imbordino was advised as to the
identities of the interviewing agents and informed of the nature
of the interview. He then provided the following information:

His office is located in The 01d Executive Office -
Building, Room 150 and the telephone number is 202-456-2443:" 1In
his current capacity with USSS, he is responsible for USSS agent
liaison with the Uniform Division of USSS at The White House.

On July 20, 1993, at approximately 9-10:00 pm, he
received a telephone call at his residence from USSS Inspector
Dennis Martin, who is in charge of the Uniform Division USSS
officers at The White House, advising him that he (Martin) had
just been informed by the U.S. Park Police that a White House
staff member by the name of Vincent Foster, Jr. had been found
dead in a Washington area park of an apparent suicide. Imbordino
said that Martin went on to tell him the name of the park and
said the Park Police had indicated there were very good reasons
to believe that this was a suicide. Imbordino stated that he
thereafter telephonically advised USSS ASAC Don Flynn, who is in
charge of White House Security, of the Foster information as it
had been related to him by Martin. Imbordino said that it is his
understanding that the USSS Deputy Assistant Director to whom he
and Flynn answer, was notified that evening. He advised that, to
the best of his knowledge, the USSS took no further action
regarding this matter on the evening of July 20.

ASAC Imbordino stated that on July 21, 1993, he went to
USSS Headquarters at 1800 G Street NW where he met with Deputy
Assistant Director Griffin at approximately 9-10:00 am. He there
learned that the Chief of the U.S. Park Police would be coming to
The White House later that day to begin an investigation
regarding the Foster death. It is Imbordino’s understanding that
a meeting took place later that afternoon at The White House that
involved USSS and U.S. Park Police personnel regarding a proposed
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search of Vincent Foster’s White House west wing office.
Imbordino said that he was not present during this meeting. He
said that in the late afternoon of July 21 or July 22 (not
certain of date) U.S. Park Police Officers and FBI Special Agents
interviewed some "secretaries" who worked near Foster’s office.
ASAC Imbordino said that both he and ASAC Flynn were in the area
of these interviews when they took place. He explained that they
were both present during these interviews solely for USSS
liaison/facilitation reasons. ASAC Imbordino said that during
the late evening hours of July 21, Vincent Foster’s office door
was secured with a new lock and that he and ASAC Flynn went home
with Flynn having the only keys to the lock.

During the morning hours of July 22, 1993, Imbordino
was advised by ASAC Don Flynn that he had learned that law
enforcement personnel investigating the Foster death would search
Vincent Foster’s office that afternoon. Both he and ASAC Flynn
were present when this inventory/search began at approximately 1-
1:30 pm and ended at 2:30-3:00 pm. At approximately 1-1:30 pm,
ASAC Flynn unlocked the door to Vincent Foster’s office and the
following individuals entered and were present during the
inventory/search: Bernard Nussbaum, Steve Neuwirth, Cliff Sloan,
Bill Burton, all of whom were members of The White House staff;
David Margolis and Roger Adams, who are attorneys at the
Department of Justice; Captain Charles Hume and Pete Markland of
the U.S. Park Police; Special Agents Scott Salter and Dennis
Condon of the FBI; and an Attorney representing the Foster family
(name unrecalled); Paul Imbordino and Don Flynn. ASAC Imbordino
said that it was his understanding that the purpose for this
inventory/search was to try to find a suicide note or anything
bearing on Vincent Foster’s death. Imbordino said that he and
Flynn sat in the back of the group near the door. He recalls
looking around the office, which was very crowded with this many
persons present. He recalls few details but he saw several
photographs of Foster and his family members as well as
photographs of President Bill Clinton. ASAC Imbordino said that
during the inventory/search he was paged two or three times
regarding other USSS work matters and therefore was in and out of
Vincent Foster’s office several times. \

ASAC Imbordino said that at the beginning of the
inventory/search, Nussbaum positioned himself in Vincent Foster’s
desk chair behind the desk with White House Attorneys Steve
Neuwirth, Cliff Sloan and Bill Burton standing behind him. He
said that from time to time during the search one or more of
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these three men would, after viewing a particular document,
whisper into Nussbaum‘s ear. He said that the methodology of the
inventory involved Nussbaum going through documents and papers
found in various receptacles (Foster’s desk, cabinets and book
shelves) throughout Foster‘s office. Nussbaum and the three
White House Attorneys behind him would view each document and
then place each face down on Foster’s desk in a series of piles.
Imbordino said that it is his recollection that these piles were
representative of categories such as Presidential documents, .
Foster personal matters, etc. Imbordino was asked if anyone-
present questioned this methodology. He said that it was clear
that "Nussbaum was absolutely running the show". He said no,
that he assumes the primary reason that no one questioned the
methodology was that all present were keenly aware that they were
in the office of the counsel to the President and that Nussbaum
was in charge of proceedings in that office.

ASAC Imbordino said that he cannot recall any law
enforcement personnel or Department of Justice people present
during this process ever being allowed to see any of the
documents. He said that at one point, during this process,
White House Attorney Cliff Sloan asked FBI Special Agent Scott
Salter, who had been standing throughout the inventory/search, if
he was standing to try to see the documents that were being
reviewed. Imbordino says that he recalls Special Agent Salter’s
reply indicating that Sloan was perhaps "getting carried away".
He then recalls David Margolis saying something to the effect
that "we‘re all on the same team here, lighten up!" Imbordino
said that while nothing was said in this regard, he had the
feeling that Margolis was the informal and unofficial spokesman
for the Government Law Enforcement employees present. Imbordino
was specifically asked if he recalled Bernard Nussbaum searching
a briefcase (allegedly Foster‘s) located in the office. He
stated that he does not recall any briefcase being searched. 1In
response to another question, ASAC Imbordino said that he recalls
a computer being in Vincent Foster’s office but he does not
recall it ever being turned on or utilized in any way during this

search.

Toward the end of this process Imbordino once again
left the office and this time returned with cardboard boxes that
were to be used to contain the piles of documents. ASAC
Imbordino advised however that he cannot recall seeing anyone
leave Vincent Foster’s office with any documents or any boxes-
He said that he and ASAC Don Flynn escorted the Law Enforcement
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and Department of Justice people out of The White House after the
group left Vincent Foster’s office. He said that he cannot
recall any comments about the methodology of the search. He said
however that the process he observed would be much more
accurately described as a "inventory" then a traditional Law
Enforcement search.
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Paul B. Imbordino, Assistant Special Agent in Charge
(ASAC), United States Secret Service (USSS) was interviewed in
the Office of the Special Counsel, 1001 Pennsylvania Avenue NW.
ASAC Imbordino, having previously been advised as to the identity
of the interviewing agent and the nature of the interview,
provided the following information regarding Hillary Clinton’s
whereabouts during July, 1993 and the status of an alarm on the
White House west wing offices of Hillary Clinton during that-
period:

Mrs. Clinton departed Washington, D.C. in mid-July,
1993 enroute to various scheduled locations, including Hawaii and
Los Angeles, California. After a stopover in Hawaii with
President Clinton and their daughter, she proceeded to Los
Angeles. Upon learning of the death of Vincent Foster, Jr., she
proceeded to Little Rock, Arkansas where she again met with the
President and remained in Arkansas for the Foster funeral. USSS
records indicate that she did not return to Washington, D.C.
during this entire period but did return to Washington following
the Foster funeral late on July 23, 1993.

The first USSS alarm/access log records regarding The
White House west wing offices of Hillary Clinton begin on July
22, 1993. USSS records indicate no alarm log activity prior to
that date. ASAC Imbordino explained that prior to January, 1993,
The White House west wing offices currently occupied by Hillary
Clinton were not alarmed. 1In February, 1993, following the
inauguration of Bill Clinton, Hillary Clinton‘’s White House staff
made a request of USSS to place an alarm on the Hillary Clinton
office suite. The USSS installed this alarm in March, 1993 but
was unable to activate it until July 22, 1993. ASAC Imbordino
explained that the installation, maintenance, and monitoring of
White House alarms is the responsibility of the USSS. However,
the actual wiring of the alarms and thus their initial activation
is the responsibility of the local telephone company and, per
standard operating procedure, The White House contact and
coordination with the phone company is the responsibility of
White House staffers. For reasons unknown to USSS the telephone

avestigation on 5/17/94 at _Washington, D.C. File# 29D-LR-35063 SUB A

% [FOIA(b)(7) - (C)] Jr., Date dictated _5/18/94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its contents are not to be distributed outside your agency.



FD-302a (Rev. 11-15-83)

-LR-35063 SUB A

Paul B. Imbordino o 5/17/94 i

Continuation of FD-302 of

company was not contacted by Hillary Clinton’s staff to
facilitate wiring and activation of the alarm on her office suite
until July, 1993. When wiring was completed by the telephone
company, the USSS activated the alarm on July 22, 1333.
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PAUL B. IMBORDINO, Assistant Special Agent in Charge
(ASAC), White House Division, United States Secret Service (USSS)
came to the Office of the Special Counsel, 1001 Pennsylvania
Avenue, NW and made available two documents that had previously
been requested by the investigating agent on behalf of the Office
of the Special Counsel.  These two documents are described as
follows: a one page document captioned "Alarm log for Mr.
WATKINS’ office" showing USSS alarm log activity for The White
House west wing office of DAVID WATKINS and PATSY THOMASSON for
the period July 20-21, 1993. Some of the numerous entries on
this document show, among other things: THOMASSON entering the
office at 7:16 am on July 20; leaving the office at 7:10 pm on
July 20 with the office door alarm being reset; THOMASSON re-
entering the office at 10:48 pm; and then leaving the office
shortly after midnight (12:12) am on July 21, 1993 with the door
alarm being reset.

The second document made available by ASAC IMBORDINO
consists of 92 pages showing various individuals entering and/or
exiting a gate to The White House compound onto West Executive
Avenue (USSS guard post B4). This log gives the date, time, name
of entrant, entrant‘s White House badge number, and whether
entering or exiting. ASAC IMBORDINO provided the following
information regarding limitations of this document. When a White
House staffer-badge holder enters or exits The White House
compound through this gate in a vehicle, no USSS computer entry
is generated and therefore no entry would appear on this log--
only staffers who either enter or exit The White House compound
through this gate by means of walking would generate an entry on
this log. IMBORDINO further advised, however, that individual
staffers walking into or out of the compound through this gate do
not always generate an entry on this log. He explained that if a
staffer is very well known by USSS personnel on the gate, the
officers may well simply wave him through without generating an
entry. Also, when traffic is extremely heavy at this gate,
walking staffers often need only show their badge to be waved
through, again not generating an entry on this log. IMBORDINO
further advised that this is an old system which is in the

Investigation on 6/8/94 at _Washington, D.C. File # 29D—LR—3566§ SUB A

[FOIA(b)(7) - (C)]
by | JR. Date dictated 6/10/94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBL. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

L 30a i vsnd ~ssdns AR sinese anvAnA:



Ry

~

FD-302a (Rev. 11-15-83)

. -LR-35063 SUB A

PAUL B. IMBORDINO 6/8/94

Continuation of FD-302 of ,On , Page

process of being updated and therefore is "down" for repairs from
time to time. During such "down" times, no entries are generated
on this log.
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PAUL B. IMBORDINO, Assistant Special Agent in Charge
(ASAC), White House Division, United States Secret Service (USSS)
came to the Office of the Special Counsel, 1001 Pennsylvania
Avenue, NW and made available two documents that had been
previously requested by the investigating agent on behalf of the
Office of the Special Counsel. These two documents are described
as follows: "a USSS gate log" showing various individuals
entering and/or exiting a gate to The White House compound onto
West Executive Avenue from Pennsylvania Avenue (USSS guard post
A-1). The second document is a six-page "USSS gate log" showing
various individuals entering and/or exiting a gate to The White
House compound onto East Executive Avenue (USSS guard post A-5).
Each of these logs give the date, time, name of entrant, entrance
White House badge number, and whether entering or exiting.

Mr. IMBORDINO, commenting on another request made
previously by the Office of the Special Counsel regarding a
similar log for the "North side gate" allowing access onto The
White House compound from Pennsylvania Avenue, advised that no
USSS entry/exit log is kept at that gate. He explained that the
North side gate is most often used by members of the news media
and is seldom used by White House staffers.
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ASAC PAUL IMBORDINO, United States Secret Service
(USSS), assigned to The White House, Washington, D.C. (WDC),
contacted the Office of the Independent Counsel (OIC) regarding
several OIC requests for information related to White House
compound security measures. After being apprised of the identity
of the interviewing Agent, IMBORDINO thereafter provided the
following information:

According to IMBORDINO, the Movement Log for USSS post
F1, adjacent to the library at The White House, was released by
the Secret Service to The White House. USSS Standard Operating
Procedure dictates that the log for the F1 post as well as logs
concerning appointments are turned over to The White House every
30 days for disposition. The F1 post is located adjacent to the
elevator leading from the basement level of The White House to
the residence quarters. Guests of the First Family who utilize
the elevator are routinely listed on the Movement Log before
accessing the elevator.

IMBORDINO caused a review to be made of security
violation records for The White House compound. No security
violations were noted for July 20 or July 21, 1993 regarding the
Executive Mansion or White House compound.

ASAC IMBORDINO noted that as per prior agreement,
photographs of USSS personnel will be provided by the Secret  _
Service. Photographs of White House staff and friends of the
President must be acquired from The White House. IMBORDINO
reiterated this request based on a previous request of the Office
of the Independent Counsel to locate a photograph of SUSAN
THOMASSES.

(telephonically)
nvestigation on 7/27/94 at Washington, D.C. File # 29D-LR-35063

by SA DANA M. GILLIS:DMG:sla Date dictated ~_8 /3 /94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.



- i

0IC-302 (Rev. 8-19-94)
=l =

OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

9/29/94

Date of transcription

PAUL B. IMBORDINO, Assistant Special Agent in Charge
(ASAC), White House Division, United States Secret Service (USSS)
was interviewed in the Office of the Special Counsel, 1001
Pennsylvania Avenue, NW. ASAC IMBORDINO was familiar with the
interviewing agents from prior interviews. He was informed that
the nature of this interview was to secure additional information
regarding his activities and knowledge of events that took place
at The White House in the early morning hours of July 21, 1993.

IMBORDINO stated that he arrived at The White House on
July 21, 1993 at approximately 7:30/8:00 am. He went briefly to
his office in Room 150 of the 0ld Executive Office Building and
then proceeded to USSS Headquarters on 1800 G Street, NW. While
there, he spoke to Deputy Assistant Director RICHARD GRIFFIN of
the USSS regarding FOSTER’s suicide. He stated that to the best
of his recollection, he then went back to The White House to
assist Secret Service Agent DON FLYNN, The White House Security
Coordinator. Primarily, he was assisting FLYNN in meeting and
accompanying Park Police detectives and the Chief of the Park
Police who were expected to arrive at The White House that
morning for meetings with DAVID WATKINS. IMBORDINO has no
recollection of seeing CRAIG LIVINGSTONE at The White House when
he first arrived at approximately 7:30 am.

IMBORDINO was unable to recall, from his own
independent recollection, the names of any USSS Officers observed
by him at The White House complex following his arrival at work
on 7/21/93. He pointed out that the USSS uses two rooms in The-
White House complex for roll call briefings which are held for
USSS officers at the beginning of each shift. The larger roll
call room is located in the basement of the 0Old Executive Office
Building near the USSS Command Center. A smaller roll call room,
used primarily by USSS officers who conduct White House tours, is
located in the east wing of The White House.

IMBORDINO was informed by SA COLOMBELL that sometime
between 6:30 am and 9:30 am on July 21, 1993, one of the
Uniformed Secret Service guards had reported to a Secret Service
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superior, Inspector DENNIS MARTIN, his observation of CRAIG
LIVINGSTONE and a second white male carrying a briefcase and a
large box from the elevator coming down from the 2nd floor of the
west wing. Agent IMBORDINO was specifically asked whether he had
become aware of this report during the morning hours of July 21,
1993 and also whether he had in any way discussed this report
with any other individuals, including CRAIG LIVINGSTONE. Agent
IMBORDINO stated that he was not aware of this information back
on July 21, 1993 and thus could not have had any conversation
with anyone including CRAIG LIVINGSTONE regarding the nature of

these observations.

Agent IMBORDINO stated that because of his
responsibilities at The White House, he still has occasional
contacts with CRAIG LIVINGSTONE. However, during these contacts
he has never engaged in conversation nor has Mr. LIVINGSTONE ever
made any remarks to him regarding the ongoing Independent Counsel
investigation or aspects of the investigation that may pertain to
Mr. LIVINGSTONE.

At the conclusion of the interview, the assistance of
Agent IMBORDINO was requested in securing the names of all Secret
Service Officers, including agents, who were on duty and present
at The White House during the hours of 6:00 am to 9:00 am on July
21, 1993 and the obtaining of copies of all alarm logs for
offices in The White House that have alarms for the period
beginning 8:00 pm, July 20, 1993 through 8:00 am, July 21, 1993.
Assistance was also requested in identifying keys that were found
on FOSTER's body the day of his death and photo copies of these
keys with the markings and numbers appearing thereon were
provided to Agent IMBORDINO.
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" PAUL IMBORDINO, Special Agent with the United States
Secret Service assigned to the White House was interviewed by
phone. He was familiar with the interviewing agent based on
prior investigative interviews conducted by SA COLOMBELL. MR.
IMBORDINO advised that he was unable to find any record
indicating that the pager found on VINCENT FOSTER's body was
turned over by the US Park Police to Secret Service
representatives on the night of FOSTER’s death. .He stated that
as best he can determine, the pager was never given to the United
States Secret Service. MR. IMBORDINO did confirm that on the
night of FOSTER’s death, specifically at appproximatley 1:20 a.m.
on July 21, 1993, a representative of the Secret Service did take
possession of FOSTER’s White House identification, but not the

pager.

(telephonically)
nvestigation on 10/13/94 at Washington, D.C. File # 29-1L.R-35063"

by WILLIAM E. COLOMBELL Date dictated 10/18/94
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OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

3/22/95

Date of transcription

PAUL B. IMBORDINO, Assistant Special Agent in Charge
(ASAC), White House Division, United States Secret Service (USSS)
provided to the Office of the Independent Counsel the attached
access control log. The attached log represents the arming and
disarming of the alarm within the Counsel’s Office suite, located
in the west wing of the White House. A search of USSS records
reveals the White House Counsel’s Office suite alarm was
activated on September 24, 1993, for the first time since the
last deactivation on July 21, 1993. IMBORDINO did not provide
any explanation for the gap in alarm activity from July 21, 1993,
through September 24, 1993. The aforementioned alarm activity
report is attached and made a part of the record hereto.

Investigation on 3/16/95 at _Washington, D.C. File# _29D-L.R-350%63

by SA DANA M. GILLIS DMG:sla Date dictated 3/20/95
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FD-302 (Rev. 3-10-82)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

6/24/94

Date of transcription

30175401 .wec

Sergeant ALBERT JEZ, Investigator, U.S. Park Police
(USPP), Internal Affairs Office, Annocostia Operations Facility,
Washington, D.C. (telephone number 690-5050) was advised of the
identity of Special Agent WILLIAM E. COLOMBELL of the FBI.
Sergeant JEZ provided the following information regarding his
handling of Freedom of Information Act (FOIA) requests received
by the USPP concerning the death investigation of VINCENT FOSTER.

The only USPP records relating to the VINCENT FOSTER

“death investigation that he provided to Mr. BERNARD NUSSBAUM,

White House Legal Counsel Office, related to a number of FOIA
requests received by the USPP beginning in August of 1993.

By cover letter dated 9/3/93 (attachment #1), Mr.
NUSSBAUM was provided with four pages of records previously
provided to the USPP by the White House described as follows:
FOSTER’s persbnal calendar (two pages); FOSTER’s phone log (one
page), and a note left by FOSTER (one page). The USPP cover
letter explained that the above documents were considered White
House documents. The USPP requested White House recommendations
as to the releasability under FOIA of these specific documents.

By letter dated 11/8/93 (attachment #2), Mr. NUSSBAUM
responded, stating that in the opinion of The White House Legal
Counsel Office, the above four pages of records should not be
disclosed. Mr. NUSSBAUM’s letter also:included legal o
justifications under FOIA for w1thhold1ng release of such
documents.

The USPP sent a second letter to The White House Legal
Counsel Office dated 12/13/93 (attachment #3), adding that this
second letter also related to USPP efforts to respond to these
pending FOIA requests. Sergeant JEZ stated that this letter was
sent after consultation between Sergeant JEZ and Ms. PEGGY :
IRVING, FOIA Section, Department of Justice (DOJ). Additional
USPP FOSTER death report documents were sent to The White House
as enclosures to this second letter, including three pages from
the USPP investigative report (marked as items 36, 50 and 52) and

Investigation on 6/24/94 at _Washington, D.C. File# 29D-I.R-35063

by

wee—" |
Date dictated 6/24 /94

SSA WILLIAM E. COLOMBELI

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

~s on ha Aictmhuiend Avenida vimeie AmAmans
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ALBERT JEZ on 6/24/94 .

Continuation of ,F:D-302 of

a U.S. Secret Service log of persons entering Mr. FOSTER’s office
on 7/21/93 (marked as item 87).

Items 36, 50 and 52 are not White House documents but
rather the written result of USPP investigative efforts. Items
50 and 52 reflect the USPP follow-up investigation generated from
a review of the FOSTER phone log. Items 36 reflects USPP
investigation generated from a review of U.S. Secret Service log
of persons entering FOSTER’s office on 7/21/93. It was the USPP
position, after consultation with the FOIA section of the DOJ,
‘that these items, although not White House documents, related to
the previously described White House documents and thus White
House views and legal opinion were necessary prior to any release
under FOIA.

To his knowledge, Mr. NUSSBAUM, White House Legal
Counsel’s office, never did send a response back to the USPP
letter dated 12/13/93.

With the appointment of Mr. ROBERT FISKE as Independent
Counsel in Whitewater related matters, all pending FOIA requests
re the FOSTER death investigation were denied based on exemption
7A (pending investigation) .

The decision to send the above portions of the USPP
report to The White House was based on recommendations to his
department made by Ms. PEGGY IRVING, FOIPA, DOJ. a5

- Normally, if he has legal issues to resolve re handling
of FOIA requests, he checks with the Solicitor‘s Office for the
U.S. Department of Interior (Attorneys RICK ROBBINS or RANDY
MYERS). In this case, he was told by his superior, Commander
HINES, to work with Department of Justice, FOIA section re all
FOIA requests received by USPP relating to FOSTER’s death. It
was his understanding that this décision was based on a letter,

a— dated August 20, 1994 from Ms. PEGGY IRVING, Department of
Justice, (attachment #4) citing the need for coordination and
consultation between the various federal entities that had
received FOIA requests re FOSTER's death.

He had also discussed with Ms. IRVING, those portions
of the USPP FOSTER death report dealing with interviews of White
House staff persons and assistants, specifically the issue. of
referring those parts of the report to The White House Legal
Counsel Office for their input prior to any FOIA release. It was
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Continuation of FD-302 of ALBERT JEZ ,On 6 /24 / 24 , Page

his understanding that the Department of Justice, FOIA section
would handle this matter and that prior to any release, the
Department of Justice would make those portions of the report
(interviews of White House staff) available to The White House
Legal Counsel’s Office for its legal opinion regarding release of
this material under FOIA. He has no knowledge whether the FOIA
section, Department of Justice, subsequently provided these
portions of the USPP report to The White House or not.

o Sergeant JEZ concluded by stating that in early April,
1994, he was contacted by Mr. RICHARD ROBBINS, an attorney with
the Solicitor’s Office, Department of Interior, adding that ~
ROBBINS instructed him to make a copy of both the unredacted and
redacted portions of the USPP FOSTER investigation dealing with
interview of White House staffers and assistants. Sergeant JEZ
assumed that Mr. ROBBINS wanted to review those sections of the
report to ensure that FOIA exemptions and exceptions were
properly applied. On April 7, 1994, he provided Mr. ROBBINS with
both clear and redacted copies of those portions of the report
dealing with interviews of all White House staffers and
assistants (attachment #5).

Sergeant JEZ stated that the above information
represents the totality of his knowledge concerning who was
provided portions of the USPP FOSTER death investigation by the
FOIA, unit of the USPP.
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Headquarters, United States Park Police ‘ =3 o
1100 Ohio Drive, S. W. ’/)0(( 73
IN REPLY REFER TO: Washington, D. C. 20242 R&xw‘ M\ K
P36(N_CR-FOIA) DRAFT MU th
Mr. Bernard Nussbaum & \
Chief Counsel to the President 612; 9/&\”3 /
West Wing, 2nd Floor g .
White House
Washington, D.C. 20500

Dear Mr. Nussbaum:

While processing a Freedom of Information Act (FOIA) request from Mr. WiTliam
Neuman, received on August 11, 1993, the United States Park Police located four
documents containing informaticn furnished by White House Staff. We request
your review of the documents, meking any deletions or recommendations regarding
withholding a document in entirety. We ask that the documents be returned to us.
Please cite the FOIA exemptions regarding deletions or withholding
recommendations you have made. If there should be any other justification for
withholding this information from public disclosure, please provide supporting
documentation.
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We have enclosed the following:

PRVINML B LAY R4 A0 p0 . 40 PAs At allie iy it

1. a copy of Mr. Neuman’s FOIA request;
2. copies of the documents you provided us;

If you should have any questions concerning this referral, please contact
Sergeant Albert Jez on 202-690-5103.

Sincerely, -

Robert H. Hines, Major
Commander, Office of Inspectional Services

Enclosures E
bce: 2 S8 5 3
USPP FOIA Surname B
Cmdr., OIS
Cmdr., IAU

FOIA file 93-026
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July 1993

Vincent W. Foster

'SATURDAY

SUNDAY MONDAY TUESDAY WEDNESDAY THURSDAY FRIDAY
1 2 3
[9:00em Sl J|[9:00am S}
1:15pm Askew, 7:30pm Chevy
Anthony Chase CC
4: Bescy
Wrighh6D 1317
F, Syfte
4 - 5 6 7 8 g 10
“Wm Holiday 8:00em Sr. Saff | [[8:002m Sr. Suff J[[€:00am Sr. Suft | [[3:00am Sr. Sefr
. 4:00pm Deputics 9:00zm Staff - 9:00am Staff 9:00am Staff
11:00em School 11:00am G
My Aldrich = Yoo
2:00-2:45pm Lisa 12:15pm Pincus-
Nevans-HOPE Hay Adams
STAR
11 12 13 14 15 16 17
[8:00em Sr. Saff §|[9:00am Staff - [ 9:00am Swaff - §[[9:00am Staff -} |[9:00am Suff
9:00am Staff - } 4:00pm De<puties I
4:00pm Deputies
18 19 20 21 22
NAFTA Brief Due Ginsburg Hrg Begins lioo**m Swff i L9:00&m Swuff. }
Meinhold Brief Due 9:00am Staff Tiosm Shaen
lunch
.
25 27 28 .
[9:00am Swaff  §|[9:00am Staff - }
7:30pm Edleman
= - Party 3208
Newark 662-3506 )
June August
S M T W T F § S M T W T F §
1 2 3 4 5 1 2 3 4 § 6 7
6 7 8 9 10 11 12 8 9 10 11 12 13 14
13 14 15 16 17 18 19 15 16 17 18 19 20 21
20 21 22 23 24 25 26 22 23 24 25 26 27 28
27 28 29 30 29 30 31

7/8/1993




July 1993

Vincent W. Foster

SUNDAY MONDAY TUESDAY WEDNESDAY THURSDAY FRIDAY SATURDAY
1 2 3
(9:00m Sl §|[9:00m Sur |
1:15pm Askew, 7:30pm Chevy
Anthony Chase CC
4 5 6 7 8 9 10
Holiday 8:00:m Sr. Siff §/[8:00am Sr. Sff J([8:00em Sr. Suft | |[2:00am Sr. Safr
4:00pm Deputies 9:00am Suff . 9:002m  Staff 9:00am  Staff -
11:002m  School 11:00am Gary
Mg Aldrich
2:00-2:45pm Lisa 12:15pm Pincus
Nevens-HOPE 5:00pm Interns
STAR
11 12 13 14 15 16 17
[9:00:m Suff }|[9:00am Suff ] |[0:00am sarf |} [ 9:00am SwsT
: 4:00pm Deputies l
10:45am Mg w/
) Watkins re stafl
12:00pm Beth &
Cliff
18 19 20 21 22
NAFTA Brief Due | Ginsburg Hearing 7 T — 2 : :
R o e | S [
10:00am Judicial
Scelection
1:15pm Shzaron -
hunch (4)
25 27 28 129 30 31
[9:00em Staff. = }|[5:00am Sait. - § [9:00am Seaff -
8:00pm Mrs. : P
Simpso.ns - 7:30pm Edleman
Hernreich BDey Party 3208
Newark 662-3506
June August
S M T W T F § M T W T F s
1 2 3 4 5§ 1 2 3 4 5 6 7 -
6 7 8 9 10 11 12 8 9 10 11 12 13 14
13 14 15 16 17 18 19 15 16 17 18 19 20 21
20 21 22 23 24 25 26 2 23 24 25 26 271 28
27 28 29 30 23 30 3t

7/20/1993




July 20, 1993 .* !
TIME IN NOTES/RESOLUTION | NAME/AGENCY PHONE NO. MESSAGE
10:55 AM Brant Buck 501 377 0310
11:01 AM Bill Kennedy
11:11 AM Maggie Williams 7194
Cheryl Mills 7112, 7900
Jim Lyons 303 623 9000
Brant Buck 501 377 0310 .
1:40 PM Bill Kennedy 2144 _
1:40 PM Steven Neuwirth 7903
2:14 PM Cheryl Mills 7122, 7900 needs to call Justice on a new matter: if
she cannot reach you, she will go ahead
and call
Gordon Rather 501 371 0808 personal matter (secy did not know
specifics )
3:35 PM Maggie 7194 has an answer to one of our questions
5:10 PM Mrs. Foster
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Robert H. Hines,

THE WHITE HOUSE

WASHINGTON

Q\éﬁh‘. A
A

7
i§ November 8, 1993

Ly

Major

7

Commander, Office of Inspectional Services
United States Department of the Interior
National Park Service

Headquarters, United States Park Police

1100 Ohio Drive,
Washington, D.cC.

S.W.
20242

Re: FOIA Request of William Neumann Dated August 11, 1993

Dear Major Hines:

~

You have asked for our opinion regarding the above-referenced
request, under the Freedom of Information Act, for documents
previously forwarded to the National Park Service by the White
House Counsel’s Office. We have reviewed these documents, and,

>)r the reasons stated below, have concluded that such documents
should not be disclosed. .

rirst, the documents requested are not "agency records" subject
to the FOIA. See 5 U.S.C. § 552(a)(4)(B). The Office of the
President, including the President’s immediate personal staff and
units in the Executive Office whose sole function is to advise
and assist the President, does not constitute an "agency" for the

purposes of FOIA.

See, e.d., Kissinger v. Reporters Committee,

445 U.S. 136, 156 (1980); National Security Archive V. Archivist
of the United States, 909 F.2d4 541, 545 (D.C. cir. 1990)

(Counsel’s Office exempt from FOIA). Although the documents

requested were forwarded to the Park Service, they remain White
House documents not subject to the provisions of the FOIA. See,
e.g., Goland v. CIA, 607 F.2d 339, 347 (D.C. cir. 1978), vacateqd

in vart on other

grounds, 607 F.2d 367 (D.C. Cir. 1979), cert.

denied, 445 U.S.
documents turned

Second, the reque
records" since th
for the convenien
See, e.dg., Bureau

927 (1980) (Congress’ retention of control over
over to agency).

sted documents do not qualify as "agency

ey were primarily personal documents prepared
ce of an employee and were not distributed.

of National Affairs v. U.S. Depn’t of Justice,

742 F.2d 1484, 14
appointment calen

. .ird, even assum
are "agency recor
FOIA’s exemption

(the privacy exem

85-96 (D.C. Cir. 1984) (personal diary,
dars, phone logs not "agency records.")

ing arguendo that these White House documents
ds", they are exempt from disclosure both under
6 (the privacy exemption) and exemption 7(c)
ption in the context of a law enforcement



investigation). See 5 U.S.C. § 552(b)(6) & (b)(7)(c).

Disclosure of these documents would violate the privacy rights of
a former White House employee and his family, and would not serve
any significant public interest. BAs the D.C. Circuit has
cautioned, "[T)he legitimate and substantial privacy interests of
individuals . . . cannot be overridden by general public
curiosity." Fund for Constitutional Government v. National
Archives and Records Service, 656 F.2d 856, 866 (D.C. Cir. 1981).

The privacy provisions of FOIA exemptions 6 and 7(c) apply fully
to Mr. Foster’s handwritten note. As has been publicly stated,
the Foster family has requested that the handwritten version of
the note not be released. That the note is handwritten only
confirms the significant privacy interest in that note.
Moreover, any public interest in release of the handwritten note
is minimized because the complete contents of the note have beén
previously released and widely reported. See, e.g., New York
Times Co. v. NASA, 920 F.2d 1002, 1004 (D.C. Cir. 1990) (en banc)
(finding, under exemption 6, personal information in tape
recording of astronauts’ last conversation where transcript
already published). E

As you have requested, enclosed please find the copies of the
documents you provided for our consideration. We appreciate your
cocperation with this matter. =" :

Sincerely,

=l

Nussbaun
Counsel to the President

158}



United States Department of the Interior

NATIONAL PARK SERVICE
HEADQUARTERS, UNITED STATES PARK POLICE
1100 Ohio Drive, S.\W.

e Washington, D.C. 20242

P36(NCR-PPIA)

WG 13 e

Mr. Bernard Nussbaum

Chief Counsel to the President
West Wing, 2nd Floor

White House

Washington, D.C. 20500

Dear Mr. Nussbaun:

We have determined that it is necessary we refer to you the
enclosed documents marked #3868, #50, #52 and #87. These documents
were Cetermined to be responsive to Mr. William Neuman®s Freedom of
Information Act (FOIA) reguest.

Document #87 titled, “Communication Record"”, was initially referred
to the United States Secret Service (USSS). The USS5 hsas
determined that this document should be referred to the White
House, Mr. Bernard Nussbaum, Counsel to the President, 1600
Pennsylvania ave., N.W., Washington, D.C. 20500 regarding a publlc
disclosure determination.

Document #36 contains information, bracketed in red, directly
related to document #87. Documents #50 and #52 contain
information, bracketed in red, directly related to a document ws
previously referred to you on September 3, 1993.

We recuest you review the entire document %87 and the infeorm
on documents #8 #50 and %52 that is bracketed in red, makin
dzletions or recomdenaatﬂons regarding the public disclosure o
these documents and information. We &ask that the documsnts bLe
returned to us. Please cite the FOIA exemptions regarding
deletions or withholding recommendations you make. If there should
be other justification for withholding this information from public
disclosure, please provide documentation regarding this.

at
2 ex

We have enclosed the following:

1. A copy of Vincent Foster”s phone log that was previously
referred to you on September 3, 1893;

2. A copy of your response regarding the September 3, 1593,
referral; :

3. A copy of Mr. Neuman’s FOIA request; -

4. A copy of documents =S5, #50, #52 and 487 that we reguest
you review;

AP L i 20 gy R
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4 If you should have any questions concerning this refzsrral, pleace
" contact me cn 202-619-7350 or Sergeant Albert Jez on 202-6°0-5103.

Sincérely,

Robert H. Hines, Major
Commander, Office of Inspectional Services

Enclosures

bece:
USPP IAU FOIA Surname

\USPP IAU FOIA File

AFJEZ:aj:12-10-23:WP51\FINUS5.326
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/ /uNHED STATES CEPAHTNMENT CF TmE NTEF L
NATIONAL PARK SERVICE
SUPPLcMENTAL CRIMINAL INCIDENT RECORD WUVENLE CASE
Iants “O oAy YR 4 YEALR CASE wCIZENT NUMBER
oo
states Park Police HCeS™ Qg 20 10,9 ;3 95 F ey =98 . 0w 51D .2
INCIDENT | 6 FECLASS.FICATION OF (NCIDENT

‘ -I‘.VESClEath’l

o RESULTS OF INVESTICATION

Cn Friday, July 30th, Detective s E-Pr 23 and I responded to
the Executive Office Building (EOB) Room 128 to meet with

i = The purpose of the meeting was to examine the
telephone message log of Vincent Foster during the month of July
and in particular to attempt to determine if he had gotten a call

just prior to his departure on July 20, 1993. We learned that the
phone logs were just a message log of calls he received when he
was absent or wunable to take the call. The administrative
assistants would type time, person’s name, phone number, and *
messages if one was left. The log was no assistance in determininZ

if znyone had called him just prior to 13 hours on July 20, 1993,

if the call had been put through. There was cone notation of
interest on July 19 1983. A S had called at 1047 hours

and left his phone number &SEtmottias : There were no messages.
Prior to 1300 hours on Julv 20, he had received several phore
messages., Some of the messages were frcom his staff. There were

two calls made from Arkansas from the same person and one call
from Colorazdo. Attempts will be made to contact these people and
;jee if either reached Vincent prior to 1300 hours./

T trrasy requested if any information about the rhone logs
is contemplated being released, = would like to have the
ccunsel’s office notified at the White House prior to any release.
I told<seEm™that I would put his request in my report. This caused

1 <=tTam some concern because ®€=adidn’t want special or unusual

attenticn Zdrawn to his request.
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. Investigation

4/ RESULTS OF INVESTICATION

-t July 20,,1993 [Phone Lo"'c;fj

— The phone messacge log indicated <rerre=—triim called for Foster at
10:55 a.m. and left only his phone number 501-377-0310. The 1log
— indicated he called again at 11:11 a.m. and left the.same thene
number.

On August 2, I called <@wmersls, office and spoke to his secretary,
— <<mdedebomien . eSewmise was on vacation.” She said <€=miadid cet a

return call from Foster on July 19th, but <===tmxhadg stepped away *
— frecm his desk. Foester returned the call to Buck at 11:17 a.m. |
central time (12:17 a.m. eastern time). <@EimEEa had g brier
— conversation with Foster that was characterized as normal,_nothing

g

unusual.Brant
4 b

— : Y
. /ﬁ;he phone message log indicated a call from Jewrimwesa at 11:11 a.m.
with only a phone number left, SCT=LeemEsl, | Lyons is from the
. T e S e S o M o N 3
= P oo, Pg; QL= A ST I iy o oy o e @ Ciliad . gy
I contacted ezromegby elephone on August 2nd. 7e had known Foste

= since the late 1980's. UHe met him through Hillary Rodham Clinten
and the Rose Law Firm. They had worked together on the Campaign.
] e=¥a=s was going to be in Washington on wednesday, July 21st.

He had called and spoken with Foster Sunday July 18th between 8:00-

= 9:00 p.m. eastern time and they had agreed to neet for dinner
Wednesday. ‘ :

€F¥or» had told Foster he would call him and let him know when he
= would leave Denver and arrive in Washington. This is the rezson
for .the phone message on the morning of July 20, 1993,

~ - = -

{ The phone message log indicated that a
=] at 2:14 ».m. and left his phone number, « = nd a messacge
was noted by the administrative assistant "perscnal matter

7 did not know specifics)"
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ITEM
"Review of Documents from
Vincent Foster’s Office”
On Thursday, July 22, 1893, in the afternoon the following persons
met in the office of Vincent Foster to attempt to determine if he
left a suicide note or if there were any other informaticn that
might have 1led him to take his own 1life.The very limited
] examination of the documents and notes were done by the Srmets '
S ey . The following recple were also gresens
n— during this meeting: B e S LT =
TSR | Chatdomns 1 and STTTEmmrnts | S el g |
AR RS R LN SN N . eSSl i Altorney representing the Foster
family, Captain Ermmimeber and Detecti\'emm; U.S. Park
rolice, Special Agents Sbhdraidee T and eSTEmos Somwan; Federal
Burezau of Investigation, JGid Mcaagaddains , Deputy Assistant Attorneyv
S— General Criminal Division; aNd e oG tm—tinnires Department of Justice
Attorney, <ot edaee 214 St U.S. Secret Service.
Originally, we had responded to the White House on Wednesday
— ] morning, July 21, to examine his office. As scon as we arrived and
met with Inspector St == of the U.S. Secret Service Uniforn
—_ Divisicn, we had requested a suard be posted at the door of th
office to prevent anyore freom removing anything from the cffice.
—d As the day progressed we were not permitted to examine the roomn.
We departed the White House sometime around 1830 - 1900 hours. _LThe
—_ U.S. Secret Service log of persons entering the office after 1100
hours cn Wednesday, July 21, showed Bernard Nussbaum eéntering the
office at 1110 hours to remove a small rhoto and Cliff Sloan
entering at 1834 hours sanme day to repiace_a tag of trash
—_ Previously removed from Mr, Foster’s trash can.—)
—_ At 1313 hours, Thursday, July 22; all 13 of us entered the office
of Vincent Foster. Sormerdeiimeebenn tock a seat at Foster’s desk,
—— emx»was surrounded DY clsirmacomg= popacion = SRR Et.s Wit h ;
STFETTM™ near 4xtam side ang=SpeitTmEmat the end of th desk.
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U. S. Department of Justice

Washingion, D.C. 20530

August 20, 19893

4 il
HAND- DELIVERED n\ﬂ,ﬁ\ )
i
MEMORANDUM il
: ':)\\3\'
TO: Major Robert Hines *

U S. Park Police
rtment of Interior

FROM: Narﬁjg é, n Ir g
AssoO Direc

Office of Informatlon and Privacy

SUBJECT: Freedom of Information Act Requests for
U.S. Park Police Report Regarding Death
of Deputy White House Counsel Vincent Foster

The Office of Information and Privacy, acting on behalf of
the Deputy Attorney General, has received several reqguests for
access to various records regarding the death of Vincent Foster.
The enclosed report which was provided to the Deputy Attorney
General by your agency is among the responsive documents. In an
effort to provide a consistent response to all requesters, we are
directing the report to you for consultation prior to maklng our
final responses. :

Accordingly, please provide us with any comments or recom- ~
mendations you may have as to the sensitivity of this report. As
you are aware, certain material in this report originated with
the Bureau of Alcohol, Tobacco and Firearms; you may wish to
consult with it regarding its information prior to making your
response to this Office. Also contained in your report are
documents that originated with the FBI. Such documents are
duplicative of records which we are dirxecting to the FBI for its
review. We will apprise you of the FBI’s disclosure recommenda-
tions as soon as such review is completed.

Please return the document, along with your comments, to me
at the following address:

U.S. Department of Justice

Office of Information and Privacy

Room 7238 =S
Washington, D.C. 20530

Attention: Ms. Irving



- 2 -

Lastly, I understand that your Office has also received FOIA
requests directly. To ensure consistent responses, we ask that
you consult and coordinate with this Office prior to any response
to the requesters. If you have any questions regarding this
matter, please call Charlene Wright or me at 514-4251.

Enclosure
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7/21/93: Bernard Xussbaun

After negotiations between the White House Counsel's Office

1 and the Department of Justice were completed at approxiimately
1700 hours on 7/21/93, S/A Condon, S/A Salter, Captain Hume,

and Detective Markland responded to the West Wing and spole

with M¥r. Nussbaum to make arrangements for interviews and a
search of Mr. Foster's office on 7/22/93. ¥r. Hussbaum is Chief
Counsel to the President. S/A Salter and Det. Markland obtained
the following information from Mr. Hussbaum as a result of that
meeting: -

-Hr. Russbaum had determined that Y¥r. Foster had left his
] offiice after lunch at 1310 hours on 7/20/93. IMr. Foster had
not exhibited any unusual behavior on that day. ¥Mr. Nussbaun
tried to page Mr. Foster at approximately 1830 hours. After
waiting a brief period of time without receiving a response,
Mr. Nussbaum left and proceeded to his domicile, arriving at
approximately 1500 hours.

-On 7/20/93 after Vincent Foster's death became known to
him, Mr. RNussbaum responded back to the White House where he
went through Mr. Foster's office with Patsy Thomassen and Maggie
Williams. Mr. Foster stated that they concucted a brief, quick
search to see if ¥r. Foster may have left a suicide note on
his desk. This search lasted from 2200 to 2400 hours. Mr.
Kussbaum stated that no documents were removed from the office.

: -Fr. KNussbaum stated that he learned that from about 0700-
0715 hours one of the secretaries had entered ¥r. Foster's office
and "piled papers" on his desk top "to make it neat".

-4t approximately 0200 hours ¥r. Kussbaum again entered
the office to look around.

-It was determined that the cleaning lady had emptied r.
Foster's trash. The trash was retrieved ard returned to the
office. - - o

-:ir. Nussbaum requested that the U.S.S5.S. secure the office

i and the room was posted at approximately 1015 hours.
Y Investigation continues.
—_— ?lﬁ
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Z/L1S OF INVESTIGATION

On Thursday, August 22, 1993, Detective Pete Markland and I
responded to the khite house to meet with Special Agents

Scott Salter and Dennis Condon of the FBI to conduct interviews.
The purpose of the interviews were to reconstruct the final hours

of Vincent Foster’s life.

Myself and Special Agent Condon interviewed Ms. Betsy L. Pond;
Staff Assistant to Bernard Nussbaum, Chief Counsel for the White
House. The interview took place in an office that was unoccupied
for the day. Present in the room during the entire interview

were Clifford Sloan; associate counsel to Nussbaum, and ..
Pzul Imbordino; assistant Special Agent in Charge, Office of

Protective Operation, U.S. Secret Service. Clifford Sloan took
notes throughout the interview. During the interview Bernard
Nussbaum burst into the room and demanded "is evervthing all
right?"

We started the interview at approximately 0800 hours. Ms. Pond got
in to work at around 0900 hours on Tuesday, July 20th. Usually
here is a staff meeting of the counsel’s office from 08C0 to 0945
.ours each morning that Vincent Foster would attend. She assumed
he was at the staff meeting as she didn’t see him when she arrived
a2t work. She first recalled seeing him outside in the Rose Garden.
The President was nominating Judge Freeh at the ceremony as the

new directer of the FBI.

She doesn’t recall Vincent Foster having any visitors on Tuesday.
The first conversation she had with him was about lunch around .
1200-1230 hours. He said he would eat at his desk. He ordered a
medium rare cheeseburger, french fries and coke. She and ’
Linda Tripp went to the ca2feteris znd cordered hiz lunch, She
recalled there were M & M’s on the - tray with the food because
Linda wanted them. He sat on his sofa and ate lunch in his office.

At around 1300 hours he came out of the office and stated "I'11 be
back, there are M & M’s left in my office". Ms. Pond reczlled that
she and Linda were in the office when he left. She wasn't sure if
Tom was in the office or not. Tom Castleton is a young college
graduate working in the office. There was nothing unusual about
his emotional state. In fact, over the last several weeks she did
not notice zny changes, either physically or emotionally. She
noticed no weight 1lost. She was wunaware of him taking any
medication or seeing any doctors. T asked here would she be
surprised if I found out he was seeing a psychiatrist. She <caid
~es. She was not aware of any depression problems. She had no
nformation whether he owned any weapons. "‘j%?
19 110 1D TECH WOTIFIED 11 INVESTICATOR NOTIFIED 12
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f

Ms. Pond said she left work at approximately 1845-1850 hours on
Tuesday; but, before she left at around 1820 or so, Maggie Williams
(Mrs. Clinton's Chief of Staff) called for Vincent. She paged
Vincent and left the White House number for him to call. She
recalled no other phone messages for Vincent.

She learned about Vincent’s death from messages on her horne

4 answering machine around 0500-0600 hours on Wednesday, July 21.
She came into work at 0700 hours and was the first person in. The
- door to Vincent’s office was closed when she arrived at work. She
believed that Tom Castleton or Zernard Nusstzum were the last

- persons out of the complex on Tuesday and one of them would hawve
closed the door to Vincent’s office. She went into his office zrd
- "squashed"” the papers together that were on his desk. She realized
that she shouldn’t have touched the papers as soon as she did it
4 but probtably did it out of habit.

B When I questioned her if she had been told how to.respond to our
questions, she stated that Clifford Sloan (who was present cdurinsg
5 our interview) and Steve Neuwirth, both associate counselors, had
called them all together on Wednesday evening and told then they
- would be questioned by the police and for them to tell the truth.

- 3
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Interview: Deborah Gorham

Deborzh Gorham is the Executive Assistant that was assigned

to Vincent V. Foster. Her desk is located in the commcn area
between the two offices in the West Wing of the White Fouse
occupied by Mr. Bernard wussbaum and Mr. Foster, respectively.
Other persons occupying this common office space are Betsy Pond
(Executive Assistant to Mr. yussbaum), Linda Tripp (Executive
Assistant), Tom Castleton (Staff Assistant), and Marlene McDonald

(Volunteer).

The interview took place in a West Wing oifice at approximateiy
0900 hours and was attended by Det. varkland (USP2), S/A Salter
(¥BI), and Assistant White XHouse Counsel Steven Keuwirth.

#s. Gorham stated that she did not know M¥r. Foster before she
was hired on March 38, 1993 and had no social relationship with
either Mr. Foster or any member of his family. ©On 7/20/93 she
left the office at approximately 1130 hours, which is the last
+ime she saw Mr. Foster alive. She stated that she did not
note any unusual behavior by ¥r. Foster on that cay.

Ms. Corham recalled a conversation with l¥r. Foster on Thurscay,
7/15/93 when he discussed the differences in working for a law
firm and working for the government. She placed no significance
on the conversation at the time and, in retrospect, it still
seemed to be a normal comparison.

ws. Gorham was asked if Mr. Foster would have any reason to

@eal with physicians directly on a professional basis cue to

his involvement with the Health Care Reform proposals uncer
consideration. Ms. Gorham stated that there was no reason
whatsoever for ¥Mr. Foster to deal with physicians professionally.

The interview was about to be terminated when Kr. HWeuwirth asked
us to remain and took Ms. Gorhaa out of the room to speak to
her. A very short time later they retuyrned and ls. Corhan stated
that there was one thing she thought may be important that sh
recalled. On Thursday, 7/15/93, ¥rs. Foster had called her

2nd asked for M¥r. Foster's pay schedule, explaining that she
helieved their checking account was overdrawn. The Credit Union
was contacted and they stated that they would work with lirs.
Foster on a weekly, instead of a biweekly, basis. After that
conversation Ms. Gorham was authorized by Mr. Foster to pick

up a statement every Friday for Mrs. Foster. HMs. Gorham did

not see this as a real problem or place any significance on .- 3 >
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SULTS OF INVESTIGATION

This initial interview was co

At approxi

mately 1450 hours, immediately

M Foster's Office by White Kouse Counsel (reference r

add @

vnder this case file number by Capt. Hume), Det. Markland a
i S/A Salter were asked to remain and were ushered into MNr.
lussbhaum's office by ¥r. Neuwirth. Us. Gorhan was brought
i and she stated that she had just remembered some conversati
that she thought were important to our investigation. With
i the last two weeks Ms. CGorham had received calls from Kr.
Foster's eldest son and irs. Foster inguiring about Vincent

1"y

Foster's mood. They specifically asked how "he'" was cGoing,
not how the work was going, and seemed genuinely concerned.

Investigation continues.

ncluded at approximately 0930 hours.
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4 Investigation |

Office Personnel Interviews

The following two people were interviewed at the Vest Wing of
the White House by Detective larkland and Special Agent Salter
on 7/22/93. The information provided by these two individuals

was brief.

Tom Castleton (Staff 2ssistant) 2 1000 hours:

] vr. Castleton stated that he worked on 7/20/93 and remembers
+hat ¥r. Foster ate lunch at the office, although he could not
place the time. Mr. Castleton was present when Mr. Foster left
| the office after eating lunch and said "So Long". r. Foster

did not respond and seemed to Mr. Castleton to be "In his own
world", focused, disturbed.

Linca Triap (Executive Assistant) @ 1150 hours:

] ¥s. Tripp stated that she began her workéay on 7/20/93 at 0800

hours. Mr. Foster's demeanor seemed normal to her, however,
she had no personal dealings with him on that day.

i¥s. Tripp makes it a habit to notice what the staff members
are taking with them when they leave the office in order to
determine for herself how long she may expect them to be away
from the office. Ms. Tripp was absolutely certain that Mr.
] Foster did not carry anything in the way of a briefcase, bag,
umbrella, etc... out of the office.

Investigation continues.
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“"Review of Documents fronm
Vincent Foster’s Office"

] On Thursday, July 22, 1993, in the afternoon the following persons
met in the office of Vincent Foster to attempt to determine if Fre
- left a suicide note or if there were any other information that

might have led him to take his own 1life.The very limited
_ examination of the documents and notes were done by the Chief
Counsel, Bernard Nussbaum. The following pecple were also present
- during this meeting: William Burton, Deputy Chief of Staff for
the President, Clifford Sloan and Steven Neuwirth; Associate Legal
- Counselors, Michael L. Spafford; Attorney representing the Foster
family, Captain Charles Hume and Detective Pete Markland; U.S. Park
—  Police, Special Agents Scott Salter and Dennis Condon; Federal
Bureau of Investigation, David Margolis, Deputy Assistant Attornev
P General Criminal Divisicn;. and Roger Adams; Department of Justice
Attorney, Paul- Imbordino and Donald Flynn; U.S. Secret Service.

Originally, we hzd responded to the White House on Wednesday
e morning, July 21, to examine his office. As soon as we arrived and
met with Inspector Dennis Martin of the U.S. Secret Service Uniform
—] Division, we had requested a guard be posted at the door of the
office to prevent anyone from removing anything from the office.

= As the day progressed we were not permitted to examine the roon.
We departed the White House sometime around 1830 - 1900 hours. The
— U.S. Secret Service log of persons entering the office after 1100
hours cn Wednesday, July 21, showed Bernard Nussbaum entering the
— office at 1110 hours to remove a small photo and Cliff Sloan

entering at 1834 hours same day to replace a bag of trash
— previously removed from Mr. Foster’'s trash can.

— At 1315 hours, Thursday, July 22, all 13 of us entered the office
of Vincent Foster. Bernard Nussbaum took a seat at Foster’s desk,
~ He was surrounded by his two associates, Sloan and Neuwirth, with
Burton near his side and Spafford at the end of the desk.

. -
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The eight law enforcement officers were gathered on the opposite
side of.the desk and room in a position where we coulén’'t examine
any documents. Eventually all law enforcement were seated, either
on the sofa or in chairs provide by the U.S. Secret Service.
During the process Bill ‘Burton left the office on at least two
= occasions and returned. Bernard Nussbaum did the actual review of
the documents in a very hurried and casual fashion. There was some
conversation between Nussbaum and Margolis as what constituted
privileged communication. Nussbaum carried his interpretation of
= what was considered privileged to the extreme;j one example was /////
when he picked up a xeroxed copy of a newspaper article and
declared that it was privileged communication even though it had
been in the newspapers. Nussbaum would move papers about declaring
— what might be of interest to the police and what was strictly White

House business.

Also, he decided what was Foster's personal papers znd put those
— in a separate. pile for the family attorney. Occasionally,
Detective Markland or Margolis would ask him to place a certain
note or document in a pile for possible police examination. At one
point, Nussbaum pulled some papers out of a leather
valise/briefcase that was -sitting on the floor behind the desk.
He put them on the desk and went through them. He then locked in
— the valise/briefcase again, but did not take anything cut of s e
A little later he moved the valise/briefcase away from the desk and
— placed it on the floor adjacent to the exterior wall directly
behind him and the desk. At no time during the apprecximate one
— hour and 35 minutes we were in Foster's office where we allowed
to examine any documents. At one point Special Agent Scott Salter
— g6t up to stretch and Clifford Sloan challenged him and asked him
if he was standing up in an attempt to get a look at the

ey docunents.

= The documents that Nussbaum had ceparated out were left in the

. office with the exception of the pile containing what Mr. Nussbzun
=] determined to be personal papers of Foster. It was agreed between
Margolis and Nussbaum that the family lawyer could take those -
== papers and after getting approval from Mrs. Foster the police could
examine them. The telephone logs were pot turned over to us. We
- cleared the office at approximately 1450 hours. Margolis
cautioned Nussbaum and his staff not to remove anything from the
= office. XNussbaum stated he could not leave the office secured any
longer. The lock remained on the door that had been installed by
== the U.S. Secret Service on Wednesday, and XNussbaum was given the
key after we cleared the office on Thursday at 1449 hours.

Y

%R, S) 9 10 1D TECH NOTIFIED 11 INVESTIGATOR NOTIFIED 12 s ==

JYES O LATENTS

JNO 0O PHOTOS PAGE 2 OF 2 PAGES
€TATUS: O OPEN O SUSPENDED ':i' CLOSED BY: O ARREST | D EXCEFTION C UNFOUNDED

N
REPORTING OF FICER BADGE/ID CATE TSINVESTGAIPR ] BADBE/D DATE 16 SUPERVISOR EADGE/D A
e AU 1,“/« L~ / n DATE
4/93

Cpt. Charles Hume #852 8/ +U S GPO.18E2-0-625-524 <1183



fth Investigation

P\A‘IIONAL PARK SERV|C€

SUPPL:.JENTAL CRIMINAL INCIDENT PtL,uRD

\

1JUVENILE CASE O

IWHEN | D | TaY | YR L

4 YEAR CASCANCIDINT NUMELR

1 01D (T

I6 RiCLASS:HCA 10N OF qu‘ NT
l

L Foramol 53] [s] oM o3 ol ol 42

“SULTS OF INVESTIGATION

On 7-27-93 at approx. 2115 hours I met with Mr. Bernard Nussbaum
in the Chief of Staff’s Office in the West Wing of the White House.
Also present were a representative from Department of Justice,
Mr. Phillip Heymann, as well as Asst. Chief of Staff Bill Burton,
also Mr. Gergen and Mr. Mclarty.

Mr. Nussbaum had before him on the table small pieces of yellow
lined note paper which he was assembling into a whole pacge. The
assembled pieces revealed a note, identified to be in the
handwriting of the deceased Vincent Foster. Mr. Nussbaum read the
contents of the notes to the undersigned of which I took notes.
He then placed the pieces back into a white legal W¥White House
envelore and handed them over to me. The notes appeared to be on
3 hole yvellow lined paper of approx. 2/3 page length.

According to Mr. Nussbaum, on Moncay 7-26-93 he directed one of his
assistants, Mr. Steven Neuwirth enter Mr. Foster’s Office and take
a detailed inventory of the files and material in there. In a
brief case, known to be in the office and thought to be emptyv, he
found the torn pieces of a hand written page. The scraps were
dumped out and then taken to Mr. Nussbaum’s Office where they
were assembled and Mr. Nussbaum was notified. Mr. Nussbazum then
went through notification procedure, to Bill Burton, to the Chief
of Staff, and finally to the President today 7-27-93 at about 1700
hours when he returned to Washington, D.C. and at about 1800 hours
today’s date to the family of Mr. Foster when they returned to the
city.

Also present outside the-meeting, but who did spezk to me about the

notes was Mr. Jim Hemilton, the attorney for the Foster Family.--

They are very concerned about the confidential nature of the note
and other news leaks attributed to the U.S. Park Police.

According to Mr. Bill Burton 202-456-67S%8 Mr. Steven Neuwirth will
be available for an interview on 7-28-93. Also handwriting samples
will be available.
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Interview: Steven Neuwirth

Steven Neuwirth is an Assistant White House Counsel and the
R person reported to have found the note presumably written by
Vincent ¥W. Foster that was turned over to Detective L. J. legby

= on 7/27/93. The note had been discovered by Mr. XNeuwirth during
N the packaging of ¥r. Foster's personal effects on 1/26/93.,
on 7/29/93 at approximately 1120 hours, Steven Neuwirth was

interviewed in Bernard Nussbaum's office by Detective Peter
B 7. ¥arkland and Captain Charles Eume. ¥r. Nussbaum was also

Ve

present and became a subject of the interview. o

The following gquestions were posed to the two gentlemen regarding
the note in guestion:

Tow could this note have avoided detection during the search
R of ¥r. Foster's office by ¥r. Nussbaunm and other members of
+he White House Counsel's office in our presence OnN 7/22/93?

= 1f the note was found on 7/26/93 why were the police not
notified of it's existence until approximately 8:00 P.¥. on

- 7/27/93?

= tr. Wussbaum stated it was his recollection that he removed
<aterials from the briefcase, which remained on the flocor, and
aced them on the desk in front of him. Ze then went through
he materials. He inferred that because of this he had missed
2 small scraps of yellow paper that obviously remained in
. the bottom of the briefcase. I informed ¥r. Nussb®aum that I
was seated on the small couch directly across from and facing
— him 2nd that I had a clear view of the briefcase when he removed
it's contents, also that after the contents were removed I could
see that he spread open the vriefcase and visually inspected
it as if to confirm that it was, indeed, empty. ¥r. Nussbaun
] did not recall coing what I described. Captazin Eume stated
that he observed that ¥Mr. Nussbaum handled the brisfcase a third
time when he slid it back towards the wall behind him in ordéer
to access the desk's file drawer. Mr. Nussbazum agreed with
Captain Hume's recollection of sliding the case to the rear.

.
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¥r. Nussbaum then related that the following people were
coatacted to view the Aocument before a determination could
be made to disclose it to the U. S. Park Police:

3i1l Burton (Deputy Chief of Staff)

Thomas F. McLarty (Chief of Stafi)

1,isa Foster (wife of Vincent Foster)

= Phillip Eeymann (Deputy Attorney General) e
. /
: Janet Reno (Attorney General) R %5
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of the existence of the

President Clinton was made aware
we-_ Wussbaum handled the

document. Only ¥r. Reuwirth and
document. '

Mr. Neuwirth then related his recollection of the discovery

of the document. He stated that == was in the process of
kaging ¥r. Foster's personal affects for

gathering and pack
delivery to the family when he turaned the briefcase sidewvays

in order to fit it into a box witrout causing damage to a
photograph of the President with ¥r. Foster's daughter, Laura.
When he did this some torn yellow Daper scraps fell out of the
briefcase and he noticed handwriting on them. He then retrieved
a number of other similar scraps ZIrom the bottom of the case

and took them to the table in Mr. sussbaum's office where he
assembled the document which was, ultimately, turned over to

Detective Megby.

NMr. Nussbaum was asked if he could clariiy two entries on the
handuritten note. "HRC" refers to the first lady; "KAKI" refers

to an interior decorator employec Dy Mrs. Clinton.

Mr. Hussbaum stated that there were only "three or four" work
related documents on Mr. Foster's computer.

Inguiries were mace regarding the phone logs kept at the office.
Mr. Neuwirth stated that they hac Ddeen assembled and that they

will review them and contact us.

The interview concluded at approximately 1230 hours. -
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7/21/93:

After negotiations between the Vthite Eouse Counsel's Office
and the Department of Justice were completed at approximately
1700  hours on 7/21/93, S/A €s=siermy S/A &xisy Captain <=
and-Detectivectsidmmis responded to the West Wing and spoke
with Sor=izoandszn to make arrangements for interviews and a -

search of Mr. Foster's office on 7/22/93. M T e T f o
oS = = . S/A Seaemand Det <mr=====3 obtained
tne rollowlng information from«m&mas a result of that

ueetlng.‘

had determined that Mr. Foster had left‘*.;':m
office after lunch at 1310 hours on 7/20/93. 1ir. Foster hag :

- not exhibited any unusual behavior on that day. <tr=Eeasiry
tried to page Mr. Foster at approximately 1330 hours. After
wvaiting a brief period cof time without receiving a response,

| <==r=fvoci=wm left and proceeded to wim domicile, arriving at

"OgIOleatEIY 1900 hours.

-0'1 7/20/93 after Vincent Foster's death became Xnown to
mm responded back to the h}ute House whereshs=
. went through Mr. Foster's office with & and <t=ssTmmm
“FTTE===,  Mr. Foster stated that they conm.cted a orler, cu:Lck
search to see if ¥r. Foster may have left a suicide note on
- <=immdesk. This search lasted from 2200 to 2400 hours. <Ezzma
Sz===%m stated that no documents were removed from the office.

Erinesraan stated thatekeglearned that from about 0700- T
0715 hours one of t"ze secretaries had entered Mr. Foster's office
and "piled papers" on<== cdesk top "t_o make it neat".

- -At approximately 09200 hours <S==cowbmTzmagain entered
the off' e to lock around. .
~ 1
-It vas determined that the cleaning lady had emptied Mr. e
Foster's trash. The trash was retrieved and returred to the /
oifice. ’

-ER—======= requested that the U.S.S.S. secure the office
and the room was posted at approximately 1015 hours.

Investigation continues.
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Cn Thursday, August 22,
recponded to the White house to meet with Speciai nseﬁts

and ScomsT—======of the 7BI to conduct interviews.

f the interviews were to reconstruct the final hours

1he “urpose o
of Vinceant Foster's life.

Myself and Special centm 1nterw1ewed o e S Y
St S =, RO RS TR et i e
.u - 1 T = *

T

The interview took slzce in an office that was unoccupied
+he room during the entire interview

. : TR E e
were Co=EEomI=a— I e e e S T and

- I=t :,0: assistant Special Agent in Charge, Office of

Protective Operation, U.S. Secret Service, <E==——u===Tm=o, tcok

rotes throughout the interview. Durirg the interview ==m—==—3
Ste————= burst into the room and demanded “is everything all

.'

right?” . A

= y
for the day Present in

we started the interview at zpproximately 05090 hours. cﬁ:sm.‘:z;s
vwork a2t around 0800 hours on Tuesday, July 20th. Us

OD—'Uf\
i - 0O
[S1 Iz e

in to
+ - is a staff meeting of the counsel’s office ILom 0900 to O.,
v .rs ezch morning that Vincent roster would attend. &%= dssured

he was 2t the staff meeting as =£== didn't see him when === arrived
2t work. €hes first recalled seeing hin outside in the Rose Garden.
The President was nominating Judge Freeh at the ceremony 2as th

new directer of the F3I.
g zny visitors on Tuesday.

m was abcut lunch arcund
2zt his desk. He ordered =2

&= doesa’t recall Vincent
The first conversaticn ==
1200-1230 hours. He said he
mediuva rare cheeseburger, fre znd cocke. ~=2= 2and =
Seimde—Tmie—esent to the cafeteria and ordered his lunch. &=

recalled there were M & MY’s cn the tray with the fcod teczuse

=Eme——xcanted them. He sat on his sofa arnd ate.lunch in his office.

Nt e e
1\

At a2rcund 1300 hours he caze cut of the office and stated "I'11 te
b;—.ck, t.here are M & M's left in my office".<=S=w====recalled that
oo ndeE=tsere in the office when ks left. <= wasn't sure i

~£¢a wes i'x the office or not. —emtorTT= is 2

amespemTEmiorking in the office. There was nothing u'msual abouk_
His en ctﬂc‘.a" state. In fact, over the last several weeks-=== did
.0t notice any changes, either czhysically or emotionally. =
noticed no weight 1lost. I=* was unavare ofi him taking ';:.:
,,.-dchtﬁcu or seeing any dcctors. I  zsked ka=eswould .ei=> be
surprised if I found out he was seeing a psychiatrist. &= caiq
v -, &= _was not zware of any depressicn rroblems. <= had ro

1

b9

3 ST
ormation whether he owned any weacons. 3_9139
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ferrne— said ske left work at a-«proxlmt ly 1245-1850 hours on

Tuesday; but, tefore &= leit at around 1320 or so, fEesT—uiasa,

PRV S o n’ Srias £ ct-4f) called for Vincent. <= paged

Vincent and left the White.  House nuzter for him to call. <=
recalled no other phone messages for Vincent.

ES> learned 2bout Vincent's death from messages. cn F2r hone
answering machine around 0500-0€00 hours on wWednesday, July 21.
£xo cane into work at 0700 hours and was the first ,,ereon in. Th
door to Vincent’s office was closed when === 2arrived 2t work. <3e

believed that S===f=====ton OT ="ty were the last
rersons out of the ccnole\c on Tuesday and ore of th would have ..

closed the door to Vincent's office. &= went into hls office and
“squashed" the papers tcgether that were on his desk., ==e realized
thzt %= shouldn’t have touched the parers &s soon as <= did it
but probably did it out of habit. « & m

%hea I cuestioned s#r if <= hzd bteen told hew to respond to ocur
guestions, €=~ stated that SiSore==Si=2an (who wWas x.recent during
our interview) and &= eyl both esmssciatsraruovooionn, hag
C ed them 2ll together on Wedrnesday evening and told then they

we .1ad be questioned by the police and for thenm to tell the truth.
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Tha interview tock place in a ¥West Wing oifice at approximat y
0200 hours and was ‘.t"cnded Dy Pet .cet=na ('JSPD), S/A@'F‘?ﬁ?a
(=3 i : e o ;

Soom o b w00 S 2

R s S i ~.—-=.‘:1?{Q

-
v

es——=ociom stated that &= did not know ¥r. Foster before ska
AT a5 2nnd had no social relationship ’.-.’ith
either ¥r. Foster or any iember of his family. On 7/20/93 sis
left the office at ap,roxlﬁately 1130 hours, which is the 1ast_
+ime o= saw Mr. roster alives.: ¢=e~stated that == did not
note any unusual behavior by ¥r. Foster on that cay.

e—Garmem=arecalled a conversati

7/15/93 when he discussed the di
firm and working for the governm
on the conversation at the time an
seermed to be a normal comparison.

with Yr. Toster on Thursday,
erences in working for a lzw
t, &s=wlzced no significance
d, in retrospect, it still

Sese—gme=ian ywas asked if Mr. Toster would have any reason to - -
ceal with physicians Girectly on a professional basis cdue to

his involvement with the .—.ealt‘x Care Reiora progposals uncer
consicderation. TS ted that there was no reascn
whatsoever for ¥r. rester to deal with physicians professionallyv

The interview was a2bout to be terminated when <E=——=misdl zsked
us to remain and took cr‘—:-'r—'-’“-.-‘éiz‘f-—";a out of the room to speaXk to

<==#. A very short time later they retvifed and E="3s=%5x stated

that there was one thing & thought may ..e important that &ke
recalled. O©n Thursday, 7/13/93 had called haz

and asked for ¥r. Foster's pay schedule, explaining that =&z
helieved their checking zccount was cverdrzwn. The Credit Union

was contacted and they stated that they wculd work with &=

So==y on a weekly, instead of a biweekly, basis. After that

e
conversation &s==SF==2n was authorized by ¥r. ‘ostev‘ to pick
] up a statement every rricday for SSmETSRTD. Com—= oy did - G
not see this as a real problem or place any significance on = 1Y
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This initial interview was'concluded at approximately 0930 hours.
" at approximately 1450 hours, immediately after the inventory
of Mr. Foster's Oifice by White Eouse Counsel (reference report
under this case file number by Capt.<==), Det. F==F===? and
S/A S====r wvwere asked to remain and were ushered into Mr.
Nussbaum's office by Sfroalemiamh, S ccrncawas brought in
and & stated that e&= had just remembered some ccnversations
that thought. were important to our investigation. Within
the last two week XS Stm=fo=n had received calls fromem
W“l angd ¢ inguiring atout Vincent
FOster's mood. They =cec1;1cally as”ed how '"he" was coing,
not how the work was gowng, and seemed cenuinely concerned.

Investication continues.
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Offics Dersoniel Interviews
The folleowing two ocople were interviewed at the West Ving of
the ¥hite House by Destective == 2nd Special 2gsnt eoi——
on 7/22/93. The information provided by these two _;.OlVlCt_alS

was brief,

T S e T G L o Ao SaSam®) 2 1000 hours:

d that & worked on 7/20/93 znd remembers

et T == state

that ¥r. Foster atz lunch at the office, althouch ¥ could no:
Dlace the time. cr==S====Sodiesy uzsS srasent vhen ¥r, Tostzr l1as:
the olfiice aiter eating lunch and said "So Long". :‘r. Toster
Gid not respond and seemed to &F=SrT=iS=towmto be "In his own
worlé", focused, disturbed. =

ev=tsism stated that <= becan &% workcday on 7/20/93 at 0800
hours. Mr, rfoster's demeanor seered normal to &==, however,
EZ2 ha2d 0 personal. dealings with him on that day. ="
sm=m=Zisn makes it a habit to notice what the staff members
are taking with them whan they leave the office in orcder to
daternine for &==5S5% how long =skwo may exssct them to be away
from the office. <s==Ssdmsy was absolutely certain that MNr. -
roster did not carry anything in the way of a briefcase, Sag,
umorella, etec... out of the office.
Investizatien continves. o
B4
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L "Review of Documents from
Vincent Foster’s Cffice’
| Cn Thursday, July 22, 1993, in the afternoon the following persons
met in the office of Vincent Foster to attempt to determine if h
] left a suicide note or if there were any other informaticn that

might have led him to take his own 1life.The very limited

; > The fellowing pecple were also Present
during this meeting: et o ver i S
the President, (eneimatcttetds®) 20d Seoionmdecuseioren : P A
] CCriiinttae s | <o —— T | Attorney representing the Foster
Temily, Captain <intetceccmrame 2nd Detective Sttt ; U.S., Park
- rolice, Special Agents S@mai o Saliar znd GEssrrm v E®) ; Federal

Sureau of Tnvestigation , -t S | Deputy Assistant Attorneyr
= General Criminal Division; and we eer—pdery; Derartment of Justice

ALLOrNeY, ot Gt 2Nd et swmza; U.S. Secret Service.

Originally, we had responded to the White House on Wednesday

= morning, July 21, to exazmine his office. As scon z2s we arrived and
met with Inspector Serwcbmmileasrtsm of the U.S. Secret Service Unifornm
— Divisicn, we had requested a gsuard be posted at the door of tk
office to prevent anyone fren removing anything from the cffice.
= As the day prcgressed we were not permitted to examine the roomn.
We departed the White House sometime around 1830 - 1900 hours. | Tke
— U.S. Secret Service log of persons entering the office after 1100-
hours cn Kednesday, July 21, showed Rernard Nussbzunm entering ¢h
— office a2t 1110 hours to remove a small pheto and Clif Slozan
entering at 1834 hours same day +o repiace a bag of +trash
— previously removed from Mr. Foster's trash czan.
— At 1313 hecurs, Thursday, July 22, all 13 of us'entered tke office
{ Vizcent Foster. & i : tock a seat at Foster's Qdesk,
— ¥P was surrouncded by (Rmmecm— e e iy e=io, with
D=t NCAT @t 1 e 2nd SEETTCro>s. the end of the desk.

the documents aznd notes were done by the [42F .,{‘,’5‘;;
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( The eight law enforcement officersiwere cathered on the opposite
4 side of the desk and rocm in a position where we couldn’t exznine
any documents. Eventually all law enforcement were seated, either
J on the sofa or in chairs provide by the U.S. Secret Service.
- During the process 3=aSwwtep® left the office on at least two
A occasicns and returred. IeasecmdNieexgerwn did the actual review of

the docuzents in a very hurried and casual fashion. There was Sonme
4 conversation between $e=tgermmt ond SorToeis=- 25 what constituted
privileged communication. ST=E==Swm carrie &i=a interpretation of
| what was considered privileged to the extreme; one example was
whene® picked up a xeroxed copy of a newspaper article znd
g declared that it was privileged communication even though it hag
been in the newspapers. arzewtood would move papers zbout declaring
: what aight be of interest to the solice and what was strictly Whits
House business. :
Also,=esadecided what was Foster’'s personal rapers znd put {:hose
: in a separate pile for the family attornev. _Occasionally,
Detective &=====r3 or ghmzaaldiss would askelda to place a certain
4 note or document in a pile for possible police examination. At one

<=3 put them on the desk and went through them. <= then looked in
the valise/briefcase zgain, but did not *ake anything out of it.
A little latere&s=hoved the valise/briefczse eway from the desk ang
Placed it on the floor adjzcent to tha exterior wall directly
, behind &= and the desk. At ro tipme during the approximate ore

PR R

four and 35 minutes we were in Foster’s office where we allowegd
‘to exezmine any documents. At one point Special Agent &== Selt o
got up to stretch and &i=sifosT ao=r challenced him and askeg hin
if ke was standing up in zn attempt to get a look at +the
documents.

The doccuzents thatﬁz’m had separated out were left in the
office with the exception of the Pile containing whatesn SRS P
deternired to bte tersonal parers of Foster. It was zgreed between
&azaedis and S=ost==m that the family lawyer.could take those
papers and after getting arproval fronfocmmiosyens the police could
examire them. The telephone lcgs were not turned over to us. we
clezred the office at arproxinately 1420 rours. } 2

- dis

cauticred Swmziewn znd %= staff not to remove anything from tkre
office. g=mwie—=n stated<=e could not lezve the office secured any
lenger. The lcck remained on the door that had teen installed by
the U.5. Secret Service on Wednesday, and “msoiwwsa was given the
key after we cleared the office cn Thursday at 1449 hours.
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372j
2 FAGES

AaTC



/ T SUrrLen .\{:/—\LlJnHvlllleL]N(,]ucw|'nr.(,u ; T mein ;

/ YwnlN : wQ SAY YR dvan CLZLHNCIZUNT NUbEL A
:odIr —

o HAITY .xeumr ' 0.7 2 0! 9;31]9,' 3{ 013 :0! 5] o

€ FECLASSITICATION CF INCITINT
“

F :
*4 Investigation 1
S OF INVESTICATION -

& & 854 ,’ . -
. oMC g <
3 11 ol g 3 T
= ) = H . . . = e .
On 7-27-93 at approx. 2115 hours: i et with Keretommseane TSTowyn
4 in the Chief of Staff's Office in the West Wing of the White Hcuse.
4 Also present were a representative from Departrment of Justice,

S

v 2s well as ASTSrr—tiries— el SIT=SurTe

also ¥vv—SerzTiand ¥ew—leTmrbter

STT—desazil, had before 572 on the table srall Pleces of yallew
lined note paper which—te—was assexblirg into a whole page. The
assenbled pieces revealed a note, identified to be in the

handvriting of the deceased Vincent roster., Mre—ll:co-3

------ read the

contents of the notes to the undersigned of which I took notes...

~==3then plaeced the pieces btack into a2 white legal- White Houcse

envelope and handed them over %o rme. The notes apreared to ke ¢n
3 hole yellow lired pazper of &pprox. 2/3 pag= length. .

According to Mo Nusobews, on Y¥enday 7-26-93 La directed one of: cries
assistants, ! S TTNeT=TT enter Mr. Foster’s Office and take
a cdetailed inventory of the files znd material in there. In =2
brief case, known to be in the office and thought to be efnpty, s
found the torn pieces of a hand written czge. The Scraps were
‘unped out znd then taken to Yr. Nussbaun’'s Office where they
-ere assembled and eewe-d¥oesieon was notified, s A then
went through notification Procecdure, to.Cduamoiie: = to the Chier
of Staff, znd finally to the President today 7-27-93 at about 1700
hours wken he returned to Washingteon, D.C. znd at a2bout 1800 hours
teday’s dzte to the family of Mr. rcster when they returned to the
city. .

Also present outside the meeting, but who di sreak to me zbout the
notes was &tz eESomesilioo . the éttorney for the Foster Familsy.
They are very cecncerned azbout the cenfidential nature of the note
and cther rews leaks zttributed to the U.S. Park FPolice.

-

Danan g ol TP X o 5 wer® ) .
Sl ety = 2 et i)

According toMe. 2331l S csau 2A9 o= S
93. Also handwriting samples

o
Ee availzbhle for an interview cn 7-28-
will te zvailzble.

Cleared a2t 2200. : g .
& /
-2
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13 OF INVISTICATION

H ')m is an &= .......s.q’-f‘r.;t.c Eu::m ana the
Cerson reported to have found the note fresumably written by

Vincent Y. Foster that was turned over to Detective

©a 7/27/93. The note had been Giscovered DY Ecemmiiouiiiay
the packaging of ¥r. Foster's personal effects on 7/26/93,
Cn 7/23/93 a+ approximately 1120 hours, aherormtom—tamry . as

interviewed in Zernard Nussbaun's office by Detective =i

=EIEIEET z2ng Captain <=, oEmmEssetewT) yasg also
Present and becane a subject of the interview.

J

0,

c

H |
B2 F5N
W3
Vo]

The following cuestions were posed to the t&:ot@% recardine
the note in guestion: ' ’ e

' Zow could this note have avoided detection éduring the
oster's office by ¥r. Nussbzua zad other members o
& Fouse Counsel's office in our PIfesence on 7/22/93%

"

.

.
Seaxrch
-
b

12 Whi
"If the note was found on 7/26/93 why were the police not
notified of it's existence until approxixately 8:00 2., on
7/27/232 )

#=3 recollection that=san

SESSSETmn stated ik ow

E > = as re
materials from the briefcase, which remained on tha flcor, ang
pPlaced them on the desk in front of ke s then went throuch

the materials, == inferred that because of thisswe hag missegd

the small scraps of yellow paper that obviously remaineqg ia

the bottom of the briefcase. I in;orn:dﬁmw that 1

was seated on the small couch directly across from and facin T
== and that I had a clear view of the briefcase wvhende> removega
ie's contents, also that after the contents were removed T coulgad
se2 that <= sprezd cpen the briefczse zng visvally inszscteg

it as if-tovconfir:n that it vwas, inceed, €IDLY. Sm=Seert——a—,
@id neot recall doing what T cescribed. Ceptaingiumay stazted
that e observed that xr., <oy ha; iled the briefcaza a thirg
time vhene™ slig it back towards the wall behind vy in ordsr

Lo accsss tha desk's file draver. Som=traiomy acreed with
Cartain<tesstn recollection of sliding the case.to the rear.

T, Supebmeenthen related that the follewing Feople were

dim e S b 8 Zaia L} 8w A S -9
"CCatacted to view the Cccurent tefore a Ceteraination ccaulg
~& =ace to disclese it to the U. 8. Zark Folice:
B ey i St==s)
A ATV PRSPl
T S~ =
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Presicdent Clinton was mace awaré of the existence of the

Cocument. Only <Eemmaperinth and mmoosme=m handled the
cocunment. : :

cmmmSomedeetdy then related ¥s=—recollection of the discovery
i of the document. XEF=stated that®% was in the brocess o=
cathering and packaging Mr. Foster's personal affects for
Celivery to the family wheng® turned the briefcase sideways
in crder to fit it into a box without causing camage to a B
] photocraph of the President with E——rrreria——a sorboey ToEes
i'hen he did this some torn yellow paper scraps fell out of the
b briciczze znd he noticed handwriting on them. == then retrieved
2 nuaber of other similar scraps from the bottom Of the Czse
and took them to the table in ¥r. Nussbzum's office vhere g™
assembled the document which was, ultimately, turned over.to
— . 7.

1P m e

Detective Sesimem

;

—-

handwritten note. "HRC" refers to the first lady; “REaxi®

dvmin

CE—temmirremyvas asked if <= could clerify two entries on thas
refers

to an interior dzcorater empleoyed 5y ¥rs. Clinton.

Emmre—reewy stated that there were only "three or four" work
) ra2lated documents on Mr. Foster's computer.

Inguiries vere made recarding the phone logs kept at th
stated that they had heen zssembled and &: .
will review them and contact us. T

The interview concluded at approximately 1230 hours.

Yy,
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— On rriday, July 30th, Detective —wwtrimnawimeded and I respronded to
the Executive Office Building (EOB) Room 128 to meet with

S— Sttty | The purpose of the rmeeting was to examine the
telephone message log of Vincent Foster during the month of July
— and in particular to attempt to determine if he had gotten a call
Just prior to his departure cn July 20, 1893. W¥e learned that the
S— rhone logs were just a message log of calls he received when he
was absent or unable to take the call. The administrative
— assistants would type time, person’'s name, phone number, ‘ind
messages if one was left. The log was rno assistance in determining
—_ if anyone had called him just prior to 1300 hours on July 20, 1993,
if the call had been put through. L}here was one notation of
— interest on July 19, 19983. A Sewmnesbamss had called at 1047 hours
and left his phone number iseisiemieigeeiumid. There were no messages.
Prior to 1300 hours on July 20, he had received several phone
——{ messages. Some of the messages were from his staff. There were.

two calls made from Arkansas from the same person and one call
from Colorado.  Attempts will be made to contact these People and
= see if either reached Vincent prior to 1300 hours:j

— Clmpefrpdmiaeen requested if any information zbout the prhone logs
is contemplated bEeing released, @ would like to have the

= counsel's office notified at the White House prior to any release.
I told<mis that I would put his request in my report. This caused
— $mxm» Some - concern because s&=® didn’'t want special or unusual

attenticn drawn to his request.

=
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>4 The phone ressage log indicated CETErTy called for Foster at

10:35 a.m. and left cnly his phone number oSttty | The 1log
indicated he called again at 11:11 a.n.

and left the sanme Phone
number,

On August 2, I called <Tems office and spoke to his secretary,
| SEERET i), ~———n 14 S ©n vacation. She said &wek d§ig get a
return call from Foster on July 19th, but etmms 12 4 stepped away
- frem his desk. Foster returned the call to 2uck at 11217 a.m

central tize (12:17 a.n. eastern time). ewmimdes hzd a
= conversation with Foster that was characterized zs no

unusual. paxe < s e T R — e

brief
rmal, nothing

—e-

AT ey

mevEdie WOCAY]

‘e

- o v -~

|

.“ = -
[ The phone ressage log indicated a call from cwmetuang at 11211 &.m.
with only a2 phone number left, éﬁéuéﬁé-%ééqj <=omom is fron the

= = .
= .
= e R r: = S p e n e

S gt v s
—r—r—re

-ee -
-

I contacted aimomms by telephone on August 2nd. Ze had kno
since the late 19080°'s, He net hinm through Hillary Redham Clinten
and the Rose Law Firm. They had worked together on the Campaign.

IRy Wa s going to be in Washine

ington c¢n Wednesdzy, July 21st.
He had called zng spoken with Foster Sunday July 18th between 8:00-
8:00 p.n. eastern time znd they had

égreed to meet for dinner
Wednesdav, :

wn roster

<=mcers hzd tolg ros
weuld lezve Denver
for the phone mess

ter he would call him and let him Lnow when he
and arrive in Washington. This is the reascn
é@se on the norning of July 20, 1993. .

L The phore ressace log indicated that 2 Ty called Foster
%ﬁﬂ%@

= >
chone number, <G

at 2:14 »>.a. 2nd left his
was noted by the adminisyrative assistant

S - s-v® 2nd a message

“personal matter (secy
did not kncw specifics)'Lj
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Date of transcription

6/13/94

Special Agent WILLIAM E. COLOMBELL.of the Federal
Bureau of Investigation telephonically contacted Identification
Technician, WAYNE JOHNSON at his place of employment, the U.S.
Park Police (USPP), Anacostia Operation Facility, Washington,
D.C. 20224. Agent COLOMBELL informed Officer JOHNSON that he
needed to ask some clarifying questions regarding the manner in
which the Medical Examiner’s Office and USPP officers handled
evidentiary items of clothing removed from the body of VINCENT
FOSTER.

Officer JOHNSON stated that he, along with other USPP
officers, was present on July 21, 1993, at 10:00 a.m., when the
Fairfax Medical Examiner’s Office performed an autopsy on the
body of VINCENT FOSTER. Officer JOHNSON stated that he
specifically took custody of all items of clothing removed from
the body of VINCENT FOSTER. Officer JOHNSON stated that in
preparation for the autopsy, all items of clothing, including a

dress shirt, t-shirt, boxer shorts, pants, belt, shoes and socks,

were removed by personnel at the Medical Examiner’s Office and

placed in a pile on an adjoining table or gurney. He stated that

these individual items of clothing were not segregated and
packaged separately at that time. He stated that following the
autopsy, all of the items of clothing, collectively, were taken

by him to the USPP Anacostia Operations Facility. JOHNSON stated

that upon arrival at the USPP facility, he took the items of
clothing into the rear lab area and spread each item of clothing
out on paper for drying purposes.

Officer JOHNSON stated that it is his understanding
that the items of clothing were left to dry for several days and
that he was not involved in the later wrapping or packaging of
these items of clothing. JOHNSON stated that because of the way
the items of clothing were removed from the body and placed
collectively in a pile and in the manner in which they were
transported back to the USPP, evidentiary items such as hair,
carpet fibers, etc., could easily have been transferred from one
item of clothing to another item of clothing.

(telephonically)
nvestigaionon  6/10/94 a Washington, D.C. File# 29D-LR-35063
by SSA William E. Colombell WEC:deg Date dicated ~ 6/10/94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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Date of transcription

ARTHUR LEWIS JONES, Deputy Press Secretary at The White
House, work telephone 202-456-6639 was interviewed at his office
in The White House. After being advised of the identity of the
interviewing agent and the nature and purpose of the interview,
JONES provided the following information:

JONES advised that on July 20, 1993, he was holding the
same position at The White House Communications Office that tie
currently holds and he was at home the entire evening. He
received a telephone call at approximately 12:30 am on July 21,
1993, from JEFF ELLER who was calling him from his office at The
White House to ask JONES if he was the Duty Officer for The White
House Press Office that night. JONES answered that he was not,
and asked what the problem was. It was at that time that ELLER
notified him that VINCE FOSTER, JR. had been found dead earlier

that evening.

The Press Office Duty Agent for the week of July 19-24,
1993 was DON STEINBERG, whose daytime position was Press Liaison
for the National Security Counsel (NSC). JONES later found out
that DON STEINBERG had been unable to carry out the duty
responsibilities on the night of 7/20 and it had been delegated
to his assistant, PAUL CLARK, also with the NSC. JONES advised
that the position of Duty Officer was rotated among JEFF ELLER,
LORRAINE VOLES, DON STEINBERG and himself. STEINBERG is still
with the NSC but is no longer press liaison. He is currently- the
director of the African desk and his phone number is 395-3391.

PAUL CLARK has left The White House and JONES does not
know his current position. JONES described CLARK as a white
male, 59" to 10" in height, a rugged build, muscular in a "squat
sort of way". He advised that CRAIG LIVINGSTONE is larger in the
sense that he is heavier and taller. Both men are fair
complected but CLARK has the kind of skin that does not tan
whereas CRAIG LIVINGSTONE does. He said that mistaking one for
the other would be "a stretch".

JONES advised that he did not go into The White House
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or to the FOSTER residence or anywhere else the night of July 20,
1993. The following morning, JONES advised he probably arrived
at The White House approximately 7:30 in the morning. He does
not recall who else was there but advised that since there is a
7:30 am staff meeting, most of the Communications Office people
were probably there. Everybody was feeling very down and misty
because of the FOSTER death. Many people did not hear of the
death until they arrived to work at The White House and some
people heard it on the radio on their way to work. 5

He advised that the Communications Office begins daily
operations earlier than any other office in The White House. In
July 1993 "pool calls" (meaning press pool gatherings) for the
morning job of accompanying the President on his jogging route
used to assemble around 6:15 in the morning. There was very
little activity anywhere else in the West Wing and the only
people in the 01d Executive Office Building at that time would
have been the people who were assembling the press clippings. To
his knowledge, there is no movement of supplies or other activity
normally at that time in the morning.

On the issue of a press representative being at the
FOSTER residence, JONES recalls ELLER having a discussion with
him which is a blur now to him. He knows that the President went
to the residence that night and JEFF went also. The press pool
always accompanies the President wherever he goes, either because
they take them with him or they follow. JONES recalls (but he.
doesn’t know where he learned this) that there was some press
people out at the FOSTER residence July 20 in the evening and
they were holding "at bay".

The following morning JONES was not involved in any
-issue of how to handle press coverage at the FOSTER residence.
He would have remembered it if he had been responsible for
telling somebody to go out there. He.-recalls nothing of that
nature and doesn’t recall any discussion of it. JONES said that
GEORGE STEPHANOPOULOS, MARK GEARAN, DEE DEE MYERS or LORRAINE
VOLES may have been the individual who might have handled any
issue about sending someone from the Communications Office out to
the FOSTER residence.

He learned later in the morning that somebody was sent
to the FOSTER residence. He does not recall who he heard that
from but he heard about it second hand that somebody had beefi out
there and it had been very quiet. His sense is that it was early
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in the morning, perhaps 8:30 am and possibly earlier. He has no
idea whether it was a male or female but opined that it was most
likely to have been a guy. He has no memory whatsoever of any
involvement of CRAIG LIVINGSTONE in any of these affairs or
activities and he does not recall seeing CRAIG LIVINGSTONE that

morning at The White House.

JONES advised that some time during the morning of July
21, a fellow Communications Office individual told him that .their
spouse had telephoned them and told them that a neighbor of
theirs who is, by coincidence, a reporter had told them that they
had noticed activity on their street and that something was going
on at the FOSTER residence.

JONES advised that several weeks ago (some time in July
1994) LLOYD CUTLER’s secretary telephoned him and inquired who
had been Duty Agent from the Press Office the night of VINCE
FOSTER’'s death. JONES does not know why the inquiry was being
made. He further explained that the National Security Counsel is
an entity within The White House that deals with all matters of a
non-domestic nature. He advised that their Staff Director is
NANCY SODERBERG, telephone 456-2224.

JONES advised that he is familiar with CRAIG
LIVINGSTONE and characterized him physically as a remarkable
person not likely to be confused with others. There are no
"look-alikes" that he could think of. He subsequently called the
writer after the appointment and said that he had just spoken
with an individual who looked quite a bit like CRAIG LIVINGSTONE
and identified that individual as PAUL CAREY with the
Congressional Affairs Office at The White House, telephone 456-
6493.

JONES advised that the current head of what is left of
CLINTON's campaign committee in Little Rock, Arkansas, a woman by
the name of SUSIE WHITACRE was visiting The White House the
evening of July 20, 1993. She stayed in the residence portion of
The White House that night and he assisted her with getting in
touch with people who would make sure that she was present for
the Larry King Show. He does not know whether she watched it
live or on a monitor. He does not know anything about her
activities that evening, but it was unusual for her to be in town
and she was, indeed, at The White House that night. He does not
know if she has any relevant information to provide to us. "Hér
telephone number in Little Rock, Arkansas is (501) 372-5500.
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JONES provided the following personal information as
part of the interview:

Current Position: Deputyv Press Secretary
Date of Birth: FOIA(D)(6)

Place of Birth:

Social Security Number: FOIA()(7) - (€)
Residence: ) 4531 Warren Street, NW

Washington, DC
Home Telephone: 202-244-7680
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Roger N. Kammerdeiner II, Physical Security Specialist,
Technical Security Division, United States Secret Service (USSS)
was interviewed in the Office of the Special Counsel, 1001
Pennsylvania NW. Mr Kammerdeiner was advised as to the ‘
identities of the interviewing agents and informed of the nature
of the interview. He then provided the following information:

He has been employed by USSS for 2 years at The White
House compound and was so employed on July 20, 1993 at the time
of Vincent Foster, Jr.’s death. In his job he is responsible for
seeing that locks, alarms, videos, and various countermeasures
concerning fire prevention, etc. are in good working order within
The White House compound.

On July 21, 1993, at approximately 4:30-5:00 pm he was
sent to the office of Vincent Foster on the 2nd floor in the west
wing of The White House to do a survey to determine what type of
lock would be necessary to secure Vincent Foster’s office door.
Another USSS Physical Security Specialist, John Wills, went with
him.

Upon arriving at the office of Vincent Foster they
observed a USSS uniformed officer, whose name he does not recall,
standing in front of the office door. They identified themselves
to the uniformed officer as USSS employees, conducted a quick
observation of the inside and outside of Vincent Foster’s office
door and departed the area. Mr. Kammerdeiner stated that they
were near Vincent Foster’s door for only approximately 2-3
minutes. John Wills then telephonically contacted a USSS
locksmith, Kevin Robbins, to report their observations and
discuss the type of lock required to secure the door.

Mr. Kammerdeiner stated that he took no further action
regarding this matter and left work ‘dt approximately 5:00 pm that
afternoon. He volunteered that while he was near Vincent
Foster’s office he did not observe anyone go in or come out of
that office. Mr. Kammerdeiner stated that during the brief look
he made into Foster’s office, it appeared to him to be very neat
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and orderly with a small stack of papers on the desk. He stated
that he could not recall anything else regarding the inside of
the office other than it seemed neat and orderly. He advised
that he had never seen this office prior to this date during the
period of time that it was occupied by Vincent Foster but he had
seen this office on one occasion during the Bush Administration
and thought that it looked neater and cleaner on July 21, 1933
than the previous time he had seen it.

Mr. Kammerdeiner stated that he knew who Vincent Foster
was, by title, but did not know him personally or professionally.
He stated that he, therefore, does not feel qualified to comment
on Foster’s demeanor or his personality.

Mr. Kammerdeiner said that the suite of offices
occupied by Mr. Nussbaum and Mr. Foster had a "day-night". alarm
switch that was deactivated by the first person entering the
office in the morning and activated by the last person leaving
the office in the evening. He stated that he believed this alarm
to be functional at the time of Vincent Foster’s death and that
this alarm is monitored by a USSS control center when activated.

Mr. Kammerdeiner stated that his office is located at
1709 New York Avenue on the 6th floor and his telephone number is
202-395-6074. .
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TIMOTHY J. KEATING, Special Assistant to the President
for Legislative Affairs, was interviewed in the Office of the
Special Counsel, 1001 Pennsylvania Ave., NW. Mr. KEATING was
advised as to the official identities of the interviewing agents
and the nature of the interview. He then provided the following
information:

He came to Washington, D.C. in 1985 to take a job with
the House of Representatives. From 1985 to 1992, he held various
staff positions within the House of Representatives and in
December, 1992 was Assistant Manager of the House Democratic
Cloak Room at the time of BILL CLINTON's election to the
Presidency. Although he did not work on the BILL CLINTON
Presidential Campaign, he had known HOWARD PASTER, who for a time
was in charge of legislative affairs in the CLINTON White House.
After BILL CLINTON’s election, HOWARD PASTER asked him if he
would come to work on the CLINTON Administration "Confirmation
Team" during the period of transition from the BUSH
Administration to the CLINTON Administration. He accepted and
began working at The White House in December, 1992.

Mr. KEATING first met VINCENT FOSTER, JR. in late
January, 1993 at a meeting of senior White House staffers. He
described his relationship with Mr. FOSTER as being
"professional" and he advised that he did not know FOSTER
personally. He said that he dealt with FOSTER only on "a handful
of matters" but that he saw FOSTER on almost a daily basis since
they both had offices on the 2nd floor of The White House west
wing. He described FOSTER as being "very professional and a
strong individual". He said that he was "very shocked" to learn
of FOSTER’s death, not only because he admired and respected
FOSTER but also because FOSTER seemed "so together and on top of
his game". KEATING said that one "dgesn’t think of someone like
that taking his own life". He added that he has no idea, nor can
he offer speculation as to FOSTER’s reasons for taking his life.
He said that he last saw VINCENT FOSTER on July 19, 1993 on the
2nd floor of the White House west wing. He added, however, he
believes this was a casual encounter although he can not recall
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the circumstances of the meeting.

Mr. KEATING advised that he left Washington, D.C. on
July 20, 1994 at approximately 1:00 pm enroute to Scranton
Pennsylvania to be with his mother the next day while she
underwent surgery. KEATING said that he recalled watching the
Cable News Network (CNN) on television on the night of July 20,
1993. He explained that he remembers this because BILL CLINTON
was interviewed live that night on CNN and perhaps an hour eor so
after the interview CNN carried the story announcing VINCENT
FOSTER’s "apparent suicide." That was his first knowledge of
FOSTER’s death and he received no phone calls or messages from
The White House during the entire day and night of July 20, 1993.
He advised that after his mother’s surgery on July 21, he
telephoned The White House for messages at "mid-afternoon".
Although he recalls some talk with White House staffers by phone
regarding FOSTER’s death, he was not asked to promptly return to
The White House nor was he given any instructions regarding the
VINCENT FOSTER matter.

Mr. KEATING said that he returned to Washington, D.C.
late on the evening of July 22, 1993 and returned to work at The
White House on the morning of July 23. 1In response to a direct
question, he advised that he was never asked to carry, transport,
move, store, mail, or take control of any documents, papers, or
items from VINCENT FOSTER’s office. He added that not only was
he never asked to do such a thing, he never did so. He further
advised that he knows of no White House staffers or anyone else
who was asked or did such things. ‘

The following descriptive data was obtain through
observation and interview:

Name: TIMOTHY J. KEATING
Sex: Male
Race: Caucasian

Date of Birth:
Place of Birth:

Height: 5’6" ~

Weight: 195 1bs. FOIA(b)(6)
Social Security FOIA(b)(7) - (C)
Account Number : |""—

Eyes: Blue _
Hair: Brown (short business cut)

Education: B.S. Degree (Political
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Build:
Home Address:

Office Address:

Office Telephone No.:

Science)

University of Scranton
Stocky to heavy

3770 B. Madison Lane
Falls Church, VA 22041
West Wing (2nd floor)
The White House
202-456-2230
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WILLIAM H. KENNEDY, Associate Counsel to the President,
was interviewed at the Office of the Independent Counsel,
Washington, D.C. as scheduled at 1:00 p.m. MR. KENNEDY was
advised of the identity of the interviewing agents and of the
purpose of the interview. Assisting with the interview was CARL
STICH, Assistant to Independent Counsel, ROBERT B. FISKE, JR.
Also present during the interview were MR. KENNEDY's attorneys,
V. THOMAS LANKFORD, JR. and PAUL V. CASTELLITTO, from the law
firm Sharp & Lankford. MR. KENNEDY provided the following
information:

He first met VINCENT FOSTER in 1976 while employed
immediately after graduaticn for a period of four months at the
Rose Law Firm (RLF), Little Rock, Arkansas.’ During that four-
month period, he worked some with FOSTER. KENNEDY then worked in
Washington, D.C. on the staff of Senator JOHN McCLELLAN from 1977
through 1978 and thereafter rejoined the RLF. KENNEDY worked
extensively with FOSTER upon his return to RLF. KENNEDY
described FOSTER as his mentor and they were best friends.
KENNEDY said VINCENT FOSTER was probably the prime reason he
(KENNEDY) was in Washington, D.C.

KENNEDY said he worked with VINCENT FOSTER on a daily
basis after coming to the White House in February, 1993.

KENNEDY last saw VINCENT FOSTER at a staff meeting-in
the White House at 9:00 a.m., July 20, 1993. KENNEDY said this
meeting was not memorable except he remembered talking with
FOSTER after the staff meeting regarding jogging and asking him
about his wife and perhaps children. He said FOSTER was working
on an analysis of tort reform implications of the health care
plan (malpractice, etc.) and also Travel Office matters,
primarily dealing with press reports. KENNEDY said he didn’t
know on a daily basis all that FOSTER was working on. He said he
and FOSTER exchanged missed calls about three times on the
morning of July 20, 1993, but never caught up with each other.
FOSTER had initially called KENNEDY. KENNEDY did not know what
FOSTER was calling him about, other than the possible
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explanations that it could have concerned managing the clearance
process for Presidential nominees or status reports on White
House pass issues. He said he and FOSTER mostly talked about
nominations. FOSTER could also have been calling about lunch.

KENNEDY answered yes when asked if he and FOSTER were
social friends. He said they did not see all that much of each
other while in Arkansas, as he (KENNEDY) was single at the time
versus FOSTER was married. He described his relationship with

FOSTER as being close.

KENNEDY described FOSTER as a person you could trust
and respect. He was an individual who, if you obtained his
approval, it meant something. FOSTER was a real force at RLF.
FOSTER was a private, closed-mouth individual. He was calm,
measured, hardly ever got excited. FOSTER was good on his feet;
a good trial lawyer. He generally had the respect of everyone in
RLF. When asked if FOSTER had any weaknesses, KENNEDY said that
FOSTER was difficult to get close to. He would not open up,
which was "off-putting" to some people.

KENNEDY was asked if FOSTER’s departure from RLF
created any problems. KENNEDY answered yes. RLF was a
partnership of 55-60 partners and FOSTER, WEBB HUBBELL and
HILLARY CLINTON were thought of as the senior litigators of the
firm. KENNEDY said the Litigation Section of RLF "took a hit"
with the departure of these three individuals. There was a --
perception among clients that RLF was not as strong and lacked
experience after these three left for Washington, D.C. KENNEDY
believed that PHILLIP CARROLL, another RLF partner and mentor of
FOSTER, was disappointed when FOSTER left RLF, but would not
describe it as a "falling out." It was a feeling of the loss of
a powerful part of the firm. KENNEDY did not believe the’
circumstances under which FOSTER left the firm would have made it
difficult for FOSTER to come back. Normal politics in RLF and
feelings of abandonment were there but it didn‘t rise to the
level where FOSTER thought he couldn’t go back. KENNEDY noted,
however, that he did not recall in conversations with FOSTER that
he (FOSTER) wanted to go back.

KENNEDY was asked if he observed any noticeable
behavioral or emotional changes in FOSTER. KENNEDY said yes, he
had noticed immediately upon arriving in Washington, D.C. that
FOSTER had lost weight and seemed exhausted. He became more
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fretful and was not quite as calm and measured as in RLF. FOSTER
seemed to be under stress and pressure. KENNEDY believed FOSTER
had come to Washington, D.C. in late November or December. It
was a surprise to KENNEDY that FOSTER had left Arkansas. KENNEDY
came to Washington on February 10, 1993. KENNEDY said the pace
and demands of the White House are astounding. He said the
pressures weighed on everyone. They were constantly being asked
questions they hadn’t seen before, with no rule book available.
FOSTER was not able to operate as he had at RLF. KENNEDY
believed the increase in stress for FOSTER was a cumulative
thing.

KENNEDY did not believe FOSTER’s stress to be entirely
related to his job. KENNEDY said FOSTER’'s wife, LISA, was a
"burden" to FOSTER. She was a demanding, insecure woman and
during the move to Washington, D.C., "she wore VINCE out." Her
contact was constant. She needed a lot of "reassurance and
stroking." He remembers FOSTER’s comments that LISA was "chewing
on him" and FOSTER saying "you can imagine what I‘m going
through." FOSTER's White House job was all-consuming. There
wasn’t room for much else. KENNEDY said the words demanding and
insecure describing LISA FOSTER were his (KENNEDY'’s) words. He
further described LISA FOSTER as "high maintenance." She was
married to someone who did not easily give, someone not outgoing,
not a warm person, while being an individual that needed
reassurance about her relationship.

KENNEDY was questioned regarding whether FOSTER had
concern for the personal affairs of the First Family. KENNEDY
answered no, that FOSTER’s concerns were White House job related
only. = Exceptions KENNEDY could think of were that FOSTER had a
pattern with the CLINTONS for years of doing personal things for
them and assisting them as needed such as with tax returns.
KENNEDY did not view Whitewater or Madison matters as being White
House related. FOSTER also "interfaced" with the ushers;
however, KENNEDY regarded that as White House job related. As an
example, FOSTER assisted MRS. CLINTON with the office decorator.

KENNEDY said that FOSTER never discussed Whitewater or
Madison with him. KENNEDY did not know FOSTER had anything to do
with Whitewater until after Foster’s death and it was reported in
the press.
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KENNEDY said that FOSTER coped with problems in his
life by 1nternallzlng them. KENNEDY said FOSTER’s hobbies
included "puttering in the kitchen," family activities, visiting
in Hot Springs, Arkansas and tennis. KENNEDY noted that FOSTER

loved his children.

KENNEDY did not think FOSTER had any immediate
financial problems and was not a gambler. He said that like
others who had moved to Washlngton D.C. from Arkansas, they had
housing expense increases and in FOSTER’s case, also children in

college.

KENNEDY said he "had no indication" of extra-marital
relationships of FOSTER. KENNEDY said the rumors regarding
FOSTER and MRS. CLINTON had kicked around in Arkansas for years.
Their origin was probably political enemies. It was no secret
that VINCE FOSTER, WEBB HUBBELL and HILLARY CLINTON were good
friends. FOSTER "hated" the rumors regarding himself and MRS.
CLINTON. KENNEDY remembered a 1992 campaign comment FOSTER made
that he (FOSTER) was considering not talking to the press because
of these rumors. KENNEDY said MRS. FOSTER had to have heard
these rumors.

KENNEDY said that FOSTER really had no one in his life
in whom he would confide completely. KENNEDY listed FOSTER’Ss
closest confidants as HILLARY CLINTON, WEBB HUBBELL, LISA FOSTER,
PHILLIP CARROLL, a partner at RLF and mentor of FOSTER, and other
friends - BILL WOODYARD and WALTER HUSSMAN.

KENNEDY cannot recall VINCENT FOSTER ever making
statements such as "I can’‘t stand it anymore" or "I’'d be better
off dead." KENNEDY did recall FOSTER making one comment to him
in the second week of June saying "he (FOSTER) was thinking about
finding a job with less pressure." Another job in the
administration with not as much strain. KENNEDY noted this was
an amazing comment for FOSTER to have made to anyone. 1In
hindsight, KENNEDY realizes that FOSTER was trying to tell him he
needed help. Unfortunately, KENNEDY did not understand at the
time and told FOSTER that he was invaluable in his present
position. KENNEDY was unaware of FOSTER making similar
statements to anyone else. KENNEDY said this was during the time
period of the Travel Office matter and that the "Who is Vince
Foster?" article in the Wall Street Journal was upsetting to _
FOSTER. Even though the assertions in the article were o
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ludicrous, FOSTER realized that Arkansas people read the Wall
Street Journal and being trashed in the Wall Street Journal meant
being trashed in Arkansas. FOSTER lived his life to maintain his

reputation.

KENNEDY was asked if he was aware if FOSTER was
experiencing any symptoms related to depression, such as changes
in personal appearance, sleep difficulties, physical ailments,
headaches, loss of appetite, indigestion or the like. KENNEDY
replied that he knew FOSTER had lost weight but was unaware of
any of the other symptoms. He said FOSTER was drawn and frowned
and was working too many hours. FOSTER was working on the run
and he was working under stress, as most in the White House were.
At the time, it didn’t surprise KENNEDY that FOSTER was losing
weight. You could see someone beaten down, but those seeing it
also were beaten down. Asked if he was aware if FOSTER had seen
a physician, KENNEDY answered he could only recall FOSTER seeing
a dentist on one occasion.

KENNEDY said FOSTER's reputation in Arkansas was
excellent. The main reason KENNEDY was surprised FOSTER had gone
to Washington with the President was that KENNEDY had seen FOSTER
posturing himself for the position of President of the Arkansas
Bar Association. KENNEDY expected FOSTER to run in 1993.

KENNEDY said FOSTER was active in the Arkansas Repertory Theatre
and fundraising projects, etc. FOSTER was extremely well thought
of in the Arkansas community. KENNEDY felt FOSTER’s reputation
in Washington was becoming what it had been in Arkansas.

KENNEDY was asked about FOSTER cancelling his
appearance to accept an award from the Arkansas Bar Association
the day before the award was to be presented. KENNEDY said he
had asked FOSTER about this and had received the reply that
FOSTER had "too much to do." At the time, this explanation made
sense to KENNEDY. ¥

KENNEDY did not see any changes in FOSTER’s desire to
be around other people. However, FOSTER’s work kept him pinned
in place a lot of the time. .

KENNEDY described FOSTER as not being a very religious
person. FOSTER’s religion was not manifested outwardly.
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KENNEDY described the White House routine for FOSTER as
arriving at the White House about 8:00 a.m., attending a staff
meeting at 9:00 a.m. and the day being filled with meetings or
spent in his office. FOSTER would stay at the White House on
many occasions until 10:00 or 11:00 p.m. On April 15, 1993,
KENNEDY’s family came to Washington and KENNEDY began the pattern
of leaving the White House at about 7:00 p.m. with take-home work
in his briefcase. When asked if FOSTER would leave the White
House at mid-day, KENNEDY said that he and FOSTER would sometimes
have lunch outside the complex with people from Arkansas, but
that that was a rarity. Most of the time was spent in the White
House. Lunch was taken at the White House mess or at a local
nearby restaurant.

On the day of VINCENT FOSTER’s death, KENNEDY got home
at about 7:15-7:20 p.m. He received a telephone call between
8:15 and 8:30 p.m. from CRAIG LIVINGSTONE, Director of White
House Personnel Security. LIVINGSTONE worked for KENNEDY at that
time. LIVINGSTONE had gotten a call from "an inspector" that
FOSTER was dead. KENNEDY said he was "stunned" at the news.
LIVINGSTONE had been advised of the FOSTER death by law
enforcement because of his title and job responsibility. KENNEDY
said he didn’t believe the news and told LIVINGSTONE he needed
confirmation. LIVINGSTONE called back to say he had confirmed
the death and reported that the death was thought to be a suicide
in a park. The body was enroute to a hospital (name not recalled
by KENNEDY). KENNEDY said that he (KENNEDY) had to go to the-
hospital. KENNEDY did not notify anyone else at the time.
Shortly after his arrival at the hospital, LIVINGSTONE also
arrived. They confirmed with a policeman on duty at the hospital
that the FOSTER body was there and that the matter involved the
U.S. Park Police. Hospital officials finally allowed LIVINGSTONE
and KENNEDY to view the body and they confirmed that it was
VINCENT FOSTER. KENNEDY tried to notify MCLARTY but couldn’‘t get
through to him at first but finally was successful in reaching
him at the White House. MCLARTY had already been informed of the
death. KENNEDY also believes that he made a telephone call to
his boss, BERNARD NUSSBAUM. NUSSBAUM told him he was going to
the FOSTER house and KENNEDY decided to go also. KENNEDY said
that he was trying to convey that he was very upset on the night
of FOSTER’s death.
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KENNEDY and LIVINGSTONE went to KENNEDY’s residence to
get KENNEDY’s wife and the three of them drove to FOSTER'’s
residence. KENNEDY put the time at midnight or later. He said
there was mass confusion and everybody was upset at the FOSTER
residence. He and the others stayed for approximately two hours.
NUSSBAUM had just left when KENNEDY arrived but the President was
still there. Others KENNEDY could recall as being present were
GERGIN and VERNON JORDAN. KENNEDY recalled that the President
had asked him to come back to the White House but he was nori-
committal and ultimately did not accept the President’s
invitation. KENNEDY described himself as a "mess" and returned
home with his wife.

KENNEDY said he did not know anything regarding the
events of the evening of July 20, 1993 regarding VINCENT FOSTER’s
office other than what he had read in the newspaper. He knew
nothing regarding anything being removed from the FOSTER office.

On July 21, 1993, KENNEDY believes he arrived at work
at about 9:00 a.m. KENNEDY was told by NUSSBAUM that there was
going to be a briefing by the U.S. Park Police regarding what
they had found. Because of KENNEDY's great disbelief and
astonishment, he insisted that he be at this briefing and was
allowed to attend. KENNEDY recalls those in attendance as being
NUSSBAUM, WEBB HUBBELL, two U.S. Park Police officers and other
White House personnel whom he could not recall. He said the
meeting was held in DAVID WATKINS’ office. He thought perhaps
WATKINS and maybe ROY NEAL also attended. He said PATSY
THOMASSON and BILL BURTON were not there. The U.S. Park Police
presented a chronology of the FOSTER death:

FOSTER’s body was found at Fort Marcy Park; an
anonymous telephone call reported finding the body; the police
found the body and FOSTER’s car; FOSTER was not wearing a coat;
his wallet and White House pass were “found; a gun and powder
burns existed and all indications were that the death was a
suicide. There was no discussion which KENNEDY could recall
concerning a suicide note at this time.

NUSSBAUM told KENNEDY he should not be part of the
investigation as NUSSBAUM believed that KENNEDY was too close to
FOSTER. After the morning briefing on July 21, 1993 by U.S. Park
Police, KENNEDY had nothing to do with the FOSTER death o
investigation per agreement with NUSSBAUM. e
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KENNEDY could only recall discussing what had occurred
at staff meetings in a general manner, with no specific details.
He had no discussion with NUSSBAUM regarding what NUSSBAUM found
in FOSTER’s office. NUSSBAUM told KENNEDY after the FOSTER note
was found about the note. NUSSBAUM described the circumstances
under which the note was found and showed KENNEDY a copy in
NUSSBAUM’s handwriting. KENNEDY said that NUSSBAUM was doing
this as a courtesy to him after showing the note to MRS. FOSTER
and the President and before its location had been made known to
the public. KENNEDY remembers discussing the note with NUSSBAUM
-and NUSSBAUM saying "isn‘t it sad." They talked about the FBI
reference and realized it would lead to a later investigation.
NUSSBAUM turned the note over to the U.S. Park Police.

KENNEDY said there was no discussion at the FOSTER
residence on the evening of July 20, 1993 regarding a suicide
note or the search of VINCENT FOSTER's office. KENNEDY had heard
some discussion before the July 21, 1993 meeting regarding
sealing FOSTER’s office. He had heard no discussion regarding a
tasking of anyone for the removal of FOSTER’s office contents.

He remembered a discussion at one or two staff meetings regarding
what had been done with FOSTER’s office.

KENNEDY was asked for his opinion regarding how the
search of VINCENT FOSTER’s office had been conducted. KENNEDY
said he thought at the time what NUSSBAUM had done was proper.
It was a unique circumstance with no guidebook available. s
Because of national security and executlve privilege 1ssues,
NUSSBAUM had to do what he did.

KENNEDY was asked if he knew whether or not FOSTER was
aware of the search warrant issued in Arkansas regarding DAVID
HALE. KENNEDY said he did not know if FOSTER knew but that it
was his opinion that FOSTER did not know. KENNEDY was not aware
of the search warrant at the time. 2

KENNEDY was asked if he was aware of any discussion
regarding the torn up FOSTER note. KENNEDY said he was not in
FOSTER’s office at the time of the search. It was his
understanding NUSSBAUM had missed the pieces of the note during
the search. STEPHEN NEUWIRTH hasn’t discussed the note or
finding it with KENNEDY.
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KENNEDY was asked to suggest other individuals who
should be talked to concerning the FOSTER investigation. KENNEDY
named the following individuals: LISA FOSTER; at least the two
older FOSTER children who are now adults; BERNARD NUSSBAUM, who
spent more time with FOSTER than KENNEDY did; WEBB HUBBELL; MACK
MCLARTY; BRUCE LINDSEY; and when questioned, added the name
HILLARY CLINTON. When asked why he did not originally list MRS.
CLINTON, KENNEDY said he had omitted her name because of the
demands on her time at the time of FOSTER’s death. She did-mnot
have a great deal of contact with FOSTER at that time.

KENNEDY said he knew of a phone call between FOSTER and
BRANT BUCK. BUCK was the primary draftsman for a blind trust for
the President and First Lady. FOSTER had acted as the go between
by being the carrier of information to BUCK. BETH NOLAN was also
assisting with this matter. BUCK has told KENNEDY that he called
FOSTER because he wanted FOSTER to "bug" the President to sign
transmittal documents for the trust.

KENNEDY said he did not know the purpose or content of
JIM LYONS’ call to FOSTER.

KENNEDY was asked about FOSTER’s view of KENNEDY's
involvement in the Travel Office matter. KENNEDY said that
FOSTER was very upset that KENNEDY got reprimanded. FOSTER had
been heavily involved and felt strongly regarding the FBI leaks
in this case. FOSTER came to the conclusion that he couldn’t.
trust anyone in Washington, D.C. He was worried about KENNEDY's
emotional health.

KENNEDY was asked to characterize three individuals at "
the White House. In response, KENNEDY said that STEPHEN NEUWIRTH .
worked with VINCENT FOSTER on health care task force litigation. ’
NEUWIRTH came to the White House with NUSSBAUM. He believes
FOSTER met NEUWIRTH during the transition but did not know him
before that time. VINCE FOSTER knew PATSY THOMASSON from
Arkansas. They were friends but not close. They worked together
in the White House. MARSHA SCOTT was a former Arkansian in that
she had moved from Arkansas to California prior to coming to
Washington. KENNEDY believes FOSTER knew her before the
campaign. Her father was the famous football player, CLYDE
SCOTT. KENNEDY said SCOTT and FOSTER were good friends; part of
the Tuesday night dinner group. .
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When asked if he could add anything else, KENNEDY said
that it was his belief that VINCENT FOSTER killed himself. He
said that even in Arkansas, FOSTER was "close to the vest" and
FOSTER was "fighting his demons back then." Arkansas allowed
FOSTER time to deal with things on a measured basis. At the

White House, this concept was "out the window." FOSTER was
forced to "fire from the hip" on things he "didn’t have a clue
about."

At the prompting of his attorney, TOM LANKFORD, KENNEDY
also added the following concerning files in FOSTER’s office.
About the time JOEL KLEIN came to the White House as Deputy
Counsel, probably in November 1993, TOM CASTLETON brought boxes
full of documents from FOSTER’s office into KENNEDY’s office.
KLEIN was moving in and had directed CASTLETON to bring the
fifteen boxes to KENNEDY. These boxes sat in KENNEDY's office
until approximately two weeks ago with inventories on each of the
boxes. In addition, a red file with an inventory was also there,
as well as a tax return for the FOSTER family trust. KENNEDY
remembers trying to reach NUSSBAUM that day in November 1993.
KENNEDY talked to NUSSBAUM and he (NUSSBAUM) said he told
CASTLETON to bring the boxes over. KENNEDY also reported that
backup disks and tapes from DEBORAH GORHAM, FOSTER’s secretary,
had been put into the red file folder. KENNEDY said that he
personally has never reviewed the files in these boxes.
Approximately three weeks ago, an individual by the name of
MARVIN CRISLOFF (phonetic) inquired about the boxes. Two weeks
ago, CHRIS CERF, an attorney, came and looked at the boxes and
arranged for them to be picked up. It is KENNEDY's understanding
that they are now locked up somewhere, but he does not know where
they have been taken. KENNEDY asked CRISLOFF and CERF if a
memorandum should be created by TOM CASTLETON concerning the
movement of these boxes, and it was. KENNEDY does not know what
the memo says. KENNEDY said that during the period he had the
boxes in his office, his office door°would be locked at night.
KENNEDY said that the inventory for the boxes which had been in
his office had been prepared, as far as he knew, at the time the
documents were put in the boxes. Ongoing paperwork in FOSTER’s
office at the time of his death had been parceled out. As an
example, STEVE NEUWIRTH got the tort reform health care issues.
KENNEDY himself didn‘t get any of the paperwork from FOSTER’Ss
office.
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KENNEDY did not know for a fact of any safes used by
VINCENT FOSTER. KENNEDY was sure there was no safe in FOSTER's
office. ' e

As a final note, KENNEDY said that it had been
difficult for him to stand on the sidelines during the FOSTER
death investigation. As an effort to help the FOSTER family, he
retrieved FOSTER’s car from the U.S. Park Police approximately
one and one-half to two months after FOSTER’s death. LIVINGSTONE
got the car and it was parked on West Executive Avenue by the
White House for about two weeks. Thereafter, it was moved for a
two-month period of time to the New Executive Office Building
basement, while a dialogue continued with LISA FOSTER regarding
the final disposition of the car. It was agreed that the car
would be sold to MRS. FOSTER’s brother. When the brother and his
wife came to Washington to pick up the car, KENNEDY retrieved
miscellaneous items from the vehicle. He described the car as
being "trashed" with family junk such as M&Ms, plastic cups,
class notes, CD player, shoes, Ray Ban sunglasses, books, etc.
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KENNEDY said he threw most of these items away but still has some

items in his possession.

The following description of KENNEDY was obtained
through observation and interview:

Name:
Title:

Race:
Sex:
DOB:
POB:
SSAN:

Residence:

Residence
Phone Number:
Work Phone

Number:

William H. Kennedy

Associate Counsel to the President
(since 2/10/93)

White

Male

FOIA(b)(6)
FOIA(b)(7) - (C)

3207 Alabama Avenue
Alexandria, Virginia 22305

(703) 684-8772

(202) 456-6229

Attorneys V. THOMAS LANKFORD, JR. and PAUL V.
CASTELLITTO, Sharp & Lankford, 1785 Massachusetts Avenue, N.W.,

Washington, D.C.

20036,

telephone (202) 745-1700.
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WILLIAM H. "BILL" KENNEDY, Associate Counsel to the
President, The White House, Washington, D.C., telephone (202)
456-6229, was interviewed at the Office of the Independent
Counsel, Washington, D.C. KENNEDY was advised of the identity of
the interviewing agent and of the purpose of the interview. This
was a follow-up interview to KENNEDY'’s original interview with
the Office of Independent Counsel on May 9, 1994. CARL STICH,
Assistant to Independent Counsel, ROBERT B. FISKE, JR., assisted
with the interview. Also present during the interview were V.
THOMAS LANKFORD, JR. and PAUL V. CASTELLITTO, attorneys for
KENNEDY from the law firm SHARP & LANKFORD, 1785 Massachusetts
Avenue, N.W., Washington, D.C. 20036, telephone (202) 745-1700.
KENNEDY provided the following information: ‘

KENNEDY was asked about FOSTER’s comments in the note
found after his death concerning the FBI lying in its report to
the Attorney General. KENNEDY said the first time FOSTER spoke
to him about the FBI report on the Travel Office was the day
before the first news story ran in the Washington Post. FOSTER
called KENNEDY when he learned that the Post had leaked
information from the FBI. The information concerned KENNEDY
threatening the FBI. FOSTER was asking KENNEDY if this really
happened. FOSTER knew of inaccuracies from his own personal
knowledge. KENNEDY said timeframes for his discussions with
FOSTER were "elusive" at this point in time. They had agreed
that the press was "way off base." KENNEDY said he was surprised
to see the word "lie" in FOSTER’s note. He said he and FOSTER
had discussed the issue in terms of differences in interpretation
versus a lie. KENNEDY doesn’t think the FBI lied, but just
remembered things differently. FOSTER was upset by what was
coming out of the FBI. The inaccuracies, the factual and
opinions expressed didn’t agree with FOSTER’s view of what had
happened. KENNEDY was asked if FOSTER ever used the term "lied"
in describing any matters. KENNEDY said he never recalled FOSTER
calling someone a liar.
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There was at least one meeting in which FOSTER was with
KENNEDY and the FBI concerning the Travel Office matter. KENNEDY
explained that he had been visited by "two different sets" of FBI
agents. Initially, KENNEDY had been looking for advice from the
FBI on the Travel Office situation. It was a complex issue and
weak allegations had surfaced which could not be ignored.
KENNEDY was looking for FBI advice in the terms that it was a
problem which the White House did not know how to deal with.
KENNEDY had dealt with the FBI daily, five or six times per-day,
and therefore felt comfortable in calling to ask who at the FBI
he should talk to concerning this matter. The first set of
agents who responded referred the matter to others in the FBI.
During this second meeting with FBI agents, FOSTER "popped in."
KENNEDY was in the process of meeting with the agents in his
office and "getting them up to speed" on the problem. The
allegation concerning these meetings which surfaced later.
concerned the "huge orchestration going on" by the White House.
The issue concerned a leak which appeared in the paper that the
White House had arranged for KATHERINE CORNELIUS to be
interviewed by the FBI. KENNEDY said in fact the FBI requested
this interview versus the version reported. Both KENNEDY and
FOSTER agreed that the reported version was not as they had
remembered. KENNEDY said this was perhaps the only meeting which
FOSTER attended in person with the FBI on the issue. FOSTER,
however, had several other conversations on the telephone with
the FBI concerning its predication, etc., for being in on the
Travel Office investigation. FOSTER had also spent an entire-
Saturday meeting with the audit team from Peat Marwick concerning
the issue. KENNEDY added that despite this disagreement on
opinion concerning the facts regarding CORNELIUS that the FBI had
acted in a professional manner and had done a "bang up job."
However, KENNEDY to this day believes the FBI report on the
Travel Office matter is self-serving and has some inaccuracies.
He said he felt the FBI may feel the same concerning his
position. FOSTER believed KENNEDY’s®version of things.

KENNEDY was asked if FOSTER may have been referring to
anything else when he said the FBI lied. KENNEDY answered that
in his mind, it was all related to the Travel Office. FOSTER
believed KENNEDY's version versus the FBI version concerning
threats to the FBI about bringing IRS into the matter, etc.
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FOSTER felt that if KENNEDY had been reprimanded on the
Travel Office issue, that he (FOSTER) should also be. FOSTER was
worried about KENNEDY. He felt that KENNEDY had been treated
unfairly and FOSTER was sorry that KENNEDY had been singled out.
Nevertheless, KENNEDY was of the opinion that they should "drive
omn,"

KENNEDY was asked if he ever heard FOSTER say that
there were very few people in Washington, D.C. whom you could
trust. KENNEDY answered "yes."

FOSTER had mentioned to KENNEDY that he was thinking
about asking for a lower pressure job at the White House. FOSTER
never said he couldn’t do this; that would have been out of
character for him.

KENNEDY said that CRAIG LIVINGSTONE was not at the i
White House on the evening of July 20, 1993, as far as he knew. =
LIVINGSTONE, after identifying FOSTER’s body at the hospital, had ¢
gone with KENNEDY in KENNEDY's car to the FOSTER residence that
evening and stayed for quite a long time. Thereafter,
LIVINGSTONE and KENNEDY left the FOSTER residence to go home.
LIVINGSTONE and KENNEDY talked about the press being at FOSTER’s
residence the night of July 20, 1993. KENNEDY had asked
LIVINGSTONE to get a police car to the neighborhood to keep the
press and gawkers from being "obtrusive." LIVINGSTONE made calls
to do that. KENNEDY could not recall a specific conversation-
with LIVINGSTONE regarding LIVINGSTONE returning to the FOSTER
residence in the early morning of July 21, 1993. It is
reasonable to believe that LIVINGSTONE had done this as this is
the type of thing he had done in handling a lot of White House
events.

KENNEDY was shown a copy of a document captioned
"Report from CRAIG LIVINGSTONE," dated July 21, 1993. KENNEDY
said he thought this was what LIVINGSTONE had prepared a "couple
of days" after FOSTER’s death. LIVINGSTONE had given KENNEDY a
copy, but KENNEDY does not have it now. KENNEDY explained that
for all of 1993 and two months into 1994, he did not have a
secretary. His job was paper intensive and he himself would come
to the office on weekends to do his own filing. It was all he
could do to keep the paperwork moving. KENNEDY described it as a
nightmare. He said the LIVINGSTONE document was either "tossed"
or "misfiled." KENNEDY does not know why LIVINGSTONE prepared
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the document. He thinks LIVINGSTONE had said he did it to help
regarding press inquiries on the FOSTER death. KENNEDY did not
remember receiving it from LIVINGSTONE the day following FOSTER’Ss
death. KENNEDY'’s attention was directed to the third paragraph
on page 2 of this memorandum stating that on Wednesday, July 21,
1993, LIVINGSTONE drove by the house (FOSTER’s residence) at 6:30
a.m. and stayed until 8:00 a.m. KENNEDY said that he had no
independent knowledge of this fact. KENNEDY said the only
conclusion he could draw would be that LIVINGSTONE was concerned
about the press being intrusive at the FOSTER residence.
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On 4/12/94, David E. Kendall, Attorney at the law firm
of Williams and Connolly, 725 Twelfth Street NW, Washington,
D.C., in his capacity of personal attorney for Bill and Hillary
Clinton, telephoned writer and offered to make available certain
materials made public by the Clintons through a press briefing
given by Kendall on 4/12/94. His offer was unsolicited by the
Office of the Independent Counsel.

The materials were uncovered by Kendall as a result of
Mrs. Hillary Clinton’s instructions to review certain records
from 1979 and revealed the underpayment of taxes, which ‘the
Clintons voluntarily paid, with appropriate penalties.

Writer picked up copies of documents on 4/14/94 which
were purported to be by Kendall’s cover letter dated 4/13/94:

1) Statement from Kendall to the press concerning the
documents.

2) A collection of historical data concerning payment
of back taxes by other Presidents.

3) Certain REFCO trading records.

4) Certain CLAYTON trading records.

5) Certain PEAVEY trading records.

6) Certain ACLI trading records.

The materials were offered to writer in anticipation
that, like other tax related materials made public by the
Clintons through Kendall and previously requested by the Office

of the Independent Counsel, Mr. Fiske would also be desiring
copies of this most recent release.
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DAVID KENDALL of the law firm Williams & Connolly, 725
12th Street, N.W., Washington, D.C. (WDC), telephone number (202)
434-5145 was interviewed along with ROBERT BARNETT also of the
law firm of Williams & Connolly. KENDALL and BARNETT were
interviewed in the presence of Julie L. Ferguson, of the law firm
of Williams & Connolly. Participating in the interview was Carl
Stich, Attorney, Office of the Independent Counsel, WDC. After
being appraised of the purpose of the interview and the 4
identities of all participants, KENDALL and BARNETT thereafter
provided the following information:

BARNETT was initially summoned to the White House by
the First Lady‘’s Chief of Staff, MARGARET (Maggie) WILLIAMS.
BARNETT was informed that a file box was to be picked up from the
White House. BARNETT travelled to the White House to pick up the
box which was sealed upon his acquisition. BARNETT opened the
box, inspected its contents and resealed it in the residential
area of the White House. BARNETT contacted PETER BARLOW the
Comptroller of the law firm of Williams & Connolly to pick up the

box.

The aforementioned box, was picked up from the White
House on a date recalled to be July 27, 1993. The date of July
27 is based upon a review of tab receipts reviewed in the course
of preparing for the initial document production during January,
1994. - =

After the death of VINCENT W. FOSTER, JR., former
Deputy Counsel, The White House, BARNETT was to become lead
counsel in handling the personal affairs of the President.
BRANTLEY BUCK was known to be handling the overall legal affairs
for President Clinton. FOSTER was described by BARNETT to be a
"point man" inside the White House regarding the personal affairs
of the President and the First Family. BARNETT did not discuss
with MAGGIE WILLIAMS where the files came from that were in the
box picked up on July 27. BARNETT was of the personal impression
that the files came from FOSTER’s office based on his earlier

review.
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BARNETT believes that matters within the files were
best handled outside the White House. BARNETT wanted to know
immediately what was within the files in order to get a handle on
the information. Subsequently, the documents were indexed,
sealed and preserved by Williams & Connolly.

Back at Williams & Connolly, BARNETT reviewed copies of
the documents that were picked up from the White House. BARNETT
does not recall any formal requests regarding work to be done
based on the contents of the files maintained in the box.
BARNETT's goal was to make sure that "no balls were dropped" and
there was a sense of continuity with regard to the President’s
personal legal affairs. PETER BARLOW arrived at the firm of
Williams & Connolly and delivered the box to BARNETT's office.

While at the White House, BARNETT received a green file
folder from a secretary who informed him it was personal
information related to the President. The file contained
amendment pages related to financial disclosures for the
President done by BRANTLEY BUCK. The papers were routed to the
President and the First Lady for signature; the file was in
transit at the time of FOSTER’s death.

DENISE ZEDLAR of Williams & Connolly was responsible
for indexing the papers removed from FOSTER’‘s office. ZEDLAR did
the indexing within her private office at the firm of Williams &

Connolly. g

Once indexed, the documents were eventually placed in a
separate, locked drawer at the law firm. Nothing was taken out
of the files or placed in the files once they had been indexed.
The documents were Bates stamped during the process of production
pursuant to the December, 1993 subpoena.

A Washington Post story dated October 21, 1993
regarding RTC criminal referrals was the catalyst of discussions
at the firm of Williams & Connolly regarding DAVID KENDALL
replacing BARNETT as the President’s personal attorney. KENDALL
took control of the Clinton affairs circa November/December, 1993
when he began to be briefed on the case. KENDALL did not recall
much being in the files at that time. He did recall seeing one
Whitewater file in the documents possessed by Williams &

Connolly.

[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury| |
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DAVID E. KENDALL, Attorney at Law, WILLIAMS and.
CONNOLLY, 725 12th Street, NW, Washington, D.C. 20005, telephone
KENDALL

number (202) 434-5145 was contacted at his law offices.
was advised of the identity of the interviewing agent and of the
purpose of the interview. Also present were JULIE L. FERGUSON,
attorney and DENISE ZDELAR, clerical assistant, both of WILLIAMS
and CONNOLLY. MARK STEIN, assistant to Independent Counsel,
ROBERT B. FISKE, Jr. assisted with the interview and record”’
review. KENDALL provided the following information:

[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|
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The documents were returned, intact and in the order
received, to Ms. FERGUSON.
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Joel I. Klein, Deputy Counsel, the White House (WH),
was interviewed at the offices of the Independent Counsel, 1001
Pennsylvania Avenue, N.W., Suite 490 North, Washington, D.C.
(WDC), in the presence of Cheryl D. Mills, Associate Counsel, The
White House, Marvin Krislov, Assistant Counsel The White House,
Mark Stein, Office of the Independent Counsel, Carl Stich, Office
of the Independent Counsel and Special Agent DANA M. GILLIS,.
Federal Bureau of Investigation (FBI). Klein thereafter provided
the following information:

[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|
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JOEL IRWIN KLEIN, Deputy Counsel to the President, The
White House, was interviewed at the Office of the Independent
Counsel (OIC), 1001 Pennsylvania Avenue, NW, Washington, D.C.
(WDC) . Participating in the interview was MARK STEIN, Attorney
for the OIC. After being apprised of the identities of all
parties participating, and the purpose of the interview, KLEIN
thereafter provided the following information:

KLEIN began working at The White House on December 1,
1993. KLEIN first worked on the CLINTON Presidential Election
Campaign performing unspecified legal taskings. KLEIN had met
CLINTON several times at Renaissance weekends down at Hilton Head
Island, South Carolina. During the CLINTON Presidential
Campaign, KLEIN headed one of several vetting teams. KLEIN also
played a role in researching nominees to fill a Supreme Court
vacancy. Prior to his arrival at The White House, KLEIN was a
partner in the appellate law practice of KLEIN, FARR, SMITH and
FARLINGTON.

KLEIN recalled that former Deputy Counsel to the
President, VINCENT W. FOSTER, JR., killed himself during the
nomination process surrounding current Supreme Court Justice,
RUTH BADER GINSBURG.

In November, 1993, KLEIN was selected to serve as the
Deputy Counsel to the President. He noted that his precise role
as Deputy Counsel has not been clearly defined. KLEIN recalls
having several discussions with White House Counsel BERNARD
NUSSBAUM regarding executive power issues prior to his (KLEIN’s)
selection as Deputy Counsel. KLEIN had seen FOSTER during
briefings on Supreme Court nominees to fill the seat vacated by
Justice BYRON WHITE. KLEIN was not at The White House on July
20, 1993, the date of FOSTER’s death. He played no role in going
through documents in FOSTER’s office subsequent to his death.
KLEIN recalls meeting FOSTER approximately three to four times
before his death.

KLEIN has had several conversations with members of The
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White House Counsel’s office regarding the death of FOSTER.
KLEIN recalls speaking to BERNARD NUSSBAUM, White House Counsel;
CLARISSA CERDA and CHERYL MILLS, both of the Counsel’s office.

KLEIN was not aware of meetings between White House and
Treasury officials on September 29, 1993, or October 14, 1993
until February 25, 1994, when he first became aware of the
September and October meetings between White House and Treasury
Department officials.

KLEIN’s first awareness of the Resolution Trust
Corporation (RTC) investigation into Madison Guaranty Savings and
Loan was in late January or early February, 1994. His awareness
is based on discussions in the Counsel’s office regarding the
statute of limitations related to civil suits filed against
Madison Guaranty.

Circa mid-December, 1993, KLEIN was placed on a
response team related to an article in American Spectator
magazine. KLEIN subsequently began an assignment working on a
response team regarding the Whitewater inquiry. KLEIN later
worked on documents from FOSTER’s office that had been placed in
the custody of DAVID KENDALL. KENDALL is the personal attorney
for the President, and works for the Law Firm of Williams'and
Connolly, WDC. With regard to the decision that was finally made
to turn documents over to federal investigators circa December,
1993, KLEIN participated in discussions with NUSSBAUM and NEIL
EGGLESTON. EGGLESTON also works in the Counsel’s office.

KLEIN‘’s advice was that the documents be turned over to the U.S.
Department of Justice (DOJ). He was involved in a discussion
process with both the President and the First Lady. KLEIN told
the CLINTONs that the FOSTER documents should be turned over to
DOJ. This would reduce the clamor for an independent counsel.
Others in The White House thought failure to disclose might cause
The White House to be "nickled and difned to death." KLEIN
subsequently received the FOSTER file.

In January, 1994, discussions began to take place
regarding whether or not a special counsel should be appointed.
At this time KLEIN began to look at relationships between the
special counsel and legislation regarding an independent counsel
that was pending on Capitol Hill. A response team was formed
made up of HAROLD ICKES, BRUCE LINDSEY, NUSSBAUM, and EGGLESTON
to respond to Whitewater related issues. After the special
counsel was called for, KLEIN returned to the task of looking at
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judicial and executive power issues.

NUSSBAUM had spoken to KLEIN regarding the recusal
issue centering around ROGER ALTMAN. ALTMAN is Deputy Treasury
Secretary and was serving, for a time, as the Chief Executive
Officer (CEO) of the RTC. ALTMAN had expressed his concern that
he recuse himself regarding any matters related to Madison
Guaranty while acting in the capacity as CEO of the RTC. KLEIN
was aware that ALTMAN came over to The White House and had
discussions regarding his recusal. KLEIN was aware that ALTMAN
was still thinking about recusal. NUSSBAUM was upset with ELLEN
KULKA, Counsel, RTC. KLEIN believed it was clear that NUSSBAUM

was against KULKA "running the show." NUSSBAUM described KULKA
to be aggressive and lacking judgement. KLEIN believed NUSSBAUM
was of the opinion that KULKA would be "unfair." KLEIN recalls

discussions of ALTMAN's recusal had been held during the daily
9:00 am meeting of the Counsel’s office staff.

BETH NOLAN had raised at a morning staff meeting, that
she had received a call from DENNIS FOREMAN, the Ethics Officer
at the Treasury Department. NOLAN was going to discuss legal
issues regarding recusal. No further discussion ensued. NOLAN'’s
conversation with the Counsel’s office staff was held subsequent
to the February 2, 1994 meeting between Treasury Department
officials and White House staff.

Regarding the February 2, 1994 meeting where recusal
was discussed, KLEIN felt that The White House should not be
involved in the recusal discussions in that, the recusal of
ALTMAN for issues related to Madison Guaranty was not a White
House issue.

KLEIN expressed the opinion that The White House could
not be viewed as having had a role in the selection process of
the Special Prosecutor. o

KLEIN took no steps to find out what happened at the
February 2nd meeting between Treasury Department officials and
White House staff. It was clear to KLEIN that the February 2nd
meeting was confidential and should not be discussed. He
believes that DAVID GERGEN may have been informed of the meeting.

Between February 2, 1994 and February 24, 1994, KLEIN
had no conversations with Treasury Department officials regarding
Madison Guaranty Savings and Loan or Whitewater Development
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Corporation. KLEIN was not aware of the contact between The
White House and Treasury. He was not involved in the preparation
of ALTMAN's testimony before the Senate Banking Committee.

On the day of ALTMAN'’s testimony, KLEIN was aware that
NUSSBAUM was unavailable in Mexico. KLEIN became concerned
regarding the recusal issue during ALTMAN’s testimony on February
24, 1994, before the Banking Committee.

On March 25, 1994, CLIFF SLOAN visited KLEIN. SLOAN
was concerned that he had knowledge of additional contacts
between Treasury officials and The White House. This information
was released to the media on March 25th, regarding ALTMAN's
recusal concerning issues related to Madison Guaranty.

On February 25, 1994, KLEIN thinks he may have had
conversations with people in The White House related to the
Treasury Department White House meetings. KLEIN was not aware of
how JAY STEPHENS was hired by the RTC.

At this point KLEIN began to become more concerned
regarding the Treasury Department/White House staff meetings.
KLEIN entered discussions with GEORGE STEPHANOPOULOS, asking
STEPHANOPOULOS the status of his comments regarding JAY STEPHENS.
STEPHANOPOULOS did not ask anyone if STEPHENS could be released.

On February 25, 1994, KLEIN held a discussion with
BRUCE LINDSEY. KLEIN advised that NUSSBAUM had told him that
ALTMAN was going to recuse himself regarding issues related to
Madison Guaranty. KLEIN became concerned regarding the recusal
issue and how it would play out. He could not understand why
JEAN HANSON, General Counsel, The Treasury Department, didn‘t
correct ALTMAN at the Oversight Hearing.

Tuesday and Wednesday KLEIN was in meetings in JOHN
PODESTA’s office regarding the recusal issue. Others in the
office were TODD STERN and PODESTA. PODESTA led the meetings.

KLEIN was involved in producing a firewall memo
regarding press inquiries related to the October 14th Treasury
Department /White House staff meeting. KLEIN was involved in
trying to get information regarding the October 14th meeting.
ALTMAN was going to go back and testlfy before the Senate Banklng
Committee regarding the recusal issue. KLEIN spoke to 3
Communications Director MARK GEARAN regarding the October 14th
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meeting. KLEIN was of the belief that the October 14th meeting
covered how to handle press inquiries. KLEIN was not aware that
on February 2, 1994, ALTMAN had informed White House officials
that he was going to recuse himself from matters related to
Madison Guaranty in his capacity as Acting Head of the RTC.

In way of background, KLEIN advised that Renaissance
weekend was started by PHIL LADER. The purpose of the weekend
was to go down to Hilton Head Island, South Carolina, for
discussions at the end of the year on a variety of topics. From
1979 to 1992 the event grew in stature. The CLINTONs began to
attend Renaissance weekends back in 1985. The weekend is made up
of panels on politics, the future of the two-party system, etc.

KLEIN viewed documents from the Thursday before the
subpoena date in March of 1994. KLEIN was aware that the Office
of Government Ethics was to evaluate the propriety of
Treasury/White House meetings.

With regard to ALTMAN'’s testimony before the Senate
Banking Committee, questions arose regarding the appropriateness
of BERNIE NUSSBAUM working on Whitewater issues. A determination
was in order as to what should The White House Counsel’s office
handle and what should CLINTON’s personal attorney KENDALL
handle. The question regarding the appropriateness of NUSSBAUM
being connected to Whitewater matters may have been a reporter’s
question. According to KLEIN, BETH NOLAN was putting a paper
together regarding those issues. o

On March 5, 1994, PAUL TOBACK, wanted to know who
ALTMAN had an appointment with on February 2, 1994. HANSON had a
1:20 appointment with MAGGIE WILLIAMS and a 5:00 pm meeting with
Mac, believed to be MACK MCLARTY.

The following information xegarding JOEL KLEIN was
obtained from observation and interview:

Sex: Male

Race: White

Date of Birth: FOIA(b)(6)

Place of Birth: FOIA(b)(7) - (C)

Home Address: 5044 Millwood Lane, NW, WDC
20016

Telephone Number: 202-686-1275 s

Work Telephone Number: 202-456-6611
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JOEL E. KLEINMAN, M.D., Ph.D., met with the staff of
the Office of the Independent Counsel (OIC) in the offices of the
OIC, 1001 Pennsylvania Avenue, N.W., Suite 490 North, Washington,
D.C. Dr. KLEINMAN is Deputy Chief, Clinical Brain Disorders
Branch and Chief, Neuropathology Section Intramural Research
Program, National Institute of Mental Health, Saint Elizabeths
Hospital, Washington, D.C. At the invitation of JAMES L. LUKE,
M.D., who has been consulting with the OIC staff investigating
the death of VINCENT W. FOSTER, Jr., Dr. KLEINMAN provided a
briefing to the OIC staff members about the nature and symptoms
of clinical depression. He also stressed the importance of
identifying such factors as a family history of depression or
suicide in order to assess the likelihood of a patient suffering
depression or committing suicide. :

A copy of Dr. KLEINMAN'’s curriculum vitae is attached
and incorporated into this report of interview.
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Mr. Patrick J. Knowlton, 2424 Pennsylvania Avenue, NW,
Washington, D.C. (Apt 810, telephone number 296-3989/703-923-
4596) was interviewed at the Office of the Independent Counsel,
1001 Pennsylvania Avenue, Washington, D.C. Mr. Knowlton was
advised as to the identity of the interviewing agents and
informed of the nature of the inquiry. He then provided the
following information.

Mr. Knowlton advised that on July 20, 1993, he
terminated work on a construction site in Chevy Chase, Maryland
and travelled North on the George Washington Memorial Parkway
enroute to his residence in Sperryville, Virginia. He stated
that at approximately 4:15 pm while approaching Fort Marcy Park
he had to urinate and entered Fort Marcy Park in order to relieve
himself. He indicated that he was somewhat familiar with Fort
Marcy Park since in, 1991, he had toured this particular park in
the company of his girlfriend. He stated that upon entering the
parking area, he immediately noticed an unoccupied vehicle parked
front end in facing the park in one of the first parking slots on
the left-hand side. He identified this particular vehicle as a
1988-1990 brown or rusty brown in color Honda with Arkansas
plates. He stated that he could not remember whether this
vehicle was a two door or four door sedan and outside of the
letter H predominantly displayed on the trunk of the vehicle
could furnish no other identifying information regarding this
vehicle. Mr. Knowlton, however, was positive that this vehicle
had Arkansas plates since the Arkansas designation is easily
identifiable.

Mr. Knowlton further indicated that a second vehicle,
located approximately three spaces past the above mentioned
Honda, was observed backed into a parking space in the immediate
area of a path leading to the northern section of the park. This
vehicle was described by Mr. Knowlton as a Japanese make vehicle,
metallic blue in color, with Virginia license plates and in his
opinion was considerable newer than the previously described
Honda. Knowlton described the occupant of this vehicle as a male
in his late twenties, probably Mexican or Cuban, with dark
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complexion, dark brown or black curly hair worn short, 510" to
511" in height. 'Knowlton stated that he specifically remembers
this individual since when he, Knowlton, departed his vehicle,
this male exited his vehicle and was closely watching him as he
proceeded into the park to urinate. He further mentioned that
this male was staring at him making him, Mr. Knowlton, feel
extremely nervous and uneasy. He could not further identify this
particular individual nor his attire and stated that he would be
unable to recognize him in the future. .

Mr. Knowlton continued by stating that he proceeded
into the park for approximately 200 feet where he relieved
himself to the right of a trail. He then returned to his
vehicle, which was a rental vehicle from Thrifty Rental, and once
again observed the occupant of the second vehicle now inside the
vehicle with the driver’s window slightly down continuing to
stare at him. Mr. Knowlton stated, however, that upon returning
to the parking lot, he walked behind the brown Honda and peered
inside the vehicle where he observed a dark-blue jacket draped
over the driver’s seat. He further stated that he observed in
this Honda a leather briefcase or leather folder on the passenger
side seat. He specifically recalls that this particular
briefcase or folder was darker than the interior of the vehicle
which, according to his recollection, was beige or light in
color. Knowlton further added that he specifically remembers
being surprised that anyone would leave a briefcase or folder on
the front seat of an unattended vehicle. He could furnish no
other descriptive data regarding this vehicle or for that matter
the contents located within the vehicle.

Knowlton advised that, in his opinion, he was in the
Fort Marcy Park no more than five minutes and remembers exiting
Fort Marcy Park at approximately 4:30 pm and proceeding North on
the George Washington Memorial Parkway. He stated he
specifically remembers the time being 4:30 pm since the reéntal
vehicle he was driving had a relatively large clock on the dash
board. He advised that upon exiting Fort Marcy Park he did view
in the right hand lane of the North bound George Washington
Parkway a Ford passenger van which was slowing down and possibly
could have made a right hand turn into Fort Marcy Park. Mr.
Knowlton was unable to furnish any description of the occupant of
this van nor any other identifying data regarding this vehicle.

Mr. Knowlton was shown a series of photographs -
depicting Mr. Vincent Foster’s four door Honda, Arkansas license
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plates RCN-504. After closely scrutinizing the photographs he
stated that while he was positive this vehicle had Arkansas
license plates, as depicted in the photographs, it was his
opinion that this vehicle was either brown or rust brown in color
and appeared to be an older vehicle than the photographs he was
exhibited. 1In fact, Mr. Knowlton stated that after viewing
television reports the evening of July 20, 1993 in which Mr.
Foster was identified as a White House lawyer, he remembered
thinking to himself that due to the age of this vehicle it was
not, in his opinion, a vehicle typically driven by a lawyer.
Based on these observations, he called the U.S. Park Police
around midnight on July 20, 1993 and within the next day or two
telephonically provided his observations to a U.S. Park Police
Officer.

Mr. Knowlton reiterated his description of this Honda
as a 1988-1990 Honda sedan with Arkansas plates but could furnish
no information relative to whether it was a two or four door
vehicle nor furnish any additional information relative to any
distinguishing marks, dents, or external stickers on the vehicle.
Additionally, he advised that with the exception of the two
vehicles previously identified and the occupant of the metallic
blue vehicle, he did not observe any other vehicles or
individuals in Fort Marcy Park and denied hearing any unusual
noises or sounds.
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Mr. Patrick J. Knowlton, 2424 Pennsylvania Avenue, NW,
Washington, D.C. (Apt 810, telephone number 296-3989/703-923-
4596) was reinterviewed at the Office of the Independent Counsel,
1001 Pennsylvania Avenue, Washington, D.C. Mr. Knowlton was
advised as to the identity of the interviewing agent and
specifically informed of the nature of the inquiry. He then
provided the following information:

Mr. Knowlton was informed that in light of additional
information being obtained by interviewing agent relative to the
description of Mr. Vincent Foster’‘s 1989 Honda Accord, that it
was necessary to reinterview him relative to his observations at
Fort Marcy Park, Virginia on July 20, 1993. Mr. Knowlton
maintained that, to the best of his recollection, the
observations previously furnished to interviewing agents on April
15, 1994 were still consistent with his observations of the two
vehicles he observed at approximately 4:15 pm on July 20,.1993 at
Fort Marcy Park.

In an attempt to further clarify Mr. Knowlton’s
observations on that day, he was informed that the official note
taker for the U.S. Park Police in describing Mr. Foster’s four
door Honda, Arkansas license plates RCN-504, notes that the
vehicle examined at the Fort Marcy parking lot on July 20, 1993,
was "gray/brown" in color. Mr. Knowlton was also advised that
the second USPP officer to arrive at the death scene also-
described Mr. Vincent Foster’s vehicle as, "a gray/brown Nissan
four door with Arkansas registration RCN-504 parked in the 4th
space from the front of the parking lot. Addltlonally Mr.
Knowlton was informed that a witness who was in the Fort Marcy
parking lot at approximately 5:45 pm on July 20, 1993, described
what eventually turned out to be Mr. Foster’s Honda vehicle as a
"Japanese model, brown in color." Im addition to furnishing this
background information to Mr. Knowlton, he was also exhibited a
35mm photograph (partially underexposed) which was taken by
Officer Peter Simonello, USPP at the Fort Marcy parking lot on
July 20, 1993. The photograph of Mr. Foster’s Honda when viewed
next to a light colored USPP vehicle appears extremely dark in
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After being informed of the above cited information to
include viewing the 35mm photograph, Mr. Knowlton still believes
that the vehicle he observed during the period of time he was in
Fort Marcy Park on July 20, 1993 was brown in color and still
believes looked "older" than Mr. Foster’s 1989 four door Honda
Accord. 1In a further effort to clarify this situation, Mr.
Knowlton in the company of the interviewing agents physically
viewed a series of automobile color panels at the FBI laboratory,
Hoover Building, Washington, D.C. During this review of
automobile panels, he identified panels numbered 3499 and 3500 as
closely approximating the color of the vehicle he observed at
Fort Marcy Park. During this review of color panels as well as a
brochure of Honda vehicles stated that he definitely believes
that the vehicle he observed was a four door Honda Accord. The
vehicle in his opinion, appeared to be shorter in length or more
compact than the photographs of Mr. Foster’s 1989 Honda and
further believed that the color of the vehicle had a flat finish
and was not glossy or clear coated as represented in the
photographs of Mr. Foster’s 1989 Honda. However, Knowlton did
indicate that while he still believes the vehicle had an Arkansas
license plate, he doesn’t recall that the plate he observed had
as many letters preceeding the numbers as depicted on the
Arkansas plate on Mr. Foster’s 1989 Honda.

Mr. Knowlton reiterated his previous observations, that
this vehicle was unoccupied and was parked front end in facing
the park in one of the first parking slots on the left hand side
of the Fort Marcy parking lot. He reemphasized the fact that, in
his opinion, this vehicle had an Arkansas plate and that he
observed a dark blue jacket draped over the driver’s seat of this
vehicle. Mr. Knowlton stated that all other information
furnished by him to interviewing agents on 4/15/94 were
consistent with his recollection of what he personally observed
during the period of time he was at Fort Marcy Park on July 20,
1993,
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On June 6, 1994, JMARVIN KRISLOV Assistant Counsel and
NEIL EGGLESTON Associate Counsel to the President, both
individuals from The White House, appeared at the Office of the
Independent Counsel and was interviewed by MARK STEIN of the
Office of the Independent Counsel and SA H. ALEXIS SUGGS with
regard to a production that The White House had made in response
to a subpoena. The production that we asked them about was
broken into 4 parts. 4

Part 1 KRISLOV and EGGLESTON identified (a 3-page item
which lists cabinets and their contents and is titled on the
first page, "Office of VINCE W. FOSTER, JR." with a 6 at the top
of the page) as a document which was located in the files moved
by TOM CASTLETON from the West Wing to the 0ld Executive Office
Building. CASTLETON advised them that it came from DEBORAH
GORHAM's desk and that the handwriting is CASTLETON’s. Neither
individual had any idea what pages 1-5 would have been.

Part 2 (an 8-page assortment of typed lists, the first
page of which is entitled, "DEBORAH GORHAM’s desk" contents:)
KRISLOV and EGGLESTON recognized as lists compiled by TOM
CASTLETON and confirmed that the description of them in JOEL
KLEIN’s cover letter was in error. KRISLOV said that they will
be different from GORHAM’s list of files. They were compiled at
the time that the boxes were brought to the 0ld Executive Office
Building sometime mid-November when JOEL KLEIN was moving inte
FOSTER’s office. Each list corresponds to a box which held
documents. They therefore do not hold any documents that were
given to the CLINTON’s private attorney.

Part 3 is a hand-written listing of VINCE FOSTER’s
working files. KRISLOV and EGGLESTON both confirmed that it was
handwritten by STEPHEN NEUWIRTH. They believe it was doneé
shortly after VINCE FOSTER’s death. °~

Part 4 of the production is an 1ll-page handout with
what appears to be computer printout listings of directories.
KRISLOV and EGGLESTON explained that these were the indexes of
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everything that had been in DEBORAH GORHAM’s hard drive as of the
time it was downloaded onto floppy disks. The floppy’s are
maintained in MARVIN KRISLOV's office. KRISLOV advised that
nothing has been erased from the directories and that the check
marks on the list correspond to documents which were printed into
hard copies so that people could continue working with them.

At the conclusion of the interview, MARK STEIN advised
KRISLOV and EGGLESTON that the Office of the Independent Counsel
wanted hard copies of select documents from part 4, disks 4 and
5. KRISLOV and EGGLESTON agreed to produce the requested
documents as soon as possible, meaning the next day or so.
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The below recorded interview and information contained
therein was provided by an individual who made himself available
to investigators for the Office of the Independent Counsel on the
condition that his identity remain confidential. His name and
other information that would identify him have been removed.

voluntarily accompanied SSAs
and to Fort Marcy Park, Fairfax™
County, Virginia, as a follow-up to the interview conducted by
the above-noted agents with on April 14,
1994 at his residence. 5k

** In the presence of interviewing agents,

demonstrated his specific activities upon his arrival and
‘eparture from Fort Marcy Park on July 20, 1993. Specifically
Wis included pointing out to interviewing

sjents the route he took after exiting his vehicle in the Fort
Marcy parking lot; the route he traversed to the second cannon
location in the park as well as pointing out the location he was
positioned when he first observed the body. In this regard, he
also identified the location of the body he observed and the
position he assumed when viewing the body. Additionally, he
identified the route he traversed back to his vehicle in the Fort

" Marcy parking lot.

then accompanied interviewing agents - -

to the Turkey Run Maintenance Yard, where he pointed out the
location of two U.S. Park Service employees whom he notified as
to the disposition and location of the dead body at Fort Marcy

Park.

ssigina A&JI5/94 « Fairfax County, VA ey DepSRasity A Sbli-

Jeds
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The below recorded interview and information contained
therein was provided by an individual who made himself available
to investigators for the Office of the Independent Counsel on the
condition that his identity remain confidential. His name and
other information that would identify him have been removed.

was interviewed at length and provided
specific details related to his discovering the body of Vincent
Foster at Fort Marcy Park on July 20, 1993 (results set forth in

separate FD-302). In responding to why he did not come forward
at the time, also provided the following additional

information:

He stated that in early August, 1993, after there had
een considerable news coverage in the wmedia concerning the
mknown driver of the white van, he contacted a woman friend of
-s whom he described as an attorney who works at the Department

of Justice. He informed her that he was the person who had
discovered the body of Vince Foster and asked her if he were
breaking any laws by not coming forward. She informed him that
she would look into the matter and call him back. She called him
back the next day, advising him that he was not violating any
laws by not coming forward. As best he recalls, he asked her
what she felt he should do. She advised him to "stay quiet
because there‘s nothing you can do to change things now. " o

adamantly refused to provide the identity of this
woman, stating that she was a very good friend and he did not
want to get her involved or to cause her any problem.
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On May 30, 1994, Special Agents William E. Colombell
and Lawrence Monroe met with Robert Langston, Chief, U.S. Park
Police (USPP), and Robert H. Hines, Major, USPP, at Park Police
Headquarters, 1100 Ohio Drive, S.W.,Washington, D.C. 20242. SA
Colombell inquired if Chief Langston could provide a list of
those individuals and/or agencies who were given a copy of the
USPP investigative report regarding the death of White House
counsel Vincent Foster. Chief Langston advised that the original
report is maintained in the USPP criminal investigative file.

Three copies of the report are also maintained by his
department. One with USPP FOIPA Section, one with Major Robert
Hines, Commander Criminal Investigative Branch and a copy that
Chief Langston maintains in his office.

In addition, USPP has provided copies of the report to
the below-listed individuals and/or federal agencies:

1 - Dept. of Justice - Mr. Margolis

1 - Dept. of Justice FOIPA Section

1 - Dept. of Justice Office of Professional
Responsibility

1 - FBI - Criminal Investigative Division
(OPR Investigation)

1 - SA Jane Erickson, FBIHQ (subsequently given to __
Mr. Rod Lankler, Office of Independent Counsel)

Chief Langston advised that his department did not
provide copies of the report to the White House or to the
Secretary of the Interior.

vestigation on 3/30/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063
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Chief Robert E. Langston, United States Park Police
(USPP) in the company of Major Robert Hines, USPP, were
interviewed at the USPP headquarters, Washington, D.C. and
advised as to the identity of the interviewing agents and
informed of the nature of the inquiry. Chief Langston and Major
Hines then provided the following information:

In light of the fact that Mr. Vincent Foster’s body was
discovered on federal property, specifically Fort Marcy National
Park, Fairfax County, Virginia, both Chief Langston and Major
Hines were informed that the focus of this interview was to
determine the jurisdictional authority of USPP in criminal
matters and specifically policy, procedures or current
Memorandums Of Understanding (MOU) outlining the jurisdictional
authority and investigative coordination with the FBI regarding
violations of federal law. Additionally both Chief Langston and
Major Hines were asked to relate their comments and observations
of the meeting they attended at The White House the morning of

Joly 21, 1993,

In regards to the jurisdiction issue, Chief Langston
advised that based on long established procedures the USPP have
historically had primary investigative jurisdiction for crimes
committed on federal parks under the control of the U.S. Park
Service. Notwithstanding this jurisdictional authority,
exceptions to this authority have developed over the years to.
include, for example, a "long standing practice" that the
Washington, D.C. Metropolitan Police Department (MPD) is the lead
agency for all death investigations which occur on U.S. Park
property located within the confines of the District of Columbia.
Local police jurisdiction, however, does not extend to U.S. Park
property located in Virginia or Maryland in which jurisdictions,
USPP retains primary investigative authority.

-
-

In regards to FBI-USPP jurisdictional authority and
coordination and specifically the circumstances of the Vincent
Foster death matter, Langston advised that there exists a clear
understanding between the FBI and the USPP that unless the

avestigationon _ 5/17/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063

LAWRENCE J. MONROE
by  WILLIAM COLOMBELL Date dictated 5 /78/94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its contents are not to be distributed outside your agency.



FD-302a (Rev. 11-15-83)

~-2-LR-35063

Robert E. Langston & 5/17/94 . Page

Continuation of FD-302 of

provisions of the Assassination Statute are operative, which
statute designates the FBI as lead investigative agency, the USPP
functions as the lead investigative agency for all other crimes
committed on National Park property. Since, according to Chief
Langston, all preliminary investigation reflected suicide as the
cause of Mr. Foster’s death, the provisions of the Assassination
Statute were not applicable and, the USPP maintained primary
investigative authority. Langston further stated, however, that
in the Vincent Foster case as in other cases, he did inform.FBI
authorities of this matter and advised FBI authorities that he
could be seeking FBI investigative assistance.

In regards to contact with White House officials
regarding the death of Vincent Foster, Major Hines advised that
he was telephonically informed by Lieutenant Pat Gavin, Shift
Commander USPP the evening of 7/20/93 of the preliminary facts
and circumstances of the death of Vincent Foster with the
suggestion that Major Hines contact Mr. Bill Burton, White House
staff, relative to this matter. Mr. Hines subsequently
telephonically contacted Mr. Burton and during their discussion
advised that USPP officials would be available to brief White
House officials regarding their preliminary investigative
findings. Mr. Burton accepted this invitation resulting in Major
Hines in the company of Chief Langston briefing selected White
House officials the morning of July 21, 1993.

According to both of their recollections, this briefing
took place in Mr. David Watkins’ office in The White House and in
addition to Mr. Watkins included, Mr.’s Webster Hubbell, Bernie
Nussbaum, William Kennedy, Craig Livingston, George
Stephanopoulos, Bill Burton and James Hamilton. Major Hines
informed this group of officials that USPP preliminary
investigation indicated that Mr. Foster committed suicide at Fort
Marcy Park but emphasized to these officials that according to
standard USPP procedures, all death investigations are handled as
potential homicides, advising these officials that a search of
Vincent Foster’s office would be critical to their investigation.
To the best of Major Hines recollection, Mr. Nussbaum stated
words to the effect that "all you’ll find are lawyer things."

Mr. Nussbaum also stated that this investigation should be
coordinated through the Office of the Attorney General and was
followed by a comment by Mr. Stephanopoulos that the
investigation should be handled in a routine manner according to
USPP procedures. To the best of their recollection, no other
individual present at this briefing made any comment or posed any
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questions and it was their collective opinion that based on
Nussbaum’s directive, that the FBI would join the USPP in. the
search of Mr. Foster’s office. Immediately after the conclusion
of this meeting, Mr. Nussbaum informed Chief Langston and Major
Hines that he would immediately "post" Mr. Foster’s office and in
turn was advised by either Chief Langston or Hines that they
would contact the FBI to ensure that FBI representatives were
present during the search of Mr. Foster’s office. According to
both Chief Langston and Major Hines, it was their definite .-
impression that Nussbaum’s comment about "posting" Mr. Foster’s
office implied that the office would be physically secured and
entry denied to all White House personnel. Both left The White
House believing that no one had previously entered Mr. Foster’s
office since the death notification and that the search of Mr.
Foster’s office would take place on 7/21/93.

After leaving The White House, Chief Langston advised
that he telephonically informed FBI Special Agent in Charge (SAC)
Robert Bryant, Washington Metropolitan Field Office (WMFO) of the
facts and circumstances surrounding the death of Vincent Foster
and the request that FBI representatives be at The White House
for the search of Mr. Foster’s office. He also informed Mr.
Bryant that he might be requesting, in the future, additional
FBI investigative. assistance. He further related that late the
evening of 7/21 he discovered to his surprise that the search of
Vincent Foster’s office was not conducted and was subsequently
informed on 7/22 by Captain Charles Hume (USPP) of the manner in
which Mr. Nussbaum coordinated the search of Mr. Foster’s office
on 7/22. According to both Chief Langston and Major Hines, these
factors when coupled with the fact that White House officials
were not being cooperative in the release of Mr. Foster'’s
telephone logs served as the basis for Captain Charles Hume
personally contacting Mr. Tom Collier, Chief of Staff to the
Secretary of the Interior for his assistance in securing White
House cooperation in their investigatdve pursuits.

Both Langston and Hines were specifically questioned as
to any additional details they could recall from their 7/21/93
meeting at The White House. They both advised that the only
thing they found to be unusual was the presence of Mr. Jim
Hamilton since he was representing the Foster family and had no
official position in the administration. It was also their
collective opinion that with the exception of Mr. Nussbaum who
took a strict business approach at the meeting the other =
individuals present exhibited genuine grief and sorrow over
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Mr.Foster’s death. Both Langston and Hines were adamant in their
belief that under no circumstances did White House officials
present at this meeting attempt to direct or influence their
investigation or exclude the FBI from rendering investigative
assistance. '
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ROBERT E. LANGSTON, Chief of Police, United States Park
Police (USPP), and Major ROBERT HINES, USPP, were interviewed at
USPP Headquarters, 1100 Ohio Drive, Washington, D.C. (WDC),
regarding the USPP investigation into death of VINCENT W. FOSTER,
JR. FOSTER was the former Deputy Counsel to the President, who
died on July 20, 1993. . After being appraised of the purpose of
the interview and the identities of the interviewing agents,
LANGSTON and HINES thereafter provided the following information:

HINES was aware that a box had been taken out of
FOSTER’'s office in the Counsel’s office suite, the White House,
that was given to JAMES HAMILTON. HAMILTON is an attorney of the
law firm of Swidler & Berlin, 2000 K Street, N.W., WDC. Prior to
the box being provided to HAMILTON, HINES recalls viewing the
contents of that box about a week after they had been turned over
to HAMILTON. HINES was aware of a bag of trash that was also
taken out of FOSTER’s office on the evening of July 20. HINES
recalled this to have been a document burn bag. He did not know
what the contents of that bag were. HINES did not know about any
other boxes that were taken out of FOSTER’s office. He did not
know when the box was taken out of FOSTER’s office.

LANGSTON was shown a copy of a newspaper article from
the New York Times in which comments were attributed to him
regarding the USPP investigation into FOSTER’s death. On page 2
of the article the reference to a box that was moved from e
FOSTER’s office could possibly have been about the burn bag that
was removed from the office. LANGSTON advised that he responded
to a reporter’s question regarding articles being removed from
FOSTER's office based on information that he had on hand at the
time he answered the question. LANGSTON recalls information that
the 'USPP had knowledge of materials being removed from FOSTER's
office the night of July 20, 1993. LANGSTON did not recall the
basis of that information. He had noe-recollection of where the
information came from regarding the materials that were removed
from FOSTER‘s office. Neither LANGSTON nor HINES had a
recollection of a box being removed from FOSTER’s office on the
evening of July 20, 1993. HINES believed the material that
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LANGSTON referred to in the article was actually the trash that
was in the burn bag that was removed from the office.

The USPP had a concern that FOSTER’s office was not
sealed on the night of July 20, 1993. The concern of the Park
Police was that materials could be removed from the office prior
to a search and inventory of that space being conducted.

LANGSTON and HINES provided no further information..of
investigative value.
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DAVID C. LEAVY, Press Assistant (for MARGARET "“"DEE DEE"
MYERS) at The White House, telephone 202-456-2673 was interviewed
at The Office of the Independent Counsel. Also present and
representing the Office of the Independent Counsel was attorney
MARK STEIN. After being advised of the identity of the
interviewing agents and the nature and purpose of the interview,
LEAVY provided the following information:

LEAVY advised that his position as Press Assistant to
Press Secretary DEE DEE MYERS is similar to an "information
traffic top". Many of the telephone calls coming in to the press
office are handled by LEAVY and he also deals with many problems
related to press issues. LEAVY advised that he knows CRAIG
LIVINGSTONE and sees him once or twice a month and has dealt with
him on a significant level approximately six times since the
CLINTONs took office.

LEAVY advised that on the evening of July 20, 1993, he
recalled that they had made preparations for The Larry King Live
Show and had spent the day preparing President CLINTON for his
appearance on the show. LEAVY himself did not stay for the
broadcast but went home and watched The Larry King Live Show
there.

A co-worker named JEREMY GAINES telephoned him later
that evening to let him know of the death of VINCE FOSTER, JR. -
The only information GAINES told him about on the telephone the
night of July 20, 1993 was that DAVID DREYER was working on a
press statement regarding FOSTER’s death and that everybody was
very upset.

LEAVY did not go into The White House at all that
evening and he had no recollection of discussing the issue of
press presence at the FOSTER residence”either that evening or
after with GAINES or any other individual except by telephone the
following morning with CRAIG LIVINGSTONE. LEAVY did not know
whether or not there had been a pool of news people available to
try to accompany the President out to the FOSTER residence that
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night. LEAVY explained that there is usually a pool of news
people (they call themselves the "death watch") that hovers near
the President so they do not miss anything. This has been a
custom ever since the attempted assassination of President RONALD
REAGAN at the Hilton Hotel in Washington, D.C. They generally
disband if it is known that President CLINTON will not be going
out again that evening. LEAVY believes that the pool would
probably have been let go on the evening of July 20, 1993 as the
President was not expected to go out again after the Larry King

Show.

On the morning of July 21, 1993, LEAVY recalled that he
made a point of getting to the office very early. He arrived at
approximately 7:00 am and was the first to get there. As people
arrived and the news spread about FOSTER’s death, everybody was
shocked and very saddened. At approximately 7:30 they held, as
usual, the Communications Office staff meeting. He recalls there
being some concern about "hounding" at the FOSTER residence but
he doesn’t recall anymore specifics. He does not recall hearing
about anybody in the Press Office other than himself receiving
telephone calls from anybody outside The White House regarding
press at the FOSTER residence.

He recalls two separate telephone conversations with
CRAIG LIVINGSTONE that morning. He believes that the first
conversation came when CRAIG LIVINGSTONE called into the Press
Office to LEAVY's private line approximately two hours after
LEAVY had arrived to work (which would put the time at
approximately 9:00). LIVINGSTONE said he was calling from the
FOSTER residence and said there was alot of media interest at the
house and it was becoming a problem. He asked what should be
done. LEAVY does not recall what he answered, but guessed that
he would have had to check with DEE DEE MYERS about what to do.
LEAVY said he seemed to recall that LIVINGSTONE called a second
time later that morning, at least an hour later and probably
closer to two hours later, at which time LIVINGSTONE said that
the press interest had died down and nothing was going on. LEAVY
felt that it was very unlikely that the first call came in
between 8:00 and 8:30 but he said he couldn‘t rule it out. He
thought the second call came in at approximately 11:30. The only
other person answering phones that morning who may have taken
other calls was an individual named HEATHER BECKEL (currently
working for GEORGE STEPHANOPOULOS). LEAVY said there were na..
interns working in the Press Office at that time. =4



"D-302a (Rev. 11-15-83)

24

“ontinuation of FD-302 of

LR-35063

DAVID C. LEAVY on  B/3/94 B

LEAVY said that he was positive about at least the
first call from CRAIG LIVINGSTONE and fairly positive there was a
second call and that there was at least one hour, but probably
closer to two hours, between the calls he received. It was
LEAVY's understanding that LIVINGSTONE was calling from a
cellular phone into LEAVY's direct line. He is not sure of that
recollection, however, and said that LIVINGSTONE may have been
using "Signal", which would mean that LIVINGSTONE himself just
called the main White House line and "Signal" directed the call

into his private line.

LEAVY had no recollection of seeing LIVINGSTONE at any
time in the morning on July 21. He remembers thinking that it
was strange that LIVINGSTONE was out at the FOSTER residence and
he thought it was even odder that he had been involved in
identifying FOSTER’s body the night before. LEAVY said that
LIVINGSTONE is not a person who was known to help with things at
the Press Office. LEAVY advised that he first saw CRAIG
LIVINGSTONE at the staff meeting for all White House personnel
that was held with the President and MACK MCLARTY at
approximately 12 noon possibly shortly thereafter in the 0ld
Executive Office Building.

LEAVY advised that he has not spoken with CRAIG
LIVINGSTONE about any of these issues. LEAVY realizes that
LIVINGSTONE seems to be at the center of something that‘s going
on. He figured it was because LIVINGSTONE was the point of
contact for all law enforcement officials contacting The White
House. LEAVY was under the impression that LIVINGSTONE got the
initial call to The White House about FOSTER‘s death and that it
was LIVINGSTONE that called WILLIAM KENNEDY for them to make a
positive identification of FOSTER’s body.

After being shown the chronology prepared by
LIVINGSTONE, LEAVY said that he is positive he has never seen the
document. He advised that LIVINGSTONE asked him for a copy of it
a couple months ago and he did not have a copy in his file.

LEAVY is sure that he has never seen it and had never received

the document.

LEAVY said that although LIVINGSTONE is not from
Arkansas, he associates LIVINGSTONE with that group of

individuals.
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During the interview LEAVY provided the following
personal information:

ggg . FOIA(b)(6)
bt FOIA(b)(7) - (C)




REPORT OF INTERVIEW
Interview of: Anonymous WITNESS oA
Interviewed by: G. Gordon LIDDY
Date of Interview: 22 March 1994

Transcribed: 27 March 1994

WITNESS had previously contacted LIDDY and interview was
conducted at WITNESS' home by appointment , commencing 1744
hours. LIDDY's notes were taken at kitchen table on a spiral ring pad
provided by WITNESS.

At request of LIDDY, WITNESS ideatified himself but exacted a
promise that LIDDY would never ideatify him.

WITNESS advised that between 1730 and 1745 hours of 20
July 1993 he was proceeding northwest in his white utility van along
the George Washington memorial Parkway in Virginia on his way
home from work. There was a traffic jam and traffic was barely
moving. The outside temperature was approximately 100 degrees
Fahrenheit and he felt an urgent need to urinate. He pulled off the
parkway at th¢ entrance to Fort Marcy Park and proceeded to the .
parking lot. There were two ‘automobiles parked in the lot when he

- seived.

0IC 000105



The first of the two cars was parked on the left, near the end, in
the second or third parking place from the end. It was a small, two
door, Japanesc make sedan, cither light blue or light tan in color. At
the other end of the parking spaces, at about the second space from--
the end, to his right, was a white colored Honda two door sedan with
a blue colored intcrior. WITNESS parked his van approximately in

the middle of the lot between the two automobiles already there.

WITNESS stated that he left his van and began walking, looking
for someplace to urinate where there would be no one zround to see
him. At this point, LIDDY advised witness thﬁt he, LIDDY, had never
been to Ft. Marcy Park and requested WITNESS to draw 2 map

sreof so that LIDDY could follow WITNESS' narration. WITNESS
complied, drawing the map on a secparate sheet of the spiral pad,

which map LIDDY retained. WITNESS lightly traced the route he

WITNESS advised further that he walked into the woods to B
urinate and noticed something in the bushes to his left. He walked

walked in pencil on the map he had drawn.

over to it, thinking it at first to be trash. When he got to within ten
feet of what had attracted his attcantion, WITNESS states that he

recognized the object as a body. At that point, WITNESS said that he
thought the person might be asleep. He started to walk away, but
then, noticed that the face was swollen, so he moved in close,
~*apping to where his foot was within three feet of the man's head
and looked straight down into his face to sec if that was the case. He

found the body of a white male dressed in what he described as an

OIC 000106



peusive suit, jacket missing. The trousers were of gray color, the

shoes black. WITNESS states that he stood over the body for several

minutes, observing it.

According to WITNESS the body was lying on its back ou a
*12/12" or 45 degree angle slope, head uphill, body straight, feet .
together, hands at its sides, palms open and angled upwards.

WITNESS held his own hands out and demonstrated how the haqu
of the body were positioned.

WITNESS states that at the bottom of the slope the brush

i

“trampled” as if somcone had been walking back and forth at that
. At the top of the slope, behind the man-made revetment of
which the slope was a part, was an old cannon, one of at least two in
the park. WITNESS marked the spot on the map he had drawnm, then
" drew another diagram showing & cross section of the revetment and
the position of the body on the forward slope thereof as he found it.

WITNESS advised further that the body was bloating in the heat.
There were traces of blood around the nostrils and mouth and flies
were crawling over those areas of the body. The eyes were oualy
partially closed and were already glazed. Oun the body's right
shoulder .wa'c light purple colored stains of what appeared to be
vomitus induced by death. WITNESS said he took the stains to be
fram what he described as a bottle of “wine cooler™ which was lying

< his right a couple of feet away. The body looked as if it had slid

down the slope a bit before coming to rest
0IC 000107



At this point, LIDDY asked witness if he had seen the published
photograph of what purported to be Mr. Foster's thand with its thumb
in the trigger guard of a handgun. WITNESS stated that he had nof
seen such a photograph and appeared surprised, stating that he had
observed both the hands of the body and that neither held 2 gun. He
stated that, in his opinion, had a shot been fired, it would have been
heard by the guards across the road at the home of a “rich Saudi

Arabian® which building he had observed from near the caanonm.

LIDDY pressed witness, asking whether he was sure there was no

fircarm in evidence. WITNESS was emphatic, stating that he had
.peut several minutes observing the body closcly and there‘was
absolutely no fircarm there. LIDDY then picked up from the table a
. wristwatch with 8 metal band and inserted his thumb through the

band in the manner LIDDY recalled secing the thumb in the
published photograph and asked WITNESS again was he sure he saw 2
no handgun in association with the body in the maanner LIDDY - --
demonstrated. WITNESS stated that he was absolutely positive that

there was no fircarm with the body in that or any other fashion.

-

WITNESS then pickéd up what appeared to LIDDY to be & rubber
utility glove, light purple in color, and said that that was the color of

the stain on the shoulder of the body.

WITNESS states that he then walked back to his van to drive to a

telephone to call the police to report the bodv. Again, WITNESS
v : - w i OIC 000108



traced his line of walk, this time back to his van. He pointed out that
his walk took him to a position near and aﬁovc the Honda

automot;ilc .and, as he walked past it, he looked inside. He observed
a suitcoat which matched in color the trousers on th¢ body he had
found. The coat was light gray, appcs.ring to be thrown, not ncatly
folded, over the back of the seat on the passenger's side. The coat

was barely over the top of the seat-back.

WITNESS thinks he saw a bricfcase oa the passenger’s side on the -
floor, although he is mot certain. He stated that he is certain,
however, that there was a “Four pack” of “"wine cooler” in there. -
WITNESS stated that he observed the interior of the Honda from

approximately eight feet above and twenty-five fect laterally in

Jistance.

WITNESS re-entered his van, then drove to park headquarters.
There he saw two males dressed in what appeared to him to be park
service uniforms. They were leaning against the tailgate of a truck. -
One was gbout fifty years old and black, the other was white and -~
about thirty to thirty-ﬁvc years old. From the driver's scat of his
van, he waved to them to come over. The white man came over to
the driver's side of the van. WITNESS asked for access to 2

telephone. The park service ¢mployee asked him what for?

WITNESS told the employee about his finding of a body and its
xation, using the cannon as a reference mark. The employce said .-

that he knew cxactly what he was talking about and which caanon-to

QIC 000108



fook for. WITNESS asked, "Do you mind making the call?” Thc(ié_/x_{\l
cmployee replied, “Not at all." and left. WITNESS says he thea left
the park, “praying that they wouldn't get his license plate number.
LIDDY asked him why and WITNESS replied, “Because I don't want to
end up like that guy I found.”™ He stated that fear was why he had
exacted LIDDY's promisc not to reveal his identity. He stated that
LIDDY had his permission to reveal cverything he had told him
except his ideatity. He stated that he decided to come forward to
this extent because the stories that he has been reading about the
body and its discovery are “not right." WITNESS stated that he

chose to disclose his story through LIDDY because he was certain that

LIDDY would never "give him up.”

oIC 000110
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Oon April 6, 1994, a package was received at the offices
of the Independent Counsel, 1001 Pennsylvania Ave, N.W., Suite
490 North, Washington, D.C. (WDC), from G. GORDON LIDDY. The
package contained a transmittal letter and a document titled
Report of Interview. The report, written by LIDDY, contained A
results of an interview between LIDDY and an anonymous witness. gl;w/
The witness is alleged to have been the individual who discovered
the body of VINCENT FOSTER, JR., former Deputy Counsel, The White
House. A copy of LIDDY’‘s letter and the report of interview -are
attached and made a part of the record hereto.

A

cwonon  4/6/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063
OIC 000103

Date dictated i/6 /9S4

his document conwins neither recommendations nor conclusions of the Bl It is dic propernty of the Bl and is loaned 0 your agency;



G. GORDON LIDDY

92 RIVERSIDE DRIVE 7909 JOSHUA TREE LANE
ORT WASHINGTON, MARYLAND 20744 SCOTTSDALE, AR(ZONA 85250

pril S, 1994

oderick C. Lanklar, Esq.

ffice of the Independent Counsel

J01 Pennsylvania Avenue, N.W. _
ishington, DC 20004 ~=

2:ar Mr. Lanklar:

enclose my report of interview, dated 27 March 1994, of a man who
-aims to have found the corpse of the late Vincent Foster. The report
I interview is self-explanatory.

“eport contains details about the scene and the interior of Mr.
‘s automobile that I, for one, have never seen. publlshed. You
t«~ 4vailable to you all of the information from the various
ithorities summoned to the scene. If there has occurred no pollc1ng of
e area (in the mllltary sense) from the time the individual I inter-
ewed claims he discovered the body until the tlme others arrived on the
‘ene, the detalls, particularly concernlng the “"wine cooler®™, etc., may

sist you in determlnlng whether this individual did, in fact, come
on Mr. Foster's body.

am available to you or any of your special agents for interview. T -
11 tell you anything-other than the 1dent1ty of the 1nd1v1dua1, unless
d until he should release.me from my promlse not to 1dent1fv'h1m.

urs 51ncerely,
-ébrdon Liddy

L:ja
gls

OIC 000104
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Mr. G. Gordon Liddy was interviewed at his place of
employment, radio station WJFK, 10800 Main Street, Fairfax,
Virginia. He was advised of the identities of FBI Agents William
E. Colombell and Lawrence J. Monroe and that they wished to
interview him regarding an ongoing FBI investigation into the
death of Vincent Foster. The agents confirmed receipt by the
Office of the Independent Counsel of Mr. Liddy’s letter dated
April 5, 1994, including a six-page interview report of
information provided to Liddy by an anonymous witness who claimed
to have been the first to have discovered the body of Vincent
Foster at Fort Marcy Park on July 20, 1993.

At the outset, Mr. Liddy stated that this six-page
report, along with a two-page report (copy provided by Liddy) of
the interview of a Fairfax County Fire Department employee named
Cory Ashford, conducted on March 4, 1994 by Congressional
staffers, would soon be publicly released to subscribers of his
regular newsletter.

Mr. Liddy agreed that he would make no comment about
the specifics of this current interview with the FBI, except to
acknowledge on his radio show that the FBI had contacted him and
that he had agreed to keep the specifics of that contact
confidential.

Mr. Liddy then stated that he would assist the FBI in
any manner he could, but had given the anonymous witness his
assurances that he would not reveal his identity and could not go
back on this promise. He did agree to recontact the party as
soon as possible and provide him with the names and telephone
numbers of the interview agents and attempt to persuade him that
it was in his best interest to call and identify himself and
cooperate fully with the FBI. He provided the following phone
numbers where he could be reached, office (703) 691-1900, home
(301) 567-3080, car phone (301) 518-2539. It was understood that
if the witness did come forward, any future FBI interview or
evaluation concerning his credibility would be directly with the

Investigation on 4/12/94 at Fairfax, Virginia File# 29D-LR-35063

SSA William E. Colombell
by SSA Lawrence J. Monroe Date dicated 4713 /94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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FBI and that Mr. Liddy would not be involved. Mr. Liddy then
provided the following additional information concerning the
manner in which he first came in touch with this witness and
other specifics that would assist the FBI in evaluating the
witness’ credibility.

Liddy advised that on March 22, 1994, he was
telephonically contacted at his radio station in Fairfax City,
Virginia by a male caller who identified himself as the
individual in the "white van" who observed the body of Vincent
Foster at Fort Marcy Park on July 20, 1993. Pursuant to this
telephone call, Mr. Liddy drove to the caller’s residence, which
according to Liddy was "not far" from the radio station where he
interviewed the caller in depth regarding his observations of
July 20, 1993.

Liddy stated that in order to protect the identity of
the caller, he maintained no notes of his discussion and due to
the press of business commitments, he did not transcribe his
account of this interview until March 27, 1994. 1In order to
refresh his recollection, Mr. Liddy during this interview
referred to a six-page report of the March 22 interview which he,
Liddy, had previously mailed to Mr. Roderick Lankler with a cover
letter on April 5, 1994.

Mr. Liddy advised that in addition to the information
contained in the referenced interview report, he is convinced.
that this individual he interviewed on March 22 is legitimate;
that he was in Fort Marcy Park the evening of July 20, 1993; did,
in fact, observe the dead body of Vincent Foster and did report
this sighting to two Park Service employees that same evening.
According to Liddy, this anonymous witness expressed to him a
fear of some type of retaliation if his identity is surfaced,
based primarily on observations that neither of Mr. Foster’s
hands held a gun at the time and location of his sighting by this
witness. This particular observation, according to Liddy, is
contrary to the media reports and for whatever reason has
instilled in this anonymous witness a strongly expressed fear for
his life.

In an effort to ascertain the reliability of this
anonymous witness, Mr. Liddy voluntarily described him as a
white/male; mid-40s; S5 foot, 9 inches; stocky or beefy build,.
normal hair length, predominantly grey; clean shaven with a
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square or rugged face configuration; wearing eyeglasses with
silver metallic frames. He was further described as possessing a
Virginia accent, possibly from Southwest Virginia or the Roanoke,
Virginia area and as "having lived a tough life." Liddy could
not furnish any specific details regarding this witness’ attire,
believing he was wearing, at the time of his interview, "typical
work clothes," not further described and an inexpensive wrist
watch with a metal band. He was further described by Liddy as a
"hard working family man," most likely employed in the ;
construction business and residing in an extremely modest house.

During the interview on March 22, 1994, Liddy also met
a white female, age 35-40 with brunette hair, believed to be the
witness’ wife or a female companion. Liddy did report observing
a white van at this anonymous witness’ residence which he
described as a "basic service type van, probably engaged in the
construction business." He could not recall any additional
details or state of registration. It was Mr. Liddy’s opinion
that this anonymous witness was a "typical low-waged laborer,"
who on a daily basis terminates his employment at 4:00 p.m. and
regularly drives past Fort Marcy Park either to his residence or
place of employment.

In response to questions posed regarding the purpose of
the anonymous witness’ presence in Fort Marcy Park on July 20,
1993, Liddy stated that witness informed him that he stopped at
Fort Marcy Park to urinate. This biological requirement, -
combined with the suffocating heat and traffic snarls on the
George Washington Parkway, according to Liddy, was the sole
reason for witness’ presence at Fort Marcy Park on July 20, 1993.
Furthermore, Liddy advised that the anonymous witness informed
him on March 22, 1994, that the reason he was supplying his
observations to Liddy was that he had considered either Rush
Limbaugh, the syndicated newscaster and commentator, or Mr. Liddy
and felt that he, Liddy, "wouldn’t give him up."

In a further effort to determine the specific reasons
for this witness’ insistence on anonymity, Liddy reiterated that
while it might appear irrational, the fact that this witness
insists that the Foster body was devoid of any weapon and that
the initial media reports either ignored or downplayed the
existence of the "white van," has led this witness to believe
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there is some "government conspiracy" to cover up the actual
cause of Mr. Foster’s death.

In regard to follow-up questions regarding the
specifics of his March 22, 1994 interview with this witness,
Liddy stated that the witness actually provided him a sketch of
Fort Marcy Park, outlining his route to the second cannon
embankment where he discovered the body and his exit route to his
vehicle in the Fort Marcy parking lot. Although this sketchi was
not available at this time since it was being duplicated for
inclusion in Mr. Liddy’s newsletter, Liddy stated that he
personally visited Fort Marcy Park to verify the sketch provided
by this particular witness. In this regard, Mr. Liddy supplied
three polaroid photographs he took, depicting the apparent
residence of the Saudi Ambassador to the United Nations and two
photographs depicting the sight where Mr. Foster’s body was
retrieved. He reiterated the witness’ insistence that the body
was lying at a 45 degree angle, eyes slightly glazed and face
swollen. Liddy believes however, that the witness’ observation
of Mr. Foster’s body was confined to a view "looking down at the
body" but did state that the witness believed he had ample time
to determine that the palms of the victim’s hands were open and
raised upward and that neither hand contained a weapon.

Furthermore, Liddy advised that according to this
witness, he then returned to the parking area by a separate route
and at the far end of the lot he observed a White Honda from-an
elevation of approximately eight feet and a distance of 20 feet.
In this vehicle, he observed a suit jacket (unfolded) on the rear
seat and a four-pack of wine coolers. According to Liddy, this
witness thought that a briefcase was also situated on the floor
of the front seat of the passenger side. According to Liddy,
this witness then departed Fort Marcy Park, enroute to a public
telephone which he knew was located in the general vicinity of
Fort Marcy. Upon reaching this location, witness advised that he
reported his findings to uniformed U.S. Park Service employees
with the request that they notify police authorities.

Mr. Liddy reiterated his interest in assisting the FBI
investigation in this matter; maintained that the initial contact
with this witness was unsolicited and agreed to recontact this
witness and solicit witness’ cooperation in submitting to an FBI
interview. -
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Liddy advised that on March 22, 1994, he was
telephonically contacted at his radio station in Fairfax City,
Virginia by a male caller who identified himself as the
individual in the "white van" who observed the body of Vincent
Foster at Fort Marcy Park on July 20, 1993. Pursuant to this
telephone call, Mr. Liddy drove to the caller’s residence, which
according to Liddy was "not far" from the radio station where he
interviewed the caller in depth regarding his observations -6f
dJuly 20, 1993.

Liddy stated that in order to protect the identity of
the caller, he maintained no notes of his discussion and due to
the press of business commitments, he did not transcribe his
account of this interview until March 27, 1994. In order to
refresh his recollection, Mr. Liddy during this interview.
referred to a six-page report of the March 22 interview which he,
Liddy, had previously mailed to Mr. Roderick Lankler with a cover
letter on April 5, 1994.

Mr. Liddy advised that in addition to the information
contained in the referenced interview report, he is convinced
that this individual he interviewed on March 22 is legitimate;
that he was in Fort Marcy Park the evening of July 20, 1993; did,
in fact, observe the dead body of Vincent Foster and did report
this sighting to two Park Service employees that same evening.
According to Liddy, this anonymous witness expressed to him-a
fear of some type of retaliation if his identity is surfaced,
based primarily on observations that neither of Mr. Foster’s
hands held a gun at the time and location of his sighting by this
witness. This particular observation, according to Liddy, is
contrary to the media reports and for whatever reason has
instilled in this anonymous witness a strongly expressed fear for
his life. ' :

In an effort to ascertain the reliability of this
anonymous witness, Mr. Liddy voluntarily described him as a
white/male; mid-40s; 5 foot, 9 inches; stocky or beefy build,
normal hair length, predominantly grey; clean shaven with a
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square or rugged face configuration; wearing eyeglasses with
silver metallic frames. He was further described as possessing a
Virginia accent, possibly from Southwest Vlrglnla or the Roanoke,
Virginia area and as "having lived a tough life. Liddy could
not furnish any spec1flc details regarding this witness’ attire,
believing he was wearing, at the time of his interview, "typical
work clothes," not further described and an inexpensive wrist
watch with a metal band. He was further described by Liddy as a
"hard working family man, " most llkely employed in the v
construction business and residing in an extremely modest house.

During the interview on March 22, 1994, Liddy also met
a white female, age 35-40 with brunette hair, believed to be the
witness’ wife or a female companion. Liddy did report observing
a white van at this ancnymous witness’ residence which he
described as a "basic service type van, probably engaged in the
construction business". He could not recall any additional
details or state of registration. It was Mr. Liddy’s opinion
that this anonymous witness was a "typical low-waged laborer",
who on a daily basis terminates his employment at 4:00 p.m. and
regularly drives past Fort Marcy Park either to his residence or
place of employment.

In response to questions posed regarding the purpose of
the anonymous witness’ presence in Fort Marcy Park on July 20,
1993, Liddy stated that witness informed him that he stopped at
Fort Marcy Park to urinate. This biological requirement,. __
combined with the suffocating heat and traffic snarls on the
George Washington Parkway, according to Liddy, was the sole
reason for witness’ presence at Fort Marcy Park on July 20, 1993.
Furthermore, Liddy advised that the anonymous witness informed
him on March 22, 1994, that the reason he was supplying his
observations to Liddy was that he had considered either Rush
Limbaugh, the syndicated newscaster and commentator, or Mr. Liddy
and felt that he, Liddy, "wouldn’t give him up".

In a further effort to determine the specific reasons
for this witness’ insistence on anonymity, Liddy reiterated that
while it might appear irrational, the fact that this witness
insists that the Foster body was devoid of any weapon and that
the initial media reports either ignored or downplayed the
existence of the "white van," has led this witness to believe
there is some "government conspiracy" to cover up the actual
cause of Mr. Foster’s death.
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In regard to follow-up questions regarding the
specifics of his March 22, 1994 interview with this witness,
Liddy stated that the witness actually provided him a sketch of
Fort Marcy Park, outlining his route to the second cannon
embankment where he discovered the body and his exit route to his
vehicle in the Fort Marcy parking lot. Although this sketch was
not available at this time since it was being duplicated for
inclusion in Mr. Liddy’s newsletter, Liddy stated that he
personally visited Fort Marcy Park to verify the sketch provided
by this particular witness. In this regard, Mr. Liddy supplied
three polaroid photographs he took, depicting the apparent
residence of the Saudi Ambassador to the United Nations and two
photographs depicting the sight where Mr. Foster’s body was
retrieved. He reiterated the witness’ insistence that the body
was lying at a 45 degree angle, eyes slightly glazed and face
swollen. Liddy believes however, that the witness’ observation
of Mr. Foster’'s body was confined to a view "looking down at the
body" but did state that the witness believed he had ample time
to determine that the palms of the victim’s hands were open and
raised upward and that neither hand contained a weapon.

Furthermore, Liddy advised that according to this
witness, that after returning to the general vicinity of the Fort
Marcy parking area, he observed from an elevation of
approximately eight feet and a distance of about twenty feet a
Honda vehicle which contained a suit jacket on the rear seat
(unfolded) and a four-pack of wine cooler. According to Liddy,
this witness thought that a briefcase was also situated on the
floor of the front seat of the passenger side. According to
Liddy, this witness then departed Fort Marcy Park, enroute to a
public telephone which he knew was located in the general
vicinity of Fort Marcy. Upon reaching this location, witness
advised that he reported his findings to uniformed U.S. Park
Service employees with the request that they notify police
authorities. i

Mr. Liddy reiterated his interest in assisting the FBI
investigation in this matter; maintained that the initial contact
with this witness was unsolicited and agreed to recontact this
witness and solicit witness’ cooperation in submitting to an FBI
interview.
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BRUCE ROBERT LINDSEY, Assistant to. the President and
Senior Advisor, was interviewed at his White House office on June
22, 1994, also present was MARK STEIN of the Office of the
Independent Counsel. Having been advised of the identity of the
interviewing agent and the nature and purpose of the interview,
LINDSEY provided the following information:

LINDSEY advised that he is a partner in WRIGHT, LINDSEY
and JENNINGS, attorneys at law in Little Rock, Arkansas. He
advised that he practiced law in Little Rock at the same time.
that VINCE FOSTER was a partner practicing with the Rose Law Firm
in Little Rock. WATKINS explained that the Rose Law Firm
represented WRIGHT, LINDSEY and JENNINGS as corporate counsel and
VINCE FOSTER, JR. acted as the attorney who handled those matters
and it was primarily through that conduit that LINDSEY and FOSTER
dealt with one another. In addition, in 1992, LINDSEY was the
legal counsel to the Democratic Party (he has known the CLINTONSs
for years) and he sometimes would consult FOSTER ‘on legal matters
relevant to that position LINDSEY was holding at the time.

After beginning their respective terms at The White
House, they saw one another fairly frequently, and since they
were both married but living the life of bachelors (since both
their families had remained in Little Rock), there were nights
when they would eat dinner together. In addition, the two of
them belonged to the informal Tuesday night group of Arkansans
who tried to get together on a weekly basis to have dinner
together and they also attended the Friday night movie nights
with the CLINTONs in The White House residence theater. LINDSEY
estimated that during the six month period that he and FOSTER
worked at The White House at the same time, they socialized
together separately about a half dozen times. They did not have
the kind of close friendship that gave rise to close confidences
or philosophical discussions. LINDSEY said that FOSTER was a
fairly regular attendee at the informal group meetings on Tuesday
and Friday night and said that he and FOSTER were friends but not
close friends. They had superficial things in common. They were
both from Arkansas; they had similar families who were still in
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Arkansas and they would talk about what their life was like.

LINDSEY estimated that FOSTER’s level of anxiety and loneliness
in connection with what he was experiencing as about comparable
to what LINDSEY was experiencing and did not consider it to be

inordinate.

The only time that LINDSEY recalls an incident where
FOSTER seemed inordinately upset about something was the day that
The Wall Street Journal published an article on either FOSTER
himself or the Rose Law Firm that showed no picture of him.in the
usual box where The Wall Street Journal likes to put a sketch of
the individual being discussed. The criticism that appeared in
that article painted a shady, if not unethical, image of FOSTER
and FOSTER found it extremely irritating. FOSTER had initially
refused to send them a photograph but then did so but not in time
for it to appear with the article. LINDSEY recalls FOSTER saying
to him, "The damn thing is that I sent them a picture". LINDSEY
said that by his way of thinking, it was not that big of a deal,
but it appeared that FOSTER had no sense of resildience or sense
of humor on the matter. The article implied that FOSTER and The
White House was willing to play “fast and loose" with the rules.

LINDSEY said that he knew FOSTER had lost some weight,
but that he did not attribute it to anything of significance. He
noted that he himself had lost 25 pounds since coming to work at
The White House. He remembers one night shortly before FOSTER’s
death when HUBBELL, the President and himself were going to watch
a movie at The White House and the President called FOSTER to
invite him to come. Foster declined saying that his wife LISA
was already ready for bed. His refusal to come to the movie did
not seem significant. He remembers discussing FOSTER with WEBB
HUBBELL and could only recall the sense that FOSTER needed a good
weekend to rest.

At the initial wmeeting regaxding the Travel Office,
VINCE FOSTER was most defensive about WILLIAM KENNEDY’s
participation in the matter. FOSTER was very unhappy that
KENNEDY was reprimanded with regard to the Travel Office matter.
LINDSEY said that MACK MCLARTY, JOHN PODESTA, VINCE FOSTER, MARK
GEARAN and possibly LEON PANETTA and BERNARD NUSSBAUM were at
that meeting. The purpose of the meeting was to develop a
strategy prior to the press release of the Travel Office report.
FOSTER was angry about the letters of reprimand. KENNEDY was
also very unhappy and LINDSEY said he thought he remembered that
KENNEDY was feeling as though perhaps he should resign. LINDSEY



FD-302a (Rev. 11-15-83)

o-LR-35063

BRUCE ROBERT LINDSEY O 6/22/94 Puge

Continuation of FD-302 of

thought that he remembered FOSTER‘s opinion being that if one
person in the Counsel’s Office received a reprimand then they
should all receive letters of reprimand because they were all
equally responsible and accountable for what occurred.

LINDSEY could not remember anything else that FOSTER
found disturbing. LINDSEY does not recall FOSTER being upset
about Whitewater or Madison Guaranty Savings & Loan issues. He
did not recall ever having a conversation with FOSTER about -
Whitewater or Madison and he does not recall anybody talking
about ever having a conversation with FOSTER in which he was
known to have been upset about Whitewater or Madison.

The only way that Whitewater surfaced in any way was
the issue of evaluation and disclosure of the Whitewater stocks
after they had been sold on the President’s disclosure forms.
LINDSEY said that FOSTER did not discuss the issue with him. He
just knew that it was a matter that was handled around the end of
May when the disclosure forms for the First Famil'y were due.

LINDSEY advised that he has no idea why FOSTER may have
killed himself. The most important things to FOSTER were his
family, especially LAURA, his daughter.

LINDSEY advised that he was notified of FOSTER’s death
by WILLIAM BURTON. LINDSEY was in his office at The White House
at the time because the President was doing the Larry King Show.
BILL BURTON stuck his head in the door and said that someone with
VINCE FOSTER’s White House tag and FOSTER’s vehicle had been
shot. Later in the evening LINDSEY heard that it was an apparent
suicide. LINDSEY advised that he stayed at his desk and in his
office area for most of the evening. Many individuals were
coming and going. At some point he went to The White House
residence. Towards the end of the Larry King Show, he saw
GEAREN, RICKI SIDEN, RANDY GROMWALD and PAUL SEGALA (individuals
who were helping with the taping). He walked over to that area
with MAC MCLARTY. He does not know if GEORGE STEPHANOPOULOS was
there and he does not remember seeing DEE DEE MYERS.

LINDSEY advised that during that evening of July 20,
1993 he did not hear any conversation about anybody having found
a note that might shed light on why FOSTER might have committed
suicide, nor did he hear any conversation about anybody looking
for a note. He also did not hear any conversation about anybody
going into VINCE FOSTER’s office. After the Larry King Show was



FD-302a (Rev. 11-15-83) 4

s-LR-35063

BRUCE ROBERT LINDSEY B 6/22/94  Bige

Continuation of FD-302 of

completed, the President and MAC MCLARTY went to the FOSTER
residence.

With regard to activity in and around the room known as
“the map room", LINDSEY advised that the President never came
into the map room and to his knowledge, they never shut the door
of it and never talked about any note while the door was shut.

LINDSEY speculated that no one thing pushed VINCE .-
FOSTER "over the edge". 1In a conversation between himself. and
WEBB HUBBELL, HUBBELL remarked, "If you lined up 20 people-in a
row in order of their likelihood of committing suicide, VINCE
FOSTER would be last in line". LINDSEY agrees with this.

After the President left for the FOSTER residence,
LINDSEY returned to his office. He decided to go home sometime
between 1:00 and 2:00 am. He does not think that he saw either
PATSY THOMASSON or MAGGIE WILLIAMS at The White House that night.

With regard to CRAIG LIVINGSTONE, LINDSEY advised that
LIVINGSTONE had called him because of The White House pass having
been found. LINDSEY recommended that KENNEDY accompany
LIVINGSTONE to identify the body. He advised that he never
physically saw CRAIG LIVINGSTONE at The White House that night
but must have spoken to him on the phone. He does not recall who
called whom. LINDSEY does not recall anything about a written
memo that CRAIG LIVINGSTONE produced which chronicles his .
(LIVINGSTONE’s) activities on July 20 and 21, 1993. He had a
vague recollection, however, of LIVINGSTONE telling him on the
morning of July 21 that LIVINGSTONE had earlier that morning gone
to the FOSTER residence to help deal with the press should it be

necessary.

LINDSEY said he never heard of any documents being
removed from FOSTER’s office nor did.he ever talk to THOMASSON or
NUSSBAUM about it. He also did not talk to them or hear about a
note being found.

With regard to the inventory, LINDSEY said that
NUSSBAUM was concerned about the issues of executive privilege.
He recalled that BURTON, LINDSEY and NUSSBAUM discussed that
issue on the afternoon of July 21 while individuals from the
Department of Justice were waiting for them. The end result that
LINDSEY remembers was that NUSSBAUM would use his best judgement
as to what the Department of Justice people would see and what
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they would not. They did not want to be too free in the access
they allowed, but on the other hand did not want to be too rigid.
By the end of the meeting, LINDSEY said that he was still not
sure what decision was going to be made on the matter. He said
he had a brief conversation with NUSSBAUM after the inventory had
been conducted and NUSSBAUM told him that things had "gone
smoothly".

During the interview LINDSEY provided the following
personal information about himself: & 5

DOB : £ FOTA(b)(®)

POB : FOIA(b)(7) - (C)

SSAN:

Position: Assistant to the President and

Senior Advisor, January 20,
1993 to the present
Address: 3515 Hill Road, Apt. #2
Little Rock, Afrkansas 72205
White House telephone
number : 456-2668
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Inspector JAMES LINGERFELT, Information Services
Division of the Metropolitan D.C. Police Department, 300 Indiana
Avenue, Washington, D.C. 20001, work phone 202-727-4138, was
informed of Agent COLOMBELL’s identity and that Agent COLOMBELL
was part of the investigative staff of the Office of the
Independent Counsel, Whitewater matters. Inspector LINGERFELT
was also informed that Agent COLOMBELL was attempting to
determine if Metropolitan Police units were dispatched to the
residence of VINCENT FOSTER, 3027 Cambridge Place, Georgetown,
Washington, D.C. on July 20-21, 1993; the evening of VINCE
FOSTER’s death.

Inspector LINGERFELT stated that based on a review of
"radio run records", contained in the computer assisted dispatch
system (CAD), he was unable to locate any record reflecting that
Metropolitan Police units were dispatched to the above Cambridge
Place address. He was unable to find any records confirming that
a telephone call was received by the police communications center
asking for assistance at 3027 Cambridge Place. He was also
unable to locate any record confirming that police cars were
dispatched to that address over Metropolitan Police radio
channels. He concluded by stating that there could have been a
radio communication overheard by other officers that originated
from a car to car transmission or a radio transmission from the
District Two Watch Commander’s office to one of the District Two

vehicles. s

(telephonically)
Investigation on 11/10/94 at _Washington, D.C. File# _29D-LR-350%3

by SSA WILLIAM E. COLOMBELL Date dictated 11/10/94
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/
David Craig Livingstone, -Director of White House

Personnel Security, was interviewed in the Office of the Special
Counsel, 1001 Pennsylvania Avenue, NW in the presence of his
attorney, Paige E. Reffe. Also present during this interview was
Associate Special Counsel Carl Stitch. Mr. Livingstone was
advised as to the official identities of the interviewing agents
and Mr. Stitch and of the nature of the interview. He then
provided the following information: =

s

He has held his present position at The White House
since February, 1993. He first met Vincent Foster, Jr. when he
(Livingstone) came to work at The White House and he therefore
knew Foster for only five months prior to his death. His
contacts with Foster were sporadic and brief. He seldom had
occasion to talk with Foster and when he did their relationship
was professional rather than social. He noticed no change,
either emotional or physical, in Foster during the time he knew
him before his death. He described Foster as professional, soft
spoken, intelligent and controlled. He last saw Foster in a
White House west wing hallway on July 20, 1993, the day of his
death. They exchanged greetings as they passed.

In July, 1993 his (Livingstone) office was, as it is
now, in the 0ld Executive Office Building. Bill Kennedy was his
immediate superior at that time with Kennedy reporting directly
to Vincent Foster. He recalls that period as being an extremely
busy time with people in The White House being under considerable
stress. 1In that regard, approximately one week prior to Foster’s
death, he (Livingstone) went to Foster expressing concern about
the welfare of Bill Kennedy in that he was working very long
hours, was under pressure, and seemed tired. Foster said to him
"he’s going to be fine and we‘re all going to be o.k.". Prior to
Foster saying this, Livingstone had related to him comments by
Bill Kennedy concerning their large ‘workload, the stress of the
job, and their need for more employees.

Graig Livingstone said that he can recall nothing
unusual or significant about July 19, 1993. He said that July

avestigatonon _5/12/94 a _Washington, D.C. Fie# _29D-LR-35063 SUB A

SAs WILLIAM T. GUYTON
by _| [FOIA(D)(7) - (C)] Date dictated 5 /17/94

This dgycumcnt contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
it and its contents are not to be distributed outside vour agency.




2

FD-302a (Rev. 11-15-83)

-oU-LR-35063 SUB A

David Craig Livingstone - 5/12/94 i

Continuation of FD-302 of

20, however, was a very eventful and, in some ways, tragic day
that he remembers well. He explained that members of The White
House staff had been very busy with events leading up to the
President naming Louis Freeh to be the new FBI Director on that
day and with plans for the President to appear on the Cable News
Network, Larry King Show that night starting at 9:00 pm.
Livingstone had arrived at The White House early that morning and
left at approximately 8:15 pm after watching the CNN crew prepare
The White House library for the President’s interview with Larry

King.

He arrived home at approximately 9:00 pm and received
an electronic page as he was about to enter his residence. He
contacted the indicated telephone number and spoke with United
States Secret Service (USSS) Inspector Dennis Martin, who told
him "I have bad news-Vincent Foster has apparently killed
himself." Livingstone said that he believes Martin told him that
he had been advised of the death by the United States Park Police
(USPP) and was advising Livingstone because of his position as
Director of White House personnel security. Inspector Martin
said that he had also notified another White House staffer, David
Watkins.

After his conversation with Martin he noticed that it
was approximately 9:05 - 9:10 pm, and realized that the President
was, at that time, involved with his live television interview.
Livingstone, not wanting Bill Clinton to be advised of the death
of his friend Foster while on live television, immediately tried
to contact Mark Gearan at The White House. Gearan said that he
was aware of Foster’s death and that he was with the President
and would advise him when the opportunity presented itself. He
(Livingstone) offered his assistance and offered to go to:Fairfax
Hospital where Inspector Martin had told him the body was to be
taken. Gearan said that another White House staffer, Bill Burton
was going to the hospital to identify the body. Later in their
conversation, however, Gearan requested that Livingstone proceed
to the hospital to identify the body. Before this conversation
was over, Livingstone had also spoken with White House Chief of
Staff Mac MclLarty. McLarty was also aware of the death prior to
Livingstone’s call but neither he nor Gearan advised how they had
learned of Foster’s death. Livingstone said that he, at that
point, thought of notifying his superior, Bill Kennedy and
remembered that Kennedy was a family friend of Foster’s. When he
notified Kennedy he "seemed genuinely shocked and grief
stricken". Kennedy insisted on going to the hospital with



FD-302a (Rev. 11-15-83)

_D-LR-35063 SUB A

David Craig Livingstone G 5/12/94 -

Continuation of FD-302 of

Livingstone. They agreed to meet there at 10:00 pm.

Once arriving at the hospital, it took approximately
30-40 minutes before they were allowed to see and identify
Foster’s body. During that period, Livingstone met with a police
officer at the hospital and recommended that any news media calls
coming to the hospital regarding Foster’s death should be
referred to The White House press office. He (Livingstone)
contacted USSS Inspector Martin asking that he call the USPP to
get authority for he and Kennedy to view the body for
identification. Also during their wait, Livingstone and Kennedy
made several calls to The White House where they talked with Mac
McLarty, Bernard Nussbaum, Mark Gearan, and Dee Dee Myers. By
that time they had seen the body and confirmed that it was indeed
Foster. They were therefore able to advise those at The White
House of their identification. They were told that Webb Hubbell
had gone to the Foster residence and was with Mrs. Foster.
During one of these conversations, at approximately 10:45 - 11:00
pm, Bernard Nussbaum asked him if a note had been found at the
death scene. He advised Nussbaum that the police officer they
had conferred with had said no note had been found.

He and Bill Kennedy left the hospital in his car and
went to Kennedy’s home. Once there, they met with Mrs. Kennedy
and all went to the Foster’s residence in Bill Kennedy’s family
car arriving at approximately midnight. Upon arrival, they saw
Webb Hubbell, David Watkins, and others on the sidewalk in front
of the Foster’s residence engaged in conversation. Part of this
conversation concerned the fact that a suicide note had yet to be
found. He does not recall anybody mentioning that they or any
other White House staffers had been in Foster’s office that
evening after learning of his death. There were many people at
the Foster’s residence that night, including President Clinton.
Livingstone, having assisted with news media matters during the
1992 Presidential campaign, had during conversations at the
Foster residence, offered to help with anticipated news media
inquiries the next day.

He left the Foster residence at approximately 2:00 am,
went to the Kennedy residence, got his car, and drove Bill
Kennedy back to the hospital where Kennedy picked up his car he
had left there earlier. Livingstone then went home arriving at
approximately 2:30 am on July 21 and went to bed. -

He awakened at approximately 5:00 am and drove to the
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Foster residence arriving at approximately 5:30 as had been
agreed during his discussion with White House staffers the night
before. By coming there early he hoped to assure that any
members of the media who were present gave appropriate
understanding and consideration to the Foster family. He said
that there were only "a few press types" there and that he left
the Foster residence at approximately 7-7:30 am to go to The
White House. He does not believe any member of the Foster family
or any of their friends saw him at the Foster residence between
the hours of 5:30 and 7:30 am. He also said that he cannot
recall the names of any individual reporters at the scene that
morning and can also not recall the names of any news medla
organizations represented there.

Upon arriving at The White House at 7-7:30 am, he
either went to his office or to the Nussbaum/Foster suite of
offices. He explained that his memory was not clear on this
point but that he recalled going to the counsel suite at one
point during the morning and seeing Betsy Pond and Linda Tripp
there when he arrived. He said that he did not go into Vincent
Foster’s office that morning nor did he go into Maggie Williams
office that morning. He went on to say that he has never been in
Maggie Williams office.

At this point of the interview, Mr. Livingstone was
specifically asked if he and/or another man with him carried a
briefcase and a box out of the west wing of The White House on
the morning of July 21, 1993 at approximately 6:30 - 6:45 am. He
said that he "may have" removed something that morning. He then
said that he does recall moving boxes "around that time period"
and he "may have moved something that morning" but he "doés not
remember moving any boxes or a briefcase out of the west wing
that morning". When advised that his statements appeared to be
somewhat contradictory and not a direct answer to the question,
Livingstone said that he was having -trouble remembering exactly
what he did that morning. He went on to say that he recalled
talking to Bill Kennedy and Bernard Nussbaum on the evening of
July 20, 1993 about the need to seal Foster’s office but that he
does not recall anyone asking him to remove anything from that
office. He said he did not go into The White House Counsel’s
suite on 7/21/93 "with the specific intent of taking stuff out."
When asked exactly what offices he went into on the morning of
July 21, he said that he went to the "press office" and then went
to the counsel office. Livingstone never said that he did not
take or assist in taking boxes and a briefcase out of the west
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wing during the early morning hours of July 21. Rather, he
reiterated that he could not remember having done this. When
told that information in the possession of the Special Counsel’s
investigative staff indicated that he was seen removing a box and

briefcase that morning, he offered that there are others employed
at The White House who look like him.

The following descriptive data was obtained through

observation and interview:

Name:
Employment:

Residence:

Social Security
Account Number:
Date of Birth:
Place of Birth:
Height:

Weight:

Hair:

Eyes:

Telephone Number:

Attorney:

David Craig Livingstone
Director of White House
Personnel Security, The White
House, Washington, D.C.

6717 Hillandale Road

Chevy Chase, Maryland

FOIA(b)(6)
FOIA(b)(7) - (C)

5 feet, 11 inches
250 pounds

Brown

Blue

301-654-5478 (home)
202-456-2343 (work)
Paige E. Reffe

The Law Firm of Cutler and
Stanfield

700 14th Street NW
Washington, D.C.
202-624-8400
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DAVID CRAIG LIVINGSTONE, Security, The White House,
Washington, D.C., telephone (202) 456-2345 (work) and (301) 654-
5478 (home) was interviewed in Office of the Independent Counsel,
Washington, D.C. MARK STEIN Assistant to Independent Counsel
ROBERT B. FISKE, JR. assisted with the interview. Also present
during the interview was DAVID S. COHEN, attorney for LIVINGSTONE
from the law firm MILLER, CASSIDY, LARROCA and LEWIN, 2555 M
Street, NW, Washington, D.C. 20037, telephone (202) 833-6503.
Mr. LIVINGSTONE was advised of the identity of the interviewing
agent and Mr. STEIN and of the purpose of the interview.
LIVINGSTONE provided the following information:

He has spoken several times with Inspector DENNIS
MARTIN, Uniform Division, U.S. Secret Service (USSS), formerly
assigned to The White House, Washington, D.C., about various
officers of the Uniform Division. LIVINGSTONE stated he would
discuss their attitude and/or “somethlng they sald" with MARTIN.
LIVINGSTONE said it was his job to receive and handle complalnts
regarding White House staff who may have been "out of line" in
their dealings with the Uniform Division of the USSS and vice
versa report any instances of any discourteous or inappropriate
conduct by Uniform Division personnel in dealing with White House
staff. When a complaint was made against a White House staffer,
LIVINGSTONE would take appropriate action. He assumed Inspector
MARTIN did the same when an indescretion of one of the Uniform _
Division officers was reported to him. LIVINGSTONE stated he was
trying to encourage and support an “amicable" relationship
between The White House staff and the Uniform Division of the
USSS. LIVINGSTONE would work with Inspector MARTIN on these
situations. As an example of the type of problems he would deal
with, LIVINGSTONE cited the situation early in the admlnlstratlon
where MACK MCLARTY, the Chief of Staff at The White House was
having "gate problems" wherein he was being delayed at the gate
by Secret Service personnel for screening purposes. LIVINGSTONE
at the time met with MARTIN to advise him that search of
MCLARTY's car etc. was not necessary as he was Chief of Staff at
The White House. LIVINGSTONE advised that as a result of his
contact the situation was rectified.

wvestigation on 7/12/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063
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At this point in the interview, LIVINGSTONE was shown
ten pictures of Uniform Division USSS personnel in an effort to
identify any individuals that may have been involved previously
with LIVINGSTONE in a dispute or grievance. The original
photographs shown to LIVINGSTONE were provided by USSS agent TOM
FARRELL, telephone (202) 456-2443. FARRELL has requested that
these original photographs be returned to him at The White House.
As a record of the photographs shown xerox copies of these )
photographs are attached to this FD-302. The first copy of the
photographs depicts the condition in which the photographs-were
shown to LIVINGSTONE with the names of the individuals deleted.
The second copy of the ten photographs depict the photographs
with the names of the individuals.

The photographs were spread on the table in front of
LIVINGSTONE and his attorney in the order shown on the xerox
copy. LIVINGSTONE, after reviewing each photograph noted that he
was familiar with the individuals shown as numbers five and nine
and possibly ten, but LIVINGSTONE was not positive about number
ten. These three individuals were JOHN S. SKYLES (number five),
JOHN D. CORUM (number nine) and BRUCE E. ABBOTT (number ten).

LIVINGSTONE said he didn‘t know any of their names.
LIVINGSTONE also said he had "no trouble with any" of these
individuals. He said what he remembered about number five (JOHN
SKYLES) was that he may have had a complaint with a White House
staffer. He also remembered that this individual worked at the ~
west gate of The White House. He said he recognized number nine
(JOHN CORUM) as being someone who had done “rotation" and he had
“seen him around". He said he could not remember where he had
seen number ten (BRUCE ABBOTT) and may be confusing him with
someone else. LIVINGSTONE had no other information or comments
regarding any of the individuals shown.

In an effort to assist him with his recall of events in
July, 1993, LIVINGSTONE stated he has asked the USSS to check
their entry records for his comings and goings at the time of
VINCENT FOSTER‘s death. LIVINGSTONE‘s attorney advised it was
his understanding that the FBI had these entry records.

At this point in the interview, MARK STEIN began his-
questioning of LIVINGSTONE.

LIVINGSTONE did not remember who he asked to type his
chronology dated July 21, 1993 (captioned “REPORT FROM CRAIG
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LIVINGSTONE"). He said there were possibilities in and out of
his office at The White House. He said it was most likely the
report had been done in The White House complex. LIVINGSTONE
said he was "fairly sure" he had asked someone’s secretary to
type the document. He was sure he didn‘t ask someone senior to
assist him with this typing.

LIVINGSTONE was asked to identify potential people or -
places where the chronology could have been typed, and he
answered as follows:

0ld Executive Office Building

Counsel’s office room 136 (2 secretaries)

LIVINGSTONE's office room 84 (2 or 3 staff
and 2 or 3 interns) LIVINGSTONE advised these
names have previously been supplied to the
Office of the Independent Counsel G

DAVID WATKINS office located in the basement
of the west wing of The White House--now
HAROLD ICKES office. LIVINGSTONE said this
was a possibility but not likely

West Wing of The White House

Counsel‘s office 2nd floor of the west wing
(assistants in the reception area)
Communications office (2 or 3 assistants)

LIVINGSTONE was asked who he had asked to do computer
reviews in an effort to find the chronology. LIVINGSTONE advised
he had requested STEVEN WAUBDY (extension 6229) room 136 OEOB and
his staff MARI ANDERSON and LISA WETZEL. He said his office had
gotten new computers two or three months ago but that ANDERSON
had told him that all information from the previous machines had
been downloaded to the new equipment. When asked why they had
gotten new equipment, he said they had gotten "better equipment".
LIVINGSTONE has also asked BETSY POND to review her computer
files and had hoped to ask LINDA TRIPP to do the same but has not
yet gotten in contact with her. In the communications office he
has asked DAVE LEVY (DEE DEE MYERS assistant) and CHAD GRIFFIN.-
(GERARAN‘s assistant) to look for the document.
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LIVINGSTONE said that he himself is not computer
literate and that he has “never produced" a computer document
during his tenure at The White House.

LIVINGSTONE said he was "running around" on July 21,
1993 and that’s the reason he can‘t remember who typed the
document for him. He is sure that he hand wrote the document "and
gave it to someone to be typed. He said it would have been done
sometime after the morning meeting with U.S. Park Police (USPP)
Chief LANGSTON and before the end of the day on July 21, 1993.
He said based on his notes in the chronology, the meeting with
LANGSTON occurred at 11 am but that it may have been earlier.

LIVINGSTONE was asked if he remembered a hallway
contact on July 21, 1993 with the USPP and/or a Sergeant MARKLAND
from the Park Police. He first answered no to this question and
then remembered talking to someone from the Park Police regarding
a question concerning carrying a box of documents from FOSTER’Ss
office. He remembered being asked this but then ‘didn‘t hear any
more about it. At the time he "laughed it off", thought it was
"ridiculous" and "“absurd". He said he had made it clear to the
questioner that the question was "absurd" but had clearly
answered "no" regarding carrying a box from The White House.
LIVINGSTONE said he didn‘t take the question seriously at the
time.
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JAMES M. LYONS, ROTHGERBER APPEL POWERS and JOHNSON,
Attorneys at Law, 1200 17th Street, Denver, Colorado, telephone
303-623-9000 was interviewed telephonically on June 27, 1994.
Having been advised of the identity of the interviewing agent
from a previous interview with the same agent on May 12, 1994 and
being advised of the nature and purpose of the telephonlc
interview, LYONS provided the following information:

Asked whether he had ever discussed Whitewater or
Madison Guaranty Savings and Loan with VINCENT FOSTER, Jr.’s
LYONS said that he was sure that they had discussed Whitewater at
some time. He explained that he had prepared a report (known as
the LYONS report) concerning Whitewater during the Presidential
campaign. That was the time period when he remembered some
discussion with FOSTER about Whitewater although he had no
specific recollection of specific conversation. He advised that
the last time they spoke about it was in the context of FOSTER’S
preparing corporate tax returns which included statements on the
Whitewater properties. Nothing was ever discussed about Madison
Guaranty Savings and Loan.

FOSTER wanted to wrap and conclude the CLINTONs’
interest in Whitewater Development Corporation and there were
loose ends to attend to with regard to JAMES MCDOUGAL because he
had the physical records pertaining to the company. It was not,
however, a burning issue or one that presented the possibility of -
a scandal as evidenced by the fact that FOSTER took approximately
six months to get around to tying up these administrative matters
and getting to MCDOUGAL for his signature on the tax return.

LYONS advised that he had no discussions whatsoever
with VINCE FOSTER about Whitewater after approximately March,
1993, because that marked the end of the first quarter of 1993
when the forms were due. LYONS further advised that he never had
any discussion with VINCE FOSTER indicating that FOSTER was
concerned about Whitewater or that he was concerned that there
was any other scandal related to Whitewater that he needed to
keep a 1id on or otherwise protect the CLINTONs from.

, (telephonically)
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On May 12, 1994, JAMES M. LYONS, 4880 South Fairfax
Street, Littleton, Colorado 80121, telephone (303) 721-9813, was
interviewed in Washington, D.C. where he had come for a business
trip. LYONS advised that he is an attorney with the law firm of
ROSSBERGER, APPEL, POWERS, and JOHNSON, 1 Tabor Center, Suite
3000, 1200 17th Street, Denver, Colorado 80202, telephone (303)
623-9000. After being advised of the identity of the
interviewing agent and the nature and purpose of the interview,
LYONS provided the following information:

LYONS advised that he met FOSTER sometime in 1987
through HILLARY RODHAM CLINTON and then Governor CLINTON. At the
time FOSTER was Senior Litigator with the Rose Law Firm in Little
Rock, Arkansas. LYONS’ own background was that from July 1992 to
November 1992, he was Counsel to the CLINTON-GORE Presidential

H Transition Planning Foundation; and from November 1992 to

February 1993, LYONS worked for WARREN CHRISTOPHER, who was

! Counsel to the Office of the President elect. LYONS explained
that there were two or three attorneys working in a legal
function for CHRISTOPHER and he was one of those. At the time
FOSTER was winding up his legal practice in preparation for
coming to Washington, D.C.

LYONS characterized his relationship with FOSTER as
primarily a personal one although they worked together frequently
on various legal matters. LYONS had had occasion to be in Little
Rock on a temporary basis, although for many weeks at a time and
he came to be quite good friends with FOSTER and the FOSTER
family. They had much in common, they were the same age, they
were both attorneys, they both had children, and shared a lot of
interests and concerns. They enjoyed each other’s company very
much.

LYONS advised that he travels to Washington, D.C. quite
frequently and saw FOSTER every few weeks. He had noticed that
FOSTER had had a weight loss after he came to Washington. He
characterized FOSTER as a very hard worker and LYONS believed
that it was stress induced weight loss. He noted that FOSTER did
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not normally carry a lot of weight and so any small loss was
relatively noticeable.

LYONS said that it seemed that the press had been
particularly vicious in their attacks on the members of the Rose
Law Firm individually. The Wall Street Journal, in particular,
had begun a series of articles, first criticizing WEBB HUBBELL
and then FOSTER himself, particularly with regard to the Health
Care Task Force. The task force was sued on the issue of whgther
or not their proceedings should operate openly or behind closed
doors. FOSTER won a victory for the Task Force (and by
association, for HILLARY RODHAM CLINTON) on that matter and the
Wall Street Journal accused him of "sharp tactics". LYONS
advised that that allegation really bothered FOSTER.

FOSTER called the LYONS Wednesday or Thursday the week
before his death. LYONS returned his call and FOSTER asked him
{ if LYONS would be available to come to Washington on short
notice. LYONS asked FOSTER, "what does short notice mean? Do
you need me to come today?" FOSTER said, "No. I just needed to

know you could come on short notice." FOSTER was evidentially
anticipating a legal attack in connection with the Travelgate
scandal.

FOSTER again called LYONS the Sunday night before his
death after FOSTER and his wife LISA had returned from their
weekend. FOSTER told LYONS about the weekend. He said he had
had a great a weekend and agreed that he ought to do it more
often. They confirmed that LYONS was coming to Washington, D.C.
the following Wednesday, July 21, 1993.

LYONS was coming to D.C. for other business also, but
one of the primary reasons for coming was to meet with FOSTER
with regard to representing FOSTER as a personal attorney on
Travelgate matters. LYONS advised that FOSTER was anticipating
further investigation on the Travelgate issue and he was
considering asking LYONS to be his personal attorney. LYONS
advised that he had read Chief of Staff, MAC MCLARTY's report on
the Travelgate matter and felt that the report pretty well put
the matter to rest. FOSTER didn‘t think so and he told LYONS
that, "I’‘d like you to take a look at it." For this reason LYONS
read the report again in order to give FOSTER his perspective on

{ it. LYONS said that he felt it possible that FOSTER knew he
| needed a perspective other than his own, but it was unclear ' -~
whether that was just his professional common sense or whether he
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sensed he was losing perspective himself

LYONS felt that FOSTER believed that the allegation
that BILL KENNEDY acted inappropriately when he called DOJ or the
FBI directly when he first uncovered and feared financial
improprieties in The White House Travel Office was unfair. There
was a question whether KENNEDY should have gone through a
different chain-of-command. There was a question whether the FBI
agents, allegedly sensitive to the argument that they had made a
mistake in responding to KENNEDY’s call, had reason to
mischaracterize the nature of their initial meetings at The White
House. LYONS advised that the Department of Justice has also
interviewed him with regard to possible OPR infractions.
Essentially, the FBI Special Agent’s account of those initial
conversations differs from KENNEDY'’s account and when FOSTER had
a choice between believing his friend or believing the FBI, he
believed KENNEDY. That is what LYONS believes lies at the core
of the notation in FOSTER’s list of things that were bothering
him where he says that the FBI lied.

FOSTER was clearly distressed about the "Travelgate"
matter. He felt that he and KENNEDY had become, essentially,
witnesses with regard to Travelgate and that The White House
would need counsel to deal with the matter who weren’t in that
category. He felt strongly that The White House should hire
outside counsel to be handling the Travelgate matter for this
reason. He also believed that he would be needing a personal _
attorney to represent him in the matter.

After FOSTER'’s death, LYONS found out that FOSTER had
also talked to JAMES HAMILTON, an attorney in Georgetown,
Washington, D.C. who also represented his family and also to
SUSAN THOMASES of the New York firm WILKEY, FARR and GALLAGHER
(phonetic) as possible attorneys to represent him in the
Travelgate matter. -

LYONS advised that during the telephone conversation on
Sunday, July 18, 1993, they confirmed that LYONS was coming to
Washington, D.C. on the following Wednesday and they would get
together. It was anticipated that they would leave The White
House and discuss the matter of private representation and also
have dinner together. LYONS had insisted on not doing the
interview in The White House. He called FOSTER again on July_20
late in the morning. He was simply calling to confirm when " he
was coming in and final arrangements for meeting. He thinks he
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possibly saw FOSTER on CNN, during the report of The Rose Garden
Ceremony of appointing LOUIS FREEH to be Director of the FBI, but
he is not certain. FOSTER was not available to take his call.

BRUCE LINDSEY’s office called him later that night
about 7:00 pm Denver time (9:00 pm D.C. time) to tell him of
FOSTER's apparent suicide. LYONS said that he was terribly
shocked at the news of FOSTER’s death but has subsequently come
to terms with the fact that it seems to be in the nature of the
disease of depression that these things sometimes happen, very
quickly and without much warning. LYONS’ wife is a psychiatric
nurse and they have discussed depression a good deal as a result
of FOSTER’s death. He is currently of the opinion that FOSTER
probably suffered from chronic untreated depression.

LYONS observed that the West Wing of The White House
was an absolutely terrible place to work, with a great deal of
intense pressure and public criticism. FOSTER was accustomed to
being in control. He was the most well respected litigator in
his firm in Little Rock. By contrast, in Washington, D.C. he was
being pounded away at every day and was coping with an
environment where he lacked control.

FOSTER believed that private sector attorneys should be
handling many of the matters they were handling, both for ethical
and workload reasons. The CLINTON Administration had called for
a 25 percent cut. Under the BUSH Administration the Counsel’s
office had 18 to 20 lawyers at its peak and when CLINTON took™ -
office there were only 6 or 7. There were many discussions about
the composition and the character of the associates in the
Counsel’s office and everybody was spread incredibly thin.

LYONS was not aware of any matter which caused FOSTER
to be working very closely with PATSY THOMASSON or MAGGIE
WILLIAMS. .

It is LYONS‘ opinion that FOSTER had a very strong and
very stable marriage with LISA FOSTER. He does not know who
FOSTER may have regarded as a confidant but he would guess that
it was LISA FOSTER. LYONS further advised that rumors of an
affair between FOSTER and HILLARY CLINTON had no basis in fact.
He speculated that the rumors were fueled by the fact that they
traveled together as attorneys must sometimes. FOSTER never
discussed the rumors with LYONS. There did not appear to be &
need to do so because they both understood that such tawdry
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rumors were just an unfortunate effect of professionals, men and
women, working and traveling together.

LYONS also could not provide any information with
regard to the handling of FOSTER's papers in his office following
his death.

In closing, LYONS said that he never saw any indication
whatsoever of "unbalance" in FOSTER. They had spent a lot of
time together in Little Rock and had much in common. They shared
similar wedding anniversaries and had talked about going together
on a joint trip to celebrate those anniversaries. LYONS had seen
no evidence of depression or psychiatric imbalance. He described
FOSTER as very self-possessed and concluded that FOSTER had
apparently been so good at appearing to cope with life that
nobody noticed that he was ill. e

part of the interview, LYONS providedxtﬁe following

personal information: 2

JAMES M? LYONS

Name :

Date of Births ol

Place of Birth:\\ Fglﬁ(g)(e)
Social Security Nosw.: - (b)(7) - (C)

Residence/Address: :y( 4880 South Fairfax Street
~_ Littleton, Colorado 80121
~303-721-9813
Attorney at Law
ROSSBERGER, APPEL, POWERS AND
JOHNSON .
One Tabor-Center, Suite 3000
1200 17th Street
Denver Colorado
303-623-9000

"

Residence Tele
Position:
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JAMES M. LYONS, Attorney at Law, 1200 17th Street,
Suite 3000, Denver, Colorado was telephonically contacted by
writer in order to clarify some issues regarding the so-called
LYONS report which appeared in the production of documents made
by The White House. Being acquainted with the identity of the
interviewing agent, LYONS provided the following information:

The purpose of the interview was to clarify the nature
of three documents which had been found in VINCE FOSTER‘s office
which are identical to exhibits number 10, 10A and 10B produced
by The White House to the Office of the Independent Counsel on
June 12, 1994. These three exhibits were described in detail by
the writer to LYONS telephonically. LYONS advised that exhibit
10 (dek 004327) and 10A (dek 004329) comprised what is commonly
known as "the LYONS report" as released to the public. Missing
from what is in the current possession of the OIC from this
report are two pages of sheets with financial data on them. One
page is a balance sheet and the other is a statement of relative
contributions. These missing sheets are in the possession of OIC
but can be found in exhibit 10B (the first and third page of that
exhibit with the three pages of financial data).

LYONS explained that exhibit 10B (dek 004332) is not a
draft. It is a longer and more detailed version of the published
LYONS report. It was issued the same day as the shorter version.
It has more information in it than the LYONS report. For
example, it talks about a $9,000 contribution made by the
CLINTONs to Whitewater which CLINTON characterized as an interest
payment. LYONS could not find supporting documentation for that
characterization but he advised that the actual characterization
of the money did not matter inasmuch as the aim of the report was
simply to determine the total monies contributed. It also has an
additional page (the second page of exhibit 10B‘s 3 page exhibit
of financial data).

LYONS advised that he produced the longer report to
include those items that did not have to be released to the
public.

(telephonically) .
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LYONS advised that VINCE FOSTER, Jr. asked for and got
both the shorter published LYONS report and the longer
unpublished report in order to help him have the information he
needed in order to file the CLINTONs’ tax returns for Whitewater
for 89, ‘90 and ‘91. VINCE never asked for or was given drafts
of the LYONS report.

LYONS advised that there were a series of drafts which
had been produced for the Office of the Independent Counsel based
on subpoenas delivered to DONALD KAY and LYONS himself back in
February, 1994. He advised that he was aware of one of the draft
reports having been leaked to the press some time within the last
month. He has no idea how or who leaked the draft to the press.
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JAMES LAWRENCE MACDONALD, JR., Director of Information
Systems and Technology for the Office of Administration of the
Executive Office of the President was interviewed in his office
in the New Executive Office Building. After being advised of the
identity of the interviewing agent and the nature and purpose of
the interview, MACDONALD provided the following information:

MACDONALD advised that he has worked at The White  House
since August of 1991 and was then Assistant Information Resource
Management Director. He was Co-Director at the Department as of
July 1993 and has held the current position as Director since
September 1993.

MACDONALD advised that he remembers hearing of VINCE
FOSTER, JR.’s death. He did not know him and had no direct
personal or professional involvement in the events surrounding
FOSTER’s death at the time that it occurred, except that on July
21, 1993, the day after VINCE FOSTER’s death, MACDONALD called
BRUCE OVERTON in the Office of Administration Counsel’s Office
and suggested that a back-up should be made of anything on VINCE
FOSTER's computer if he had one. MACDONALD believes that OVERTON
called The White House Counsel to make such an offer but
MACDONALD’s office never got a return call asking them to do
anything. This was not unusual.

Months later, at the request of The White House - -
Counsel’s office in May or early June of 1994, current White
House Counsel LLOYD CUTLER’s office called the Office of
Administration General Counsel CHRIS CERF, phone number 395-6963,
in order to request that a study be conducted of any and all
aspects of VINCE FOSTER’s use or access to computers.

MACDONALD explained that he was an auditor for years
and so he tackled the task with a great deal of thoroughness and
experience. He tracked every single personal computer .
(hereinafter PC) that VINCE FOSTER may have had access to in
order to track every computer he may have used and where those
computers ended up. He determined that there was no E-mail
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activity on the computer in VINCE FOSTER’s office and, in fact,
there were unopened messages on the computer indicating that
FOSTER, in fact, never used his computer.

MACDONALD advised that as a general rule, if computers
need to be moved, MACDONALD’s department does the work. It
happens occasionally that people move their own computers
although they should not. MACDONALD’s office periodically does
physical audits of what equipment is located where and who is
using it. This is done on an annual basis as a courtesy to The
White House. There are six computers in The White House
Counsel’s office.

MACDONALD advised that Help Desk activity (the problem
resolution tracking system referred to as CZAR) showed that in
October 1993, DEBORAH GORHAM called the Help Desk and asked that
someone come by and make back-up tapes from the hard drive in her
computer. An individual in MACDONALD’s office named PAULA SHERRY
completed the service request and reported in her notes that
GORHAM had mentioned that the PC hard drive she was making tapes
of had been utilized for VINCE FOSTER’s work.

The only "anomaly" that MACDONALD observed in the
course of his study of VINCE FOSTER‘s use of electronic data was
a disruption in accounting for the chain of custody of the
machine in his office. He explained that in the final weeks of
the BUSH Administration, all the hard drives in the Counsel’s_
office had been removed from the machines in order to turn them
over to the FBI in connection with a criminal investigation that
they were conducting. At that time a fresh hard drive was
inserted into all computers and a log of custody was begun. The
log for the machine in VINCE FOSTER’s office shows that in
February 1993 there was a request to MACDONALD’s office to
install E-mail onto VINCE FOSTER’s personal computer. MACDONALD
recalls that his service person found the computer buried with
paper, obviously not in constant use and connected the E-mail.
There is no electronic record of VINCE FOSTER ever using his E-
mail or his computer.

There then occurred what MACDONALD characterized
loosely as a break in custody when the PC was found later on the
floor outside TOM CASTELTON’s office in the 0ld Executive Office
Building. The machine was not being used and the break in
custody arises from the fact that there is no record of who —
disconnected the machine from FOSTER’s office and moved into the
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0ld Executive Office Building. MACDONALD speculated that it
could have been done by one of the contractors used by his office
who for some reason neglected to do the paperwork showing the
service. MACDONALD said that this breakdown of the system
bothered him a little bit, but he conceded that it frequently
happens. He advised that it would have been possible to tamper
with the machine during this period. Someone could have switched
hard drives. It would also be very easy to erase all data on the
hard drive and there would be no way to know that had happened.
He said that TOM CASTELTON eventually inherited that machine some
time in November 1993, and that the hard drive broke a couple
months later (possibly January) and was scrapped.

Everything that MACDONALD picked up in the course of
his study indicates that DEBORAH GORHAM did all of VINCE FOSTER’s
work on her computer in the Counsel’s office. In November of
1993, GORHAM was evidently leaving government employ and,
according to appropriate procedures, cassettes were made of all
the work on her computer. Two sets were made. One was for
DEBORAH GORHAM herself. The White House kept the other set.
MACDONALD verified that both tapes representing The White House’s
copies are still being maintained in a locked cabinet. MACDONALD
further advised that just a couple of months ago, The White House
Counsel asked for hard copies of the taped backup which produced
hard copies of all the directories. Subsequent to that certain
letters were requested from those directories. As far as
MACDONALD knows, the hard drive that DEBORAH GORHAM used to do
VINCE FOSTER’s work is still in place in the Counsel’s office.
Any files in existence on the hard drive which had been deleted
are currently still there but are being written over as the hard
drive is used.

MACDONALD advised that he saw nothing in the course of
doing his study that indicated any activity showing unusual
requests for deleting documents or retrieving deleted documents
or any other kind of activity that might be the least bit
irregular. There are also no other relevant Help Desk records.

MACDONALD advised that should the Office of the
Independent Counsel wish to get a copy of the study that he
conducted for LLOYD CUTLER’s office, he said that it could be
described as a white binder of service activities created by the
Office of Administration for The White House Counsel regarding
computer equipment used by VINCE FOSTER and associated counsel in
the 2nd floor of the West Wing. It was created approximately May
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or June 1994. MACDONALD further advised that it is a compilation
of service records. There is no explanatory summary that
accompanies those documents. Requests for the contents of the
white binder should be made to the Office of Administration
General Counsel, CHRIS CERF.

MACDONALD advised that he knows CRAIG LIVINGSTONE
professionally and has had only limited contact with him on the
subject of building passes. .

As part of the interview MACDONALD provided the
following personal information:

Name : JAMES LAWRENCE MACDONAILD

Date of Birth: FOIA(b)(6)

Plac.:e of Blr';h: FO'A(b)(7)-(C)

Social Security Number:

Home Address: 10262 Eagle Nest Court
Fairfax, Virginia

Residence Telephone: 703-239-1540

Work Telephone: 202-395-7323

Position: Director of Information

Systems and Technology for
The Office of Administration
of The Executive Office of
The President



-

FD-302 (Rev. 3-10-82)
o

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 5 /6 /94

MARLENE A. “MACDONALD, Staff Assistant for the Counsel
to the President, (see below for address and telephone
information) was interviewed at the Office of Independent Counsel
in Washington D.C. where she arrived for a prearranged
appointment. After being advised of the identity of the
interviewing agent and the nature and purpose of the interview,
MACDONALD provided the following information:

MACDONALD was a volunteer in the Office of the Counsel
to the President beginning the third week in June 1993. She
worked in the office space with the BERNARD NUSSBAUM, VINCE
FOSTER JR, Executive Assistants BETSY POND, LINDA TRIPP, and
DEBORAH GORHAM, and Special Assistant TOM CASTLETON. As of July
20, 1993 she was volunteering her time on Mondays, Wednesdays,
and Fridays doing some drafting and typing of letters for
NUSSBAUM (never for FOSTER), answering phones, and occasionally
some minor task, such as photocopying, fcr FOSTER. GORHAM did

everything for FOSTER.

MACDONALD only knew FOSTER for a month, and explained
that he never warmed up to her. She advised that he never
acknowledged her presence, much less was friendly or warm. In
his defense, she said that he did not appear to be a very
outgoing person even with other people. But she was nonetheless
hurt and insulted by his behavior towards her. The stories she
heard about FOSTER after his death did not comport with the man

she had known.

She also remarked that he appeared extremely skinny to
her. POND and TRIPP commented that he had lost weight.
MACDONALD could not understand it, because he ate a lot of
cheeseburgers and liked M&Ms. MACDONALD believed that you have
to order onions on the cheeseburgers in the White House mess if
you want them. She did not know if “FOSTER liked them or not.

The Friday before his death, FOSTER left early because
he was going away for the weekend. He was asked where. he was
going, and he answered, "Wherever my wife takes me." MACDONALD
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got the impression that he had wanted to work that Saturday, but
that his wife had insisted they go away.

Because of her work schedule, MACDONALD was not at work
on Tuesday, July 20, 1993. At 8:00am on the morning of 7/21/93,
POND called her and notified her of FOSTER’s death. POND asked
her to come in early to help with the phone calls, so MACDONALD
arrived at work at 9:00am. GORHAM, CASTLETON, POND, and TRIPP
were there. The door to the entire suite was closed, as was the
door to FOSTER’s office. The entire day’s events are fuzzy. She
recalled that FOSTER’s office was sealed later in the morning.
President CLINTON came by. A Secret Service guard (in a suit,
not a uniform) who was guarding the door to FOSTER’s office
pumped her for information about what she knew about what might
have happened. She said she did not know anything, but was
alarmed by his questions and complained to a secretary in an
adjoining office named Pan Ronet (phonetic).

Because of the unusual situation, MACDONALD worked
Thursday that week. She does not remember anybody going into
FOSTER’s office, except on Thursday, when NUSSBAUM went in with
nine other men. It struck her as "crazy" for all those men to be
crammed in such a small office. She does not recall anything
having been moved in FOSTER’s office on Wednesday, the 21st
except POND said she’d straightened some papers out of habit.

On Friday, July 23, 1993 CASTLETON and MACDONALD were
the only two in the office, the rest having gone to FOSTER'’s
funeral in Little Rock. A secretary from Correspondence { a
"career person" who had been at the White House for years) sat in
with them and helped them with phone calls. FOSTER’s office
remained closed and she did not see anybody go into it.

On Monday, July 26, 1993, approximately 8-8:30pm she
recalls that NUSSBAUM, NEUWIRTH, and” CLIFF SLOAN were in
NUSSBAUM's office. MACDONALD and TRIPP were the only support
staff still there. The atmosphere was tense. One could tell
that they had something--the air was tense. At one point  they
wanted to use the typewriter, which was in TRIPP’s desk area, and
she said to them "So there’s no record on the computer?!"
MACDONALD advised that in her opinion, TRIPP was not joking with
them. After that, they had her type it on her computer.
MACDONALD does not know what it was, maybe a press release. . She
advised that it was not the text of the torn up note they’d found
in the briefcase.
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Finally, MACDONNALD does not know what FOSTER was
working on when he died. She also does not recall seeing MARSHA
SCOTT anytime in the office right before or following his death.

MACDONALD provided the following personal information
about herself:.

Name: MARLENE A. MACDONALD

DOB: FOIA(b)(6)

POB: FOIA(b)(7) - (C)

SS#:

Address: 1255 New Hampshire Avenue N.W., #308, Washington D.C.
20036 :

Telephone: (202) 785-4401 Home, (202) 456-2632 Work
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Michelle DeAnne Macon, Officer, Uniform Division
(Special Operations section), United States Secret Service (USSS)
was interviewed in the Office of the Special Counsel, 1001
Pennsylvania Avenue NW. Officer Macon was advised as to the
identities of the interviewing agents and informed of the nature
of the interview. She then provided the following information:

She has been employed by USSS for four and one half
years and is currently responsible for leading both public and
congressional tours through portions of The White House. She was
performing the same duties on July 20, 1993 at the time of
Vincent Foster, Jr.’s death. Her office is located at 1310 L
Street NW, and her telephone number is 202-395-4418.

On July 20, 1993, she worked the 6:30 am - 2:30 pm
shift at The White House giving tours. She stated that she can
recall nothing unusual or out of the ordinary about July 20
except that they were very busy with tours on that day, since
that is the peak tourist season in Washington, D.C. and at The

White House.

On July 21, 1993, Officer Macon reported to work at
approximately 6:15 am at which time she, watching a television
news announcement just prior to USSS role call, became aware of
Vincent Foster, Jr.’s death on July 20. She went to her
regularly assigned post and began giving tours at approximately
7:30 am that day. At approximately 10:00 am that morning, she
was approached by USSS Inspector Dennis Martin and another USSS
official, perhaps Assistant Special Agent in Charge Paul
Imbordino. They advised her that an investigation would shortly
be underway concerning Foster’s death and that a USSS post was
being established outside Vincent Foster’s office door. She was
to be the first USSS uniform officer placed on that post. She
and the two men immediately began waTlking towards the west wing
of The White House while they continued to advise her regarding
instructions. She was told that she was to see to it that no one
went into Foster’s office and that nothing was taken out of or
put into Foster’s office. It was her understanding that if a
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high ranking White House official insisted on going into Foster's
office, she was to advise him that this was not allowed but was
to also allow entry and to make a note of it. She assumed the
new post outside Vincent Foster’s door at approximately 10:10-
10:15 am. She noted that she had never been to Vincent Foster’s
office before that time and has not been there since July 21,
1993,

Upon assuming this post Officer Macon made sure that
the door to Foster’s office was closed and stood in front of it.
She was permanently relieved from this post at approximately 12
noon by USSS Officer Robert Popic. Officer Macon stated that
shortly after she took her post, Bernard Nussbaum, Counsel to the
President, approached the door to the office and told her he
wished to go in. She advised him that no one was allowed. in
Foster’s office at which time he told her that he understood that
but that he simply wanted to get a photograph from the office to
show to the President. Officer Macon opened the door and allowed
Nussbaum in and went inside with him. She advised that Nussbaum
was only inside Vincent Foster’s office a matter of seconds in
that he walked directly to the photograph as if he had seen it
before and knew exactly where it was. She stated that while she
cannot recall the exact location of the photograph, she believes
that it was an unframed photograph measuring approximately five
inches by seven inches that was sitting on either the bookshelf,
table, or desk in the office. She observed Nussbaum pick up the
photograph and turn and leave the office. She stated that
Nussbaum did not bring anything into the office, did not leave
anything in the office, and did not take anything else from the
office other than the one photograph. After a brief time, both
he and Officer Macon exited the office with her closing the door
behind them. Nussbaum then went into his office and she
reassumed her stance in front of Foster’s door. Officer Macon
stated that she believed that one of the secretary’s in the
reception area could probably tell that she felt uncomfortable
with Nussbaum entering the office in that it was counter to the
orders that she had been given. She advised that this secretary
(name unknown) told her that the photograph taken by Nussbaum was
a photograph of President Clinton and Vincent Foster when they
were children. She advised that she had briefly seen the
photograph and that it was of a group of people (p0881b1y six-
eight) that appeared to be perhaps school-age boys.

Officer Macon advised that shortly after Nussbaum ~
obtained the photograph and went into his office the President of
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The United States, Bill Clinton, entered the reception area
outside Nussbaum and Foster’s office. She stated that President
Clinton made "small talk" with the secretary’s present in the
room and then went into Bernard Nussbaum’s office and stayed
approximately 5 to 10 minutes. She stated that she was aware
that there were other people in Nussbaum’s office with he and the
President but she could not identify these people and can not
recall any of the conversation that took place in the office.

She said that at no time while the President was in the i
Nussbaum/Foster suite of offices did the President, Nussbaum, nor
anyone else go into Foster’s office.

Officer Macon said that after the President had been in
Nussbaum’s office approximately 5-10 minutes he left and shortly
thereafter all of the employees in the Nussbaum/Foster suite of
offices also left to go to what she understood was a hastily
called White House staff meeting. She said that she overheard
Mr. Nussbaum’s secretary saying that he was going to a meeting on
The White House west wing first floor although no further details
were given.

Once relieved from this post in front of Vincent
Foster’s door, she returned to her regular duties of giving White
House tours and ended her shift that day at 2:30 pm and went
home. .

Michelle Macon stated that she never knew Vincent
Foster, Jr. either personally or professionally and to the best
of her knowledge had never seen nor spoken to him prior to his
death.



29D-LR-35063 T mATL "
HAS CLEAKS
: 4/29/94

On 2/28/94, writer, SSA H. Alexis Suggs, conducted inquiries
at the White House regarding the mail pick-ups from VINCE FOSTER
JR‘s office in the White House Counsel‘s Office in the West Wing of
the White House. $MANUEL~ ANTHONY MENDOZA, Manager, Customer
Services, United States Pdstal Service Mail Section, /and JAMES M.
_REAGBN, Assistant Superintendent, White House Mail Aection (both
individuals are U.S. Postal employees detailed to t White House)
provided procedural information and a partial physital tour of the
facilities. y

On_or about. .Jduly 20, 1993 couriers, alsg_C§iiedvmail clexrks,
made their rounds of the Offices in the.West Wing. every..l.hour. and
45 minutes. They used carts which separated internal White House
mail from regular mail going to addresses outside the White House.
The pace of their pickups is not condusive to scrutiny of
individual pieces of mail. External mail }s jumbled into huge
baskets which, at the Mail Section in the /0ld Executive Office
Building, are again sorted into White House return addresses
(processed for franking and subsequent mailing) and personal pieces
of mail which are already stamped. The latter are quickly
separated and placed into the regular mail as a courtesy to

employees.

The process and volume of mail is such that unless the
individual couriers would happen to remember seeing FOSTER‘s mail
at the time of pick-up and have occassion to remember it because of
his later death, individual pieces of personal mail which FOSTER
mailed prior to his death are untraceable.

The following White House Mail Clerks were interviewed on
4/28/94 at the 01d Executive Office Building, White House Mail
Section, The White House, Washington D.C. 20500-0049 by SSA H.
Alexis Suggs and were unable to provide any information régarding
three items of personal mail allegedly placed in VINCE FOSTER JR’s
outgoing mail in the Office of Cousel for the White House on July
19 ox 20, 19933

Name oy Position and Work Schedule/Shift
ROBERT L. WILBON gy Supervisof, West Wing Messenger
DOB % Service, 11AM - 8PM shift M-F

i e——

pog| [FOIA(b)(6)
ss#| |FOIA(b)(7) - (C) o

; e
JACKIE D., LAWSON : Mail Clerk, 7:30AM - 4PM shift M-F

X7



HELEN N. STUDGEON Lead Mail Clerk, 112M - 7:30PM M-F

—DOB]
=il FOTA(b)(6)
Ss# FOIA(b)(7) - (C)

—— v

—

BARBARA E. SWANN - Mail Clerk,
DOB

POB
Ss#

cv

10:308M - 7BM, M-F

|

ROBERT A. THOMAS Lead Mail Clerk, 12:30PM - 9:30PM

3x POB
- ss#

The above individuals comprise all of the mail couriers who
service FOSTER’S office. No unusual activity was noted and none
could provide any positive information regarding FOSTER himself.
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MR. ANTHONY (TONY) MARCECA was advised of the identity
of the interviewing agents and further informed that the -agents
wished to speak to him regarding his responsibilities and
association with MR. CRAIG LIVINGSTONE, when he, MARCECA, worked
for LIVINGSTONE in the office of White House security in 1993.

MARCECA stated that he first met CRAIG LIVINGSEANE.in
1984 when both of them worked on the campaign of SENATOR GARY
HART. Their supervisor at that time was a woman named CARLA REAM
(phonetic). MS. REAM is also a very close friend of the current
first family, in particular, MRS. CLINTON. It is his-I
understanding that MR. LIVINGSTONE became acquainted with the
CLINTON’'s and involved in the CLINTON campaign because of his
prior association with MS. REAM.

In November of 1992 following CLINTON's election to the
Presidency, LIVINGSTONE called him, informing him that PRESIDENT
CLINTON wanted LIVINGSTONE to be his Director of White House
security. LIVINGSTONE asked him to assist, informing him that he
would have the White House send a letter to the U.S. Army asking,
that he, MARCECA, be detailed over to the White House.

Initially, the U.S. Army refused this request and MARCECA, since
he was very interested in assisting LIVINGSTONE, independently
decided to take extended annual leave for a period of six to
eight weeks. During this time, he reported to the White House
without pay, .under the direction of MR. LIVINGSTONE and assisted
him in security matters, primarily the review of applicegtiens -for
people seeking employment in the new administration. In March of
1993, White House presidential assistant BILL KENNEDY again wrote
to the U.S. Army asking that he, MARCECA, be detailed over to
the White House and the U.S. Army agreed to this second request.

MARCECA began to report full-time in this new position
in early August of 1993, noting that at the time of VINCENT
FOSTER’s death, July 20, 1993, he was not on board. His job
consisted primarily of reviewing background investigations for
applicants who were applying for lower level staff positions.
Review of background investigations for high-level political
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appointees was handled by a MR. BUENO (phonetic) who worked on
the staff of presidential assistant BILL KENNEDY. MR. MARCECA
pointed out that he is a handwriting expert, having taken
numerous courses in this field while employed with the U.S. Army,
CID. He noted that as part of his review of background
applications, he would attempt to uncover possible problems with
applicants based on an analysis of handwriting samples that were
often available, adding that he would advise MR. LIVINGSIQNE of
the results of his analysis for whatever action or folldW up MR.
LIVINGSTONE deemed appropriate. He continued in this role till
February 15, 1994, the date that the special detail concluded.

He stated that MR. LIVINGSTONE tried to have the detail extended
but the U.S. Army refused.

MR. MARCECA stated that he considers MR. LIVINGSTONE
one of his closest friends. He stated that within a couple of
weeks of FOSTER’s death, he had occasion to talk to MR.
LIVINGSTONE. He recalled LIVINGSTONE telling him how he was
asked to assist presidential assistant BILL KENNEDY in
identifying the body. He also recalled asking LIVINGSTONE about
what the scene looked like, stating that LIVINGSTONE choked up,
remarking it was the first time he had to identify a body and he
found it difficult to talk about it. MARCECA stated that it was
his impression that LIVINGSTONE had gone out to Ft. Marcy Park
and had identified the body at the park. MARCECA stated it was
during this conversation that he attempted to console MR.
LIVINGSTONE telling him that he should have called him, MARCEGCA,
for help and advice. He remembers LIVINGSTONE asking him ghat
he, MARCECA, would have done and he responded that it wduld have
been best to call the FBI. MARCECA stated that LIVINGSTONE
shrugged his shoulders and had no further comment regarding the
matter.

MARCECA stated the only other conversations or
information that he was aware of con¢erning the FOSTER death
investigation and the events of July 20, and 21, 1993, involved a
conversation he had with BETSY POND, one of the secretarial
support persons who worked in Chief Counsel NUSSBAUM’s office.
In December of 1993, he had given MS. POND a ride out to a local
shopping center during which time she had remarked that she had
been at the Chief Counsel‘’s office when VINCE FOSTER left around
1:00 p.m. on the afternoon of July 20, 1993. POND remarked to
him that when leaving, FOSTER seemed to be "OK." POND also. .-
related to him how she was present at the Chief Counsel’s office
later that evening when PRESIDENT CLINTON came up. The
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PRESIDENT gave her a hug and attempted to comfort her. POND also
remarked that after everyone had left, she went into VINCE
FOSTER’s office and just sat there for a few minutes in a chair

"and cried by herself.

MARCECA stated that it was his understanding, based on
his conversations with LIVINGSTONE, that LIVINGSTONE also was
involved in having the body taken back to Arkansas for burial and
played some role in providing security regarding the funeral. '
services in Little Rock, Arkansas. MARCECA was asked
specifically whether LIVINGSTONE had ever mentioned going to the
FOSTER home on July 20-21, 1993, to control or run intgrference
regarding the media and ensure that the FOSTER family was
protected. He stated that LIVINGSTONE never commented on those
matters to him. MARCECA was also specifically asked whether
LIVINGSTONE had ever talked to him regarding his activities or
responsibilities on the morning of July 21, 1993. MR. MARCECA
replied that LIVINGSTONE never specifically mentioned any
activities or responsibilities other than to say that he had been
asked by PRESIDENT CLINTON to assist and help with funeral
arrangements. MARCECA was also asked whether LIVINGSTONE had
ever made any remarks regarding allegations that records relating
to FOSTER’s work had been removed from FOSTER’s office the night
of his death. MARCECA stated that LIVINGSTONE never made any
comment regarding such allegations or records. At the conclusion
of the interview, the following background information was
obtained.

Name, ANTHONY "TONY" MARCECA i R 2
Address 522 Camelot Court, Odenton, Maryland 21713
DOB |

Home phone 410-674-5126, work phone 301-677-3928
Employment - Acting Special Agent in Charge, U.S. Army,
CID office, Ft. Meade, Maryland, Building 2812.

-~

-
-

FOIA(D)(6)
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David Margolis appeared at the Office of the
Independent Counsel, Washington, D.C. as scheduled at 1:30 p.m.
for interview. Mr. Margolis was advised of the identity of the
interviewing agents and that the purpose of the interview was to
discuss his involvement in the search of Vincent Foster’s White
House office on July 22, 1993 and events surrounding that search.
In addition to the interviewing agents, Carl Stich, Assistant to
Independent Counsel, Robert B. Fiske, Jr., also assisted with the
interview. Mr. Margolis provided the following information:-:.

He is presently Associate Deputy Attorney General,
United States Department of Justice (DOJ), Washington, D.C. He
learned of Vincent Foster’s death the day after the apparent
suicide from newspaper articles. He did not personally know
Vincent Foster.

On the afternoon of Wednesday, July 21, 1993, while he
was attending a meeting in the DOJ Executive Offices, he was
interrupted with the message that the Deputy Attorney General,
Phillip Heyman, his direct boss, wanted to talk with him. He was
thereafter advised by Heyman that he and Roger Adams would be
going over to the White House to participate in a search of
Vincent Foster’s office. This search would be limited to a
search for a possible suicide note. Originally, it had been
planned that Adams would go by himself but in view of the fact
that Adams had been detailed to the White House office concerning
ethics matters in the past, it was decided that someone else from
the DOJ should also attend. Margolis had also had previous
dealings with the White House. They were to meet with Bernard
Nussbaum, White House Counsel. It was understood that the U.S.
Park Police would conduct the investigation. Margolis asked that
the FBI be included, as he was familiar with their resources and
abilities. Heyman checked with the U.S. Park Police concerning
this recommendation and they indicated that working with the FBI
was done routinely anyway and that this would be no problem.
Heyman had talked with Nussbaum and had worked out a procedure
for the search so that White House Presidential documents could
be protected. The plan, as explained, included that Adams and

vestigation on 4/8+11/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063-

SA H. Alexis Suggs}&5 //

by SA William T. Guyton Date dictated 4 /8+11 /94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be distributed outside your agency.



FD-302a (Rev. 11-15-83)

LR-35063

Continuation of FD-302 of David Margolis , On 4/8/94 , Page

Margolis would look at the first page of each document to make a
determination as to its relevancy. Margolis was not sure if
Heyman and Nussbaum had agreed to this.

Meeting with Nussbaum on the Afternoon of July 21, 1993:

Once at the White House, this plan was presented to
Nussbaum and after some discussion, Nussbaum accepted it. :
However, a White House staff member, Steven Neuwirth, raised:the
issue that the DOJ representatives and agents should just sit
there. The original discussion concerning the procedure had
included privacy issues of the first couple, Presidential papers,
and even executive privilege. Nussbaum, who was the boss, agreed
to the original plan despite Neuwirth’s recommendation. Margolis
therefore "blew off" Neuwirth’s suggestion. Margolis had been
annoyed by it. All parties agreed that it was getting too late
to start the search for that day, and therefore the search would
be done the following day. Margolis and Adams had arrived at the
White House at approximately 4:30 p.m., July 21, 1993, for these
preliminary discussions. They stayed approximately 45 minutes,
leaving at approximately 6:30 or 6:45 p.m. The time difference
being travel and waiting time.

Those present for these discussions on July 21, 1993
included Charlie Hume and Pete Markland from the U.S. Park
Police; Scott Salter and one other agent, perhaps Dennis Condon,
from the FBI; Nussbaum and Neuwirth from the White House and ~
Adams and Margolis. The negotiations ended with the
understanding that Adams and Margolis would look at the first
page of the documents. Neither the U.S. Park Police nor the FBI
would have to be present for this procedure and could use their
time conducting other interviews.

It was also agreed during the July 21, 1993 meeting
that a lock would be placed on the door to Vincent Foster’s
office. Therefore, an officer from the U.S. Secret Service would
no longer have to be posted outside this office.

Margolis was asked whether it was discussed who had
been in and out of the Foster office. He said that it had not
been mentioned who had been in the office since the death, except
that Nussbaum had said that he had been in there. He (Margolis)
was not told that either Patsy Thomasson or Betsy Pond had been
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in the office. There was no discussion of a search at a location
other than Vincent Foster’s office.

Margolis noted that if this case had involved IBM, he
would have insisted on looking at everything. But given the
sensitivity of Presidential documents and First Family privacy
and the fact that the Foster office was not a crime scene, and
Nussbaum and the White House were not suspects, he agreed to the
search as planned. He didn’t expect a suicide note to be hidden

elsewhere.

Upon returning to the Department of Justice, Margolis
advised Heyman of the meeting. This had been Margolis’ first
exposure to Nussbaum and he described him as being peripatetic.

Meeting with Nussbaum on Morning of July 22, 1993:

Upon arrival at the White House at approximately
10:00 a.m., July 22, 1993, Nussbaum told Margolis there had been
a change of plan for the search of Vincent Foster’s White House
office. Nussbaum explained that Margolis and the officers would
come in and Nussbaum, with his associates, would do the search.
Margolis recognized this as a complete change of plan, no
question about it.

Margolis remembered telling Nussbaum that if this case
had involved IBM or Xerox, he would be back with a subpoena for
all of the documents. Nussbaum noted that this was the White
House and that if this was IBM or Xerox, they would have smart
lawyers and the documents would be gone before you get there.

When asked about Nussbaum’s comment, Margolis noted a
newspaper account of Nussbaum as having a "tin ear for
appearances." He would say the wrong. thing to the wrong person
at the wrong time.

Margolis asked Nussbaum if Deputy Attorney General
Heyman had agreed to this change. Nussbaum answered something
like "not exactly." Immediately thereafter, Margolis called
Heyman and advised him that he didn‘t want to be a party to the
search if conducted under the changed procedure. He said that
the new procedure would be no different than if he (Margolis)
returned to his office and had Nussbaum mail him the results of
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the search. His being there didn‘t add anything, and it was a
change in decision that Nussbaum couldn’t articulate a reason
for. Nussbaum was not present during this telephone conversation

between Margolis and Heyman.

Heyman and Margolis agreed that Margolis would argue
for the original plan and that Heyman would also call Nussbaum.
Margolis would threaten to leave if the original plan was not
followed. Margolis explained that if there could be no
agreement, he had two choices: (1) walk away, or (2) conduct the
search under his (Nussbaum’s) terms. Number 2 was the bottom-
line choice if no agreement could be reached, as at least the
search would get done. Timing-wise and thoroughness-wise,
Margolis had no confidence that Nussbaum would get it done. If
he just walked away, Nussbaum would perhaps respond in two weeks
or so. Heyman had exploded like Margolis did when he learned of
the proposed change in plan. Heyman called Nussbaum. Margolis
was not in the room when they talked. He had stepped out.

The bottom line explained to Nussbaum was that it was a
huge mistake to change the plan and have only White House people
review the documents. It was explained to Nussbaum that it would
be his (Nussbaum’s) mistake and not DOJ‘s. Margolis told
Nussbaum that he would have to accept responsibility.

During the negotiations, Nussbaum was vacillating with
both Margolis and Heyman. At one point, Nussbaum indicated that
he and his people would have to caucus regarding the matter. ~
Margolis indicated that along the way, he bluffed that he would
go back to his office and Nussbaum should call him. He believed
this made an impact on Nussbaum.

Margolis and Adams waited two hours while Nussbaum
considered the matter. The stalemate ended at approximately
1:30 p.m. From 1:30 until 2:00 p.m., -Margolis and Adams had
lunch. Since there was no smoking in the building, Margolis went
outside at one point with Adams. He noted that Nussbaum panicked
when he came to look for them and explained that he thought that
they had left. It was indicated that at 2:00 p.m. the search
would be conducted and that Margolis and Adams would watch with
the agents. Margolis told Nussbaum that this adjusted plan
wasn’t going to work and that he was going back to his office.
In reply, Nussbaum said, "I know this is more for show, but I
really think you should be here." b
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Search of Vincent Foster’s White House Office, July 22, 1993:

The search of Foster’s office was attended by Adams and
Margolis from the Department of Justice; Scott Salter and Dennis
Condon from the FBI; Charlie Hume and other U.S. Park Police
personnel name (s) not recalled; a U.S. Secret Service person that
had only a security interest in the matter; and Nussbaum, Sloan,
Neuwirth, Burton and Neill (?), and a young associate from
Attorney Hamilton’s office by the name of Spafford. Margolis
indicated that Spafford was a non-person until the end of the.
search at which time he was identified as being from Hamilton’s
law firm.

At this point in the interview, Margolis was shown a
diagram (attached to this FD-302) of Foster’s White House office
and was asked to note the seating arrangement during the search
on the diagram and he did so. He noted that the wing-backed
chairs in the diagram would have been closer to the desk than
indicated. This diagram indicates that Nussbaum was seated at
Vince Foster’s chair behind the desk flanked by Neuwirth and
Sloan and that Margolis was sitting in the wing-backed chair to
the left of the desk and Roger Adams in the wing-backed chair to
the right of the desk. The FBI agents were seated on the
loveseat in front of the desk but to the rear of the wing-backed
chairs. Spafford and Burton were standing on the periphery and
the U.S. Park Police were in the back of the room or perhaps even
in the hallway. Burton was in and out of the room as was an
individual by the name of Neill.

The search commenced at 2:00 p.m. and the following
procedures followed: Nussbaum picked up things in Foster’s
office and assigned them to the following categories -
Presidential documents; First Family personal records; Vincent
Foster personal papers; and items given to law enforcement, such
as calendars. There was also a category described as junk by
Margolis which was shown to DOJ and the agents. These included
such things as law books and other items not relative to the
case.

Items on the bookcase were reviewed for relevancy.

Also, Margolis recalled computer documentation becoming
a topic of discussion. Nussbaum was asked to turn the computer
on but declined, saying that Foster was not computer literate-
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Nussbaum agreed to do a review of the computer later and was
adamant that it be done this way as there was no way to filter
the computer information at this time.

During the search, Sloan and Neuwirth were continually
whispering in Nussbaum’s ear. Margolis described it as a "Wall

Street discovery procedure." He noted it was driving the agents
crazy, as they felt that if there was whispering, there was
something to hide. It was being viewed as an adversary
proceeding.

At one point during the search, FBI agent Scott Salter
stood up to stretch and Cliff Sloan asked if he was not trying to
read the documents. Later, Margolis remarked to Sloan as he was
peering over Nussbaum’s shoulder was he (Sloan) trying to read
over Nussbaum’s shoulder and Sloan, being a "nervous Nelly"
stammered in response and then said, "of course I am."

Margolis advised that the briefcase in which the torn
up note was eventually found in pieces several days later was out
in plain view during the search. During a natural progression of
the search, Nussbaum took items from the briefcase and, at one
point, indicated that it was empty. However, he did not show the
group that it was empty, but simply put the briefcase back
against the wall.

Margolis noted that in Nussbaum’s paranoia, he would
perhaps miss something at that time. Nussbaum was guarded and
less than open. There should be no false illusion about that.
At the time, Margolis assumed the reason for this was to protect
the First Family and the privacy of documents. However, after
the note was found, he reached a different conclusion.

When asked if there had been discussion regarding
documents going beyond a suicide note, Margolis answered that
yes, it had been discussed that judgment would be needed. And
with the change of rules for the search, that they would be
looking not for just a note, but for something "irregular."
Something which would shed light on why Foster would commit
suicide, like a compromising photograph or blackmail letter, etc.

There were reams of paper, both handwritten and typed,
in Foster‘s office. They were divided by Nussbaum into three
piles - the real personal were given to Spafford, a huge pile of
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Presidential documents and First Family papers kept, and other A32i7
items, such as calendars, termed by Margolis as "worthless, "
given to investigators. Margolis suggested that the Presidential
documents and First Family papers be kept by Nussbaum for now and /
then inventoried. Nussbaum said he would consider this.

Margolis also noted that a question occurred to him of whether
White House Counsel should be working on Presidential personal
matters. However, he was not at the White House at that time to

consider this question.

5 e
e

The amount of documentation given to the investigators
amounted to about two or three inches of piled papers. The
personal Foster documents amounted to less than a box and the >
Presidential and First Family documents amounted to the L] -
equivalent of about ten Xerox-type boxes full. Margolis could
not remember the breakdown between Presidential and First Family
documentation. Foster’s pictures remained on the wall.
Margolis’ assumption is that if there was something that cast a
reason for the suicide, Nussbaum would have told those present.

When asked about Nussbaum’s statement that he would
admit the search was primarily for show, Margolis replied that he
took it as a true statement. When it later appeared in news
accounts that the search had been conducted "under the
supervision of" the Department of Justice, etc., Margolis told
Carl Stern, DOJ Public Affairs, to get the word out that the
search had been "in the presence of" the DOJ, rather than under
their supervision. Margolis said he had had the feeling of being
used, but didn‘t know how at the time. When asked if anyone in
the party had objected to the procedure followed, Margolis said
that he was viewed by the investigators as the point man on the
procedure. He also viewed the FBI as backup to the U.S. Park
Police who actually had the investigation.

Margolis noted that during the search on two or three
occasions he told Nussbaum to look at documentation more closely
in making his determination as to which pile he would place the
paper. He also noted the existence of telephone logs. When
asked about a search of trash, Margolis said that Nussbaum had
ordered a bag of trash brought back to Foster’s office and
Nussbaum went through this bag during the search. Margolis did
not remember any incoming or outgoing mail being present.
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At the end of the search, they simply walked out of the
office. Margolis accompanied Spafford to his car along with the
agents who helped him with his box of material.

Later, Margolis was contacted by Hamilton who advised
that Nussbaum had made a mistake by giving him some Presidential
or personal documentation. Margolis noted that he called
Nussbaum on only one occasion after this search and it had not
been related to the Foster matter, but rather in connection with
an Attorney General nominee. =

When Margolis returned to his office following the
search, he told Heyman what had transpired and Heyman was just as
displeased as Margolis was with how the search had been
conducted. It was Margolis’ understanding that Heyman had asked
Nussbaum for a call back when Heyman suggested that the original
plan be adhered to. Heyman was annoyed that he had not received
a call back. It was his (Heyman'’s) intention that when and if
Nussbaum called back not agreeing to the original plan, that he
would tell "the tall lady" (the Attorney General) and have her
call the President, knowing that Nussbaum was scared to death of

the Attorney General.

A week to ten days following the search of Foster’s
office, Heyman called Margolis from the White House and advised
that they had found a note in Foster’s briefcase "all torn up."
The U.S. Park Police took possession of this note. Margolis
called FBI Assistant Director Larry Potts and requested that an
obstruction of justice case be opened and instructed that the FBI
not show any unwarranted courtesy in this matter. Later during
the investigation, Heyman asked about the obstruction of justice
phraseology, apparently upon being questioned on this by Nancy
McFadden, an individual who had worked for the Clinton campaign.
Margolis did not answer Heyman regarding this in the presence of
McFadden, as he viewed it as a possible investigative technique
that would lose its advantage if discussed in her presence.

Margolis was asked about any involvement by Webb
Hubbell in this matter. Margolis answered that the day after the
note was found, Hubbell came down very shook up and wanted to see
the note. When shown Margolis’ copy of the note, he (Hubbell)
said it was not in Vincent’s handwriting. This matter was
resolved when it was learned that the transcription that Margolis
had had been written by Neuwirth from the original torn note.-~
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One other important area noted by Margolis, and he
could not remember if it was after or before the note was found,
concerned Collier, Chief of Staff for the Department of the
Interior, coming to see Phil Heyman and Roger Adams. Collier was
making a complaint concerning the White House treating the U.S.
Park Police like dirt and "bullying" them. Collier viewed this
as unfair and was on the verge of a pull-out because of White
House Counsel behavior. Heyman said that he would talk to those
guys and ultimately contacted Gergen and Nussbaum and read the
"riot act" to them. Neill and Burton, White House Staff, reacted
to these allegations by saying that they "had done everything
right" and anything wrong was the fault of the U.S. Park Police.
Margolis explained the problem as a cavalier attitude and
partially a New York attitude. He advised that Adams took notes
regarding the Collier visit with Heyman and Adams.

Mention was also made of an indented writing analysis
conducted on a pad of paper found in Vincent Foster’s office. It
was a letter to Nussbaum and determined to be a White House
privileged communication. This documentation was turned over by
the FBI to Margolis to handle. He, in turn, sent it to Nussbaum.
He did not break the seal on the document and doesn’t know what

was on it.

Margolis said that during the search the name "Madison"
would have been a signal to him but not "Whitewater."

Before Heyman left the Department of Justice, he, Adams
and Margolis dictated notes to Cynthia Monaco at the Department
regarding a chronology of events concerning this matter. . Since
Heyman left the Department on February 14th, it was done prior to
this time. Margolis knows that she has these notes, but does not
believe that she has transcribed them, but could be contacted for

a copy of them.

Margolis speculated that one of his hypothesis was that
the suicide note had been found prior to the search of Foster’s
office but that he just doesn‘t know.

Margolis also speculated that during his two hour wait
to begin the search of Foster’s office, that Nussbaum had been on
the phone to the First Lady regarding the procedure to be
followed. Margolis said there was no question they didn‘t trust
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any of us. We were "career humps." Heyman had selected Margolis
and Adams in particular because they were career personnel.

Margolis noted that Foster’s sister, Sheila Anthony, is
an Assistant Attorney General for Legislative Affairs at the U.S.
Department of Justice.

The following description of Margolis was obtained
through observation and interview:

Name : David Margolis

Title: Associate Deputy Attorney General
U.S. Department of Justice

Sex: Male

Race: White

DO 3 FOIA(b)(6)

POB:

SSAN: FOIA(b)(7) - (C)

Address: 2029 Wethersfield Court
Reston, Virginia 22091

Phone: (202) 514-4945 (work)

(703) 264-0483 (home)

Employment: A government employee for 29 years.

On April 11, 1994, Margolis telephoned SA William T.
Guyton to be sure he had mentioned what Heyman had done after
being contacted by Collier. He said Heyman had called Gergen and
Nussbaum. Margolis had the "sense" that Heyman was put on the
speaker phone and others at the White House were in the room
during this phone conversation. Cindy Monaco may have been
there.

Also on April 11, 1994, Margolis provided the attached
notes/"hostile" questions prepared for the Deputy’s press
conference in connection with the Foster suicide. No proposed
answers to these questions were prepared by Margolis. Margolis
will provide a videotape or transcript of this press conference
through Carl Stern if it is still available. Margolis kept no
other notes regarding the search of Foster‘s office.
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Date: Tuesday, August 10, 1993  11:05 am
From: OPDO1(MARGOLIS)
Subject: FOSTER NOTE

AS TO THE ASSERTIONS IN THE NOTE,OPR IS LOOKING AT THE SENTENCE
DEALING WITH THE FBI AS PART OF ITS BROADER INQUIRY INTO THE FBI
CONTACTS WITH THE WHITE HOUSE IN ACCORDANCE WITH THE A.G. LETTER
TO CHAIRMAN BROOKS. AS TO THE REMAINING ASSERTIONS THE PUBLIC
INTEGRITY SECTION OF THE CRIMINAL DIVISION IS LOOKING AT THEM AS
PART OF ITS MANDATE TO REVIEW ALL TRAVEL OFFICE MATTERS.WHILE
THE INQUIRY INTO THE ASSERTIONS IS NOT TOTALLY COMPLETE, I CAN
SAY THAT NOTHING IN THE NOTES HAS CAUSED THE PUBLIC INTEGRITY
SECTION TO CONCLUDE THAT FURTHER INVESTIGATION IS WARRANTED. A
FEW LOOSE ENDS DO NEED TO BE TIED DOWN-

THE FBI JOINED THE PARK POLICE IN THE INITIAL STAGES OF THE
INQUIRY INTO FOSTER'S DEATH BECAUSE OF HIS STATUS AS A FEDERAL
OFFICIAL [ASSASSINATION STATUTES]AS IT BECAME APPARENT THAT THIS
WAS A SUICIDE THE FBI GRADUALLY ASSUMED A SECONDARY ROLE TO THE
PARK POLICE. THE BUREAU REENTERED THE INQUIRY AT OUR REQUEST TO
EXAMINE THE HANDLING OF THE NOTE
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Date: Saturday, August 7, 1993 4312 pm
From: OPDO1(MARGOLIS)
Subject: VINCE FOSTER MOOT COURT MEDIA QUESTIONS

1-HOW CAN YOU EXPLAIN WHY YOUR VETERAN PROSECUTORS,ACCOMPANIED.
BY FBI,SECRET SERVICE,AND PARK POLICE REPRESENTATIVES, WHO
SUPERVISED THE SEARCH OF FOSTER'S OFFICE FOR A SUICIDE NOTE [(PER
W.H. STATEMENT]- SPECIFICALLY THE SEARCH OF HIS BRIEFCASE- FOUND
NOTHING- AND YET A FEW DAYS LATER A STAFFER WHO WAS SIMPLY
PACKING THE BRIEFCASE FOR RETURN TO THE FAMILY NOT ONLY WAS ABLE
TO FIND SCRAPS OF PAPER IN THIS BRIEFCASE BUT ALSO HAVE THE
INTUITION TO PIECE THEM TOGETHER RATHER THAN THROWING THEM AWAY?
2-YOU CLAIM YOUR PEOPLE DID NOT SUPERVISE THE
SEARCH-THAT THEY WERE MERELY PRESENT DURING THE SEARCH BY
W.H.COUNSEL. WHY DIDN'T MR.NUSSBAUM FIND THE NOTES?WHAT SENSE
DOES THIS PROCEDURE MAKE? WHO WAS RUNNING THIS INVESTIGATION-THE
DOJ OR THE WHITE HOUSE? WHY DIDN'T YOU PUT YOUR CIGAR STORE
INDIANS TO WORK BACK AT THE OFFICE DURING THE SEARCH AND SIMPLY
LET BERNIE NUSSBAUM REPORT THE RESULTS OF HIS SEARCH:-TO YOU?
WHAT PURPOSE DID THE MERE PRESENCE OF YOUR PEOPLE SERVE?
3-YOU CLAIM THAT YOU DID NOT APPROVE OF THIS
PROCEDURE-DOES'NT THIS PROVE THAT YOU PEOPLE HAVE LEARNED
NOTHING FROM TRAVELGATE? YOU ARE STILL ALLOWING THE WHITE HOUSE
TO DICTATE THE TERMS OF YOUR INVESTIGATIONS AT LEAST WHEN THE
WHITE HOUSE HAS INTERESTS TO PROTECT. IS THIS THE SEPARATION OF
POLITICS FROM JUSTICE THAT JANET RENO BRAGS ABOUT? OR HAVE YOU
BROUGHT ED MEESE BACK? 4- HAS THE FBI INVESTIGATION FIRMLY
ESTABLISHED THAT THIS NOTE WAS NOT TAMPERED WITH AFTER FOSTER'S
DEATH- AND THAT IT WAS NOT REMOVED FROM THE BRIEFCASE BEFORE
YOUR SEARCH AND SUBSEQUENTLY REPLCACED?
4-HAS THE INVESTIGATION RULED OUT THE POSSIBILITY THAT
MR.FOSTER WAS SUFFERING FROM AIDS?
5-WHAT ARE YOU GOING TO DO ABOUT THE ALLEAGATIONS IN THE
NOTE?
Ml freoil Tl v D E1:A ¥ ACTL O NeseO Nl PH BV ES U A IiEsNemCHATAENGED =2
CENPEEMAN~BSNPIfr-HEB™ TALK TO ME ABOUT MY CONVERSATION WITH JIM
HAMILTON ON FRIDAY NITE
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DAVID MARGOLIS, Associate Deputy Attorney General, U.S.
Department of Justice (DOJ), telephone (202) 514-4945 (work),
"(703) 264-0483 (home), was interviewed at the Office of the
Independent Counsel, Washington, D.C. MARGOLIS was advised of
the identity of the interviewing agent and of the purpose of the
interview, which was a follow-up to his original interview with
the Office of the Independent Counsel on April 11, 1994. CARL
STICH, Assistant to Independent Counsel, ROBERT B. FISKE, JR.,
assisted in this interview. MARGOLIS provided the following

information:

In connection with the search of VINCENT FOSTER’s
office on July 22, 1993, following FOSTER’s death, MARGOLIS and
ROGER ADAMS represented the DOJ during the U.S. Park Police
(USPP) investigation. When asked what understanding the Park
Police may have had concerning the procedure for the search of
FOSTER’s office, MARGOLIS answered that the original plan was
that he and ROGER ADAMS would look at the first page of any
documents located in FOSTER’'s office. It was MARGOLIS’ sense
that BERNARD NUSSBAUM, Chief Counsel at the White House, and PHIL
HEYMAN of the DOJ, had discussed this procedure. When MARGOLIS
met with NUSSBAUM, there was an "unequivocal" agreement that this
procedure would be followed. MARGOLIS could not recall if
Captain CHARLES HUME, USPP, was in on this original meeting with
NUSSBAUM or not. MARGOLIS said that the room where they met was
small and there were people in the hallway. MARGOLIS was not.-
sure if HUME was one of these individuals or not. '

MARGOLIS understood his function at the White House to
be two roles: (a) solidify the agreement with NUSSBAUM for the
search and thereafter he and ROGER ADAMS look at documents
located in FOSTER'’'s office for privilege concerns, and (b)
speaking on behalf of the Attorney General of the United States.

MARGOLIS felt there was a clear understanding with
Captain HUME and the USPP that the Park Police would defer to the
DOJ. MARGOLIS said that the Captain was glad that DOJ was there
and wanted DOJ involvement. It was MARGOLIS’ understanding that

nvestigation on 6/8/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063

by SA William T. Guvton WTG:deg Date dictated 6/9/94

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;
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HUME had talked with PHIL HEYMAN regarding the DOJ participation.
NUSSBAUM may also have been making this request.

The USPP looked to MARGOLIS for guidance. MARGOLIS
described the first meeting on July 21, 1993 with NUSSBAUM as
going as "smooth as glass." The next day, the USPP were caught
by surprise. NUSSBAUM announced new rules for the search of
FOSTER’s office too late for anyone to object. It was a fait
accompli. iz

The original procedure agreed to was that the USPP
would spend the morning of July 22, 1993 conducting interviews of
White House personnel and, at the same time, ADAMS and MARGOLIS
would review FOSTER documents with NUSSBAUM. MARGOLIS believed
this "pre-review" was okay with law enforcement. MARGOLIS said
that he himself tossed and turned the night before the search
regarding his involvement with making "calls" of privilege. The
ground rules agreed to were that he would look at the "first page
or so" of documents to determine privilege and relevance.
MARGOLIS was concerned with the problem of "buried" relevant
information within those documents.

MARGOLIS said it was not much of an oversimplification
to say that during the search of VINCE FOSTER’s office, they were
looking for a "smoking gun." He elaborated by saying they were
looking for pictures or a suicide note or anything else that
would help explain FOSTER’s death. -

One of NUSSBAUM's errors in judgment concerning the
search was that NUSSBAUM considered the investigators "gumshoes"
who would be trampling through every detail of First Family
records found in FOSTER's office. MARGOLIS said that this was
not the case. They were not there for a full analysis of
documents in FOSTER’s office. They were "evidence casting" for
the reason for FOSTER’s death, like -a note regarding a planned
meeting he had for Fort Marcy Park on July 20, 1993, or something
of this nature.

The USPP reaction to the change in procedure for the
search of July 22, 1993 was one of puzzlement and an attitude of
let’s get it done.
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MARGOLIS speculated there may have been someone else
calling the shots for NUSSBAUM. He made this comment in
explaining NUSSBAUM's change of plans for the search.

At either 1:30 p.m. or 2:00 p.m. on July 22, 1993,
MARGOLIS could not remember the exact time, he was advised by
NUSSBAUM that we have a "slight change" in ground rules for the
search. At that point, the search was to begin at 2:00 p.m.
MARGOLIS was not sure if the Park Police had been kept advised
with a current status report of this change or not.

At the start of the search, NUSSBAUM announced that "I
(NUSSBAUM) will look at the documents and decide if privilege
exists, either Presidential or lawyer/client, in connection with
personal documents or other stuff you can look at." Concerning
the latter category, NUSSBAUM did locate such items. As an
example, MARGOLIS cited a calendar. As an example of an
overreaction to the privilege issue, MARGOLIS again mentioned
NUSSBAUM locating a newspaper article and placing it in a
privilege pile, saying that from looking at this article,
investigators could tell an "executive agenda" and, therefore,
this article should be placed in the privilege pile. The
privilege issue was given a "very stringent test" by NUSSBAUM.
Essentially, four piles of documents resulted: (a) Presidential
material; (b) CLINTON family documents; (c) HAMILTON stuff
(FOSTER personal documentation); and (d) total innocuous
documents or a "you can see this" pile. -

MARGOLIS was asked if there was an occasion where
investigators would express an interest in documents after
NUSSBAUM described the papers. MARGOLIS answered that this
worked both ways. Sometimes the Park Police would express an
interest and sometimes NUSSBAUM would say that an item located
was something that may be relevant. MARGOLIS recalled telling
NUSSBAUM "a couple of times" to read-more of the document.
MARGOLIS explained his concern as being one where he thought
NUSSBAUM would miss some information because he was being too
careless or too much in a hurry. MARGOLIS described this as
"being BERNIE." MARGOLIS said "cops being cops" were suspicious
of NUSSBAUM’'s motives from the "get go." MARGOLIS said they did
not articulate these concerns, other than through their body
language and groans at some of NUSSBAUM's jokes. '
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Following the search of FOSTER’s office, MARGOLIS was
worried that NUSSBAUM had "played him for a fool" as part of a
"coverup." MARGOLIS spoke with HEYMAN regarding this and HEYMAN
called NUSSBAUM. NUSSBAUM answered this charge with something
like, "PHIL, how could you ask that?"

MARGOLIS could not remember an instance where the Park
Police asked for an item during the search that they didn’t get.
There may have been some items that could have gone to JIM
HAMILTON for a decision which they had expressed in, but MARGOLIS
understood investigators later reviewed documents in HAMILTON's
possession.

MARGOLIS recalled NUSSBAUM searching FOSTER’s briefcase
on July 22, 1993. He said NUSSBAUM was in a position to see if
it was empty. MARGOLIS was satisfied through NUSSBAUM's
"motions" and "eyes" and his (NUSSBAUM’s) decision to discard it,
that the briefcase was empty. He said to miss a torn up note in
the briefcase, at best, was humiliating. MARGOLIS recalled
NUSSBAUM looking into the briefcase and holding it up for the
group as empty "in BERNIE style."

MARGOLIS said that at the time of the search, he "would
like to think" that the mention of Whitewater or Madison would
have "triggered me." MARGOLIS doesn’t recall seeing or hearing
any statements regarding Whitewater or Madison during the search
on July 22, 1993. He explained his familiarity with Madison-as
being his involvement with a previous USA declination concerning
Madison.

MARGOLIS was asked how many copies of the USPP report
of the FOSTER death investigation were received by the DOJ.
MARGOLIS answered that the DOJ received one, maybe two, copies of
the report. There would have been one for MARGOLIS and one for
the Deputy, PHIL HEYMAN. He said copies could have been
reproduced at his or HEYMAN’s direction. He believes he
authorized copies for the FBI and DOJ Office of Professional
Responsibility. MARGOLIS believed he gave a copy to the FBI,
although the FBI may have also received a copy directly from the
Park Police. MARGOLIS said that ADAMS or special assistants at
DOJ would have used existing copies of the report. MARGOLIS said
the Department does not have a system to sign for such items or
numbered copies. MARGOLIS also recalled that prior to the press
conference on the FOSTER investigation, that CARL STERN had
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wanted to give out copies of this report at the press conference.
MARGOLIS was able to prevail upon him to not do so.
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DAVID MARGOLIS (DOB: FOIA(b)(7)—(h Associate Deputy
Attorney General, U.S. Department of Justice (DOJ), (202) 514-

4945, was interviewed at the Office of the Independent Counsel - -
Whitewater, in the presence of Deputy Independent Counsel MARK
TUOHEY, Associate Independent Counsel BRETT KAVANAUGH and JOHN
BATES. This interview is a supplement to two previdus interviews
conducted on 4/11/94 and 6/8/94, and was conducted to review his
recollection of events concerning the search of VINCENT W. .
FOSTER’s office at the White House subsequent to FOSTER'’s death
in July of 1993. MARGOLIS was advised of the identities of all
the individuals present in the interview.

MARGOLIS provided the following additional information:

MARGOLIS was treated poorly by the White House
Counsel’s Office during the search of FOSTER’s office. MARGOLIS
told NUSSBAUM that he was making a mistake, but NUSSBAUM would
not listen to him. NUSSBAUM may have been "just doing what he
was told to do."

MARGOLIS did not personally know VINCENT FOSTER, and
only learned of his death through the newspapers on the following
day.

PHIL HEYMAN directed MARGOLIS and ADAMS to coordinate
the details of the office search with NUSSBAUM. Capt. HUME from
the U.S. Park Police was going to be present for the search.
MARGOLIS requested that the FBI also become involved in the
search.

There was an agreement reached on July 21 with NUSSBAUM
regarding the procedure to search the office. MARGOLIS and
ADAMS, in conjunction with members of the White House Counsel’s
Office would make decisions regarding the relevance of each
document to the death investigation’ Privileged documents would
be culled out by MARGOLIS, ADAMS, and members of the White House
Counsel, specifically NUSSBAUM. The next day, which was to be
the day of the search, NUSSBAUM unilaterally changed the

-
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procedure for the search. NUSSBAUM stated that he personally
would review each document to determine any privilege. This
review would be done in the presence of MARGOLIS and ADAMS.
MARGOLIS was of the opinion that NEUWIRTH may be partly
responsible for the switch in plans. MARGOLIS recalled that
NEUWIRTH told them that "BERNIE will review the documents in your
presence." This surprised MARGOLIS, because NEUWIRTH was present
when the original procedure was agreed upon. MARGOLIS suspected
that privacy issues and a lack of trust of MARGOLIS and ADAM
prompted the switch in procedures. ”

MARGOLIS stated that there was no tension or rivalry
between the FBI and the Park Police. It appeared as though it
was their usual practice to work together during these types of
cases.

MARGOLIS stated that there was never any
misunderstanding or lack of knowledge regarding the original
procedures for the search. The procedures were unilaterally
changed. NUSSBAUM and NEUWIRTH specifically used the phrase
"there’s been a change in plans."

MARGOLIS telephoned PHIL HEYMANN on July 22 from the
White House to inform him of the change. HEYMANN was just as mad
and frustrated as MARGOLIS. HEYMANN wanted MARGOLIS to argue for
the original agreement. They considered walking out of the
situation, but MARGOLIS believes the final decision was to go
forward with the search even if he was unable to convince --
NUSSBAUM to go back to the original plan. MARGOLIS was not
confident that NUSSBAUM would complete the search in a timely
fashion if they were to leave. However, HEYMANN had a different -
impression. HEYMANN expected a telephone call from NUSSBAUM if
MARGOLIS was unable to convince him to return to the original
agreement. HEYMANN wanted to talk with NUSSBAUM prior to the
search.

Due to NUSSBAUM’s attitude, demeanor, and mannerisms,
MARGOLIS thinks that he was ordered to change the original
agreement. NUSSBAUM was very uncomfortable, and seemed to be
impressed by M<ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>